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Velika pozama 
ogroženost 

V pričakovanju izbruha letošnje pomladi smo poleg radosti 
zgodnjega čivkanja ptic in hitrejšega srčnega utripa zaradi daljšega 
sušnega obdobja doživeli tudi povečano požarno ogroženost v na-
ravnem okolju. Zaradi tega je Uprava Republike Slovenije za 
zaščito in reševanje že 4. marca do preklica po vsej državi razglasila 
veliko požarno ogroženost naravnega okolja. 

In čeprav je v času veljave te zakonske uredbe po vsej državi strogo 
prepovedano kuriti, sežigati ali uporabljati odprt ogenj v naravnem 
okolju, čeprav je prepovedano tudi puščati in odmetavati goreče in 
druge predmete in snovi, ki bi lahko povzročile požar v naravi, se žal 
dogaja drugače. 

Zal ne zaležejo niti poostreni nadzori policije, ki skupaj z 
inšpekcijskimi službami okolje poostreno nadzira tudi v izrednem 
času, ob sobotah in nedeljah in kršitelje ustrezno kaznuje. V mesecu 
dni, od sredine februarja do sredine marca, je bilo v Sloveniji že več 
kot 130 različnih travniških in gozdnih požarov. Tudi na inšpektora-
tu za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami v Ptuju so nam 
povedali, da so kljub razglastivi velike požarne ogroženosti ljudje še 
naprej neodgovorno kurili v naravi. Tako do začetka tega tedna, ko 
je stanje delno omilil rahel dež, skoraj ni minil dan brez požara. 
Včasih je v enem dnevu zagorelo tudi na več mestih. 

Precej majnših začetnih požarov so uspeli pogasiti povzročitelji s 
pomočjo sosedov ali mimoidočih, v šestih primerih pa so se z 
uničujočimi ognjenimi zublji morali spopasti gasilci. Najhuje je bilo 
prejšnji četrtek, 13. marca. V lepem, sončnem in predvsem suhem 
vremenu je nekaj po 16. uri zaradi prepovedanega kurjenja v naravi 
ob Dravinji pri Majšperku pogorelo od 4 do 5 hektarov travniških 
površin. Slabi dve uri pozneje je zaradi enakega vzroka ogenj zajel 
travnik pri Kidričevem, kjer je zgorelo več kot 5 hektarov travnika in 
delno gozda. V akciji gašenja je sodelovalo kar 41 gasilcev iz petih 
okoliških gasilskih društev. Koliko nepotrebne škode, koliko ne-
potrebnih stroškov kljub opozorilom in kljub zakonski uredbi. 

Ker se bo suho vreme po predvidevanjih meteorologov nekaj časa še 
nadaljevalo in ker razglas o veliki požarni ogroženosti še naprej vel-
ja, vnovič pozivamo k upoštevanju prepovedi kurjenja v naravi. 

Je že prav, da preden travniki ozelenijo, počistimo ali pograbljamo 
suhljad, a s kurjenjem le še počakajmo. Pa ne le zaradi kazni, kije 
zagrožena kršitelju od deset tisočakov do milijon tolarjev. Predvsem 
zaradi upoštevanja zakonov. Na- / 1 
vsezadnje tudi s tem dokazujemo, / f l f ^ / l f i ^ //cA^C-
da sodimo v Evropo. { [JO 
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PTUJ / PRED ZAČETKOM GRADNJE NA-
JVEČJEGA TRGOVSKO-POSLOVNEGA CENTRA 

Gradbeno podjetje pred 
pomembno investicijo 
Konec maja ali v začetku junija bo Gradbeno podjetje Ptuj 
na lokaciji v Osojnikovi 9 v Ptuju (zdajšnji sedež podjetja) 
pričelo graditi trgovsko-poslovni center s stanovanji v man-
sardi v skupni neto površini 7500 m2. Gre za največji tovrstni 
center doslej v Ptuju. V njem bo tudi 170 parkirnih mest. 

Borut Bernhard, direktor podjetja, ki se je v prejšnjem letu olastninilo 
in v katerem je 140 redno zaposlenih, je povedal, da so v pripravah na 
gradnjo že precej daleč. Projekt so uspeli predstaviti vsem odgovornim v 
mestu, pridobili so tudi že lokacijsko dovoljenje, v enem mesecu bodo 
končani tudi projekti za gradnjo. Objekt naj bi zgradili v enem letu in pol 
oziroma do konca leta 1998. Potrebna finančna sredstva so zbrali iz 
različnih virov. Nekaj bodo prispevali sami, del sredstev bodo zagotovili 
z vnaprej podpisanimi pogodbami in drugimi podobnimi aranžmaji. V 
novem objektu bo tudi sedež podjetja. 

Za gradnjo trgovsko-poslovnega centra Ptuj so se v Gradbenem podjet-
ju Ptuj odločili iz več razlogov. Odločitev je v največji meri pogojevalo 
Pomanjkanje investicijskih del na Ptujskem in da si kot gradbinci sami 
Poiščejo delo, v katerega bodo vložili svoje ideje in znanje, da se z odpi-
ranjem novih delovnih mest zagotovi zaposlitev domačinom ter da se za-
polni še ena neurejena parcela na robu starega mestnega jedra - območje 
med Grajeno, Osojnikovo in Trstenjakovo ulico. 
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PTUJ / N O V IZDELEK IZ PERUTNINE PTUJ 

Perutninini kroketi v 
restavracijah McDonald1 s 
V soboto, 15. marca, so začele McDonalcTsove restavracije v Sloveniji gostom nuditi 
nov proizvod chicken mcnuggets. Gre za izdelek, ki ga McDonald's v svetu uspešno 
prodaja že vrsto let. Proizvajalec in dobavitelj zlatih piščančjih kroketov je Perut-
nina Ptuj, ki je tako razširila paleto svojih paniranih proizvodov, obenem pa 
povečala obseg sodelovanja z McDonaldsom, kateremu je od leta 1994 že do-
bavljala piščančje meso za sendvič mcchicken. 

Odločitev McDonaFsa Slovenija 
za vključitev novih proizvodov Pe-
rutnine v svojo ponudbo je bila 
lažja tudi zaradi tega, ker je dobila 
Perutnina lani priznanje za na-
jboljši proizvod med vsemi doba-
vitelji McDonald'sovih restavracij 
v Evropi. V začetku bo oskrba res-
tavracij v Sloveniji predstavljala le 
majhen delež v proizvodnji Perut-
nine, delež pa se bo večal z rastjo 
števila McDonald'sovih restavra-
cij; v doglednem času lahko tako 

restavracijo pričakujemo tudi v 
Ptuju. V Perutnini načrtujejo, da 
bodo te restavracije leta dva tisoč 
kupile kar četrtino njihove proiz-
vodnje paniranih izdelkov. Sicer 
pa je Perutnina že 50-odstotni 
oskrbovalec slovenskega trga s 
piščanjim mesom in izdelki, njiho-
vi pomembni tuji kupci so Velika 
Britanija, Švedska, Italija in Ro-
munija, med bivšimi jugoslovans-
kimi republikami pa so prisotni v 
Bosni in Hercegovini, Makedoniji 
in Hrvaški, kjer so ustanovili 
lastno podjetje. 

Več o Perutnini Ptuj 
pišemo na 2. strani. 

J. Bračič V m e s n i industri j i Perutn ine Ptuj pro izvede jo d n e v n o iz 
7 0 do 75 t isoč p i š č a n c e v neka j n a d 1 0 0 ton m e s a in 
izdelkov. En d a n v t e d n u je n a m e n j e n tudi proizvodnj i 
z lat ih p iščanč j ih kroketov z a M c D o n a l d ' s o v e 
restavraci je . 

McDonalcTsove restavracije v Sloveniji so v so-
boto od vsakega prodanega zlatega piščančjega 
kroketa Zvezi društev slepih in slabovidnih Slove-
nije podarile po 10 tolarjev. V vseh osmih restav-
racijah se je tako nabralo 775.000 tolarjev, ki jih 
bo Zveza porabila za nakup posebno prirejenega 
osebnega računalnika, ki slepim in slabovidnim 
omogoča samostojno delo. 
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P T U J / DR. R O M A N GLASER, NAGRAJENEC GOSPODARSKE ZBORNICE SLOVENIJE 

Perutnina - uspešno podjetje doma in v Evropi 
Konec februarja je Gospodarska zbornica Slovenije podeli-
la dr. Romanu Glaserju, predsedniku Perutnine Ptuj, viso-
ko priznanje in nagrado za izjemne dosežke trajnejšega po-
mena v gospodarstvu. V priznanju se zrcali uspešna 
preobrazba pomembnega ptujskega in slovenskega podjetja 
iz težkih časov po osamosvojitvi Slovenije v današnji čas, ko 
je Perutnina razpoznavno podjetje tako na domačem, slo-
venskem, kot na tujih trgih in uspešen gospodarski subjekt 
z jasno razvojno vizijo. Ob čestitkah za visoko priznanje 
smo dr. Romana Glaserja povprašali o njegovem doživljanju 
zadnjega petletnega obdobja v Perutnini in občutke ob priz-
nanju ter o njegovih pogledih na prihodnost podjetja. 

"Pet let je lahko dolgo ali pa 
kra tko obdobje. V tem pr imeru 
ocenju jem, da gre za relativno 
dolgo obdobje, saj se je dogodilo 
never je tno mnogo tako v podjet-
ju kot v naši državi in ne na-
zadnje tudi v mojem življenju. 
Pr iznanje jemljem kot pr iznanje 
predvsem podje t ju . Prvi človek 
podjet ja s svojo strategijo seveda 
usmerja , kam se bo podjet je raz-
vijalo, sodelavci pa to izvajajo. 
Imel sem srečo, da so se v mojem 
krogu našli dobri sodelavci in da 
so vsi zaposleni v podje t ju želeli, 
da se podje t je reši z lastno močjo 
in sposobnost jo zaposlenih. T o 
je osnova za pravo pot, ki je po-
gojevala uspešne spremembe v 
podje t ju . Dogodki iz p re lomnih 
t renutkov, predvsem iz leta 
1992, so danes že nekoliko zble-
deli. Danes gledam na ta čas go-
tovo nekoliko drugače, prav tako 
moji sodelavci, zagotovo tudi 
P tu jčan i in vsi Slovenci. Ne 
smemo pa pozabiti , da so bili to 
iz jemno težki t renutk i za 
državo. Država je bila v vojni , v 
odcepl janju od 50 let skupne 
države. T u d i za naše podje t je je 
to predstavljalo veliko spremem-
bo. Pe ru tn ina je v t r enu tku izgu-
bila šestdeset odstotkov trga, 
imela je preveč zaposlenih, pre-
velik obseg proizvodnje in n jeno 
drugačno naravnanost , dru-
gačno filozofijo nas topanja na 
trgu, market inško orient i ranost 
... Vse to je bilo treba spremeni t i 
v zelo kra tkem času, kar pa se ne 
da, če okoli tebe niso sodelavci, 
ki ver jamejo v zastavljene cilje 
in strategijo in ti jo pomagajo 
tudi izpeljati. T o mi je z moj imi 
sodelavci uspelo in zato men im, 

da je to bolj p r iznanje sodela-
vcem kot samo meni , in zato sem 
toliko bolj zadovoljen." 

TEDNIK: Perutnina je 
notranje konsolidirana, to opa-
zimo tudi tisti, ki smo zunaj Pe-
rutnine, je pa tudi mnogo bolj 
prisotna na trgu, tako v Slove-
niji kot v svetu. Kakšen je torej 
njen delež doma in kje je Perut-
nina prisotna v svetu? 

"Mnogo delamo na tem, da bi 
bila Pe ru tn ina drugače pre-
poznavna, začetki teh prizade-
vanj segajo v leto 1992, ko smo se 
začeli t ržno orientirat i . Začeli 
smo spoznavati , da je osnova 
tržnega gospodarstva tudi t ržno 
naravnano podjet je . Naša filozo-
fija se je začela takrat bistveno 
spreminja t i in danes poskušamo 
s pomočjo medi j sk ih nastopov, 
prezentacij , z videzom naših 
proizvodov, urejenost jo podjet ja 
dati našemu k o n č n e m u porabni-
ku občutek, da so proizvodi iz 
tega podjet ja namen jen i prav 
n j e m u in da z blagovno znamko 
zagotavljajo visoko kakovost. 
Slovenski t ržni delež Peru tn ine 
se je zelo povečal in spremenil , 
saj danes predstavl jamo 
pribl ižno 50 odstotkov slo-
venskega tržnega deleža, enak 
delež pa tudi v slovenski perut-
ninarski proizvodnj i . Z omenje-
n im pr is topom smo spremenil i 
tudi naše t ržne deleže v svetu in 
Evropi. V Pe ru tn in i smo se 
odločili, da ne smemo in ne mo-
remo bit i zgolj proizvajalec 
polproizvodov, to je piščancev, 
ampak se moramo maksimalno 
orient irat i na f inalne proizvode. 
Dosegli smo že takšno s t rukturo, 

da se končna oblika proizvoda in 
polproizvoda dopolnjuje ta v raz-
mer ju skoraj 1:1. Naša izvozna 
strategija je zastavljena tako, da 
želimo in hočemo v Evropsko 
gospodarsko skupnos t izvažati 
samo finalne proizvode, le izje-
moma tudi polproizvode, 
med tem ko izvažamo na trge 
bivše Jugoslavije celo paleto 
naših proizvodov, torej od mesa 
do f inalnih proizvodov." 

TEDNIK: Marketinška "agre-
sivnost" Perutnine se je začela 
z le tom 1995, ko je podjetje sla-
vilo svojo 50-letnico. . . 

"Market inško smo se začeli 
prebujat i leta 1993 z manjš imi 
medi jskimi spoti in nastopi na 
promoci jah in degustacijah. Vse 
smo tempirali na svojo veliko 
obletnico leta 1995, ko smo do-
segli našo največjo aktivnost . V 

letošnjem letu bomo to ak-
tivnost nadaljevali ali na nekate-
rih področj ih tudi povečevali. 
Market inško bomo morali bi t i 
vedno bolj prisotni , kar je zelo 
pomembno , tudi na tu j ih trgih. 
V lanskem letu smo prvič mar-
ket inško nastopali na hrvatskem 
trgu, v letošnjem letu pa se po-
javljamo na šestih tu j ih sejmih, 
kjer se bomo tu j im konzumen-
tom predstavili z blagovno zna-
mko Peru tn ina Ptuj." 

TEDNIK: Bo pot Perutnine 

na evropska tržišča sedaj, ko se 
Slovenija pridružuje Evropi, 
kaj lažja in kakšno strategijo bo 
imela Perutnina do bivših jugo-
slovanskih republik? 

"Slovenija je s podpisom asoci-
acijskega sporazuma naredila 
nekaj korakov k napredovanju 
odnosov z gospodarstvom Ev-
ropske skupnost i . T o naj bi bila 
v določenem deležu tudi 
možnost Peru tn in i P tu j . Zaen-
krat, moram reči, so še nekatere 
težave, saj se asociacijski spo-
razum v življenje še ne pozna 
oziroma izvaja, ocenju jemo pa, 
da bodo prej ali slej rezultati vid-
ni. T a k o mi kot večji del slo-
venskih živilskopredelovalnih 
obratov pa se moramo zavedati, 
da bo tudi na našem trgu nekaj 
več konkurence . Zaradi tega bo 
naša strategija usmer jena v to, da 

se bomo tehnološko, organiza-
cijsko, kadrovsko in z znanjem 
pripravljal i na čas, ko bo Slove-
nija polnopravna članica Ev-
ropske unije. Tud i bivše jugoslo-
vanske republike so za nas po-
memben trg in v n j ih že nastopa-
mo. Zlasti bi izpostavil Bosno, 
Makedoni jo in Hrvaško, 
medtem ko je Srbija zaenkrat do 
kraja zaprta država in z našimi 
proizvodi ni možno prodret i na 
n j ihov trg. Čakamo pa na čas, ko 
se bo poli t ična volja spremenila 

in takrat bomo tudi tam previd-
no nastopili." 

TEDNIK: Leto 1996 je bilo za 
Perutnino gotovo uspešno ... 

"Zadnja leta so se uresničili vsi 
cilji, ki smo si jih zastavili, tako 
seveda tudi ekonomika podje t ja 
in Peru tn ina zadnja štiri leta 
posluje pozit ivno. T u d i leto 

1996 je bilo za nas ugodno, do-
segli smo vse začrtane cilje, tudi 
dobiček smo dosegli v načrtova-
ni višini." 

TEDNIK: Perutnina je še v 
procesu lastninskega preobli-
kovanja. Dobil i ste prvo soglas-
je in dovoljenje za dokapitali-
zacijo ter dokapitalizacijo 
uspešno opravili. Čakate torej 
na drugo soglasje Agencije. 
Kakšna bo lastninska struktura 
Perutnine kot delniške družbe? 

"Perutnina se je lastninila po 
dveh zakonih: zakonu o zadru-
gah in zakonu o las tninskem 
preobl ikovanju podjet i j , vmes pa 
je še zakon o denacionalizaciji . 
Odločili smo se, da gremo v do-
kapitalizacijo, torej v povečanje 
kapitala podje t ja s pomočjo stra-
teških poslovnih partnerjev. T o 
je nekoliko podaljšalo lastninsko 
preoblikovnaje, vendar zago-
tavlja v p r ihodn je kakovostno 
prednost , saj smo vzpostavili 
pravilno lastniško s t rukturo , do-
bili pa tudi svež kapital, kar je 
izrednega pomena. Konec tega 

meseca bomo dali vlogo za drugo I 
soglasje in ta h ip ne vidim nobe-
nih ovir, ki bi lahko odložile nje- ' 
govo skorajšnjo pridobitev. 38 
odstotkov podjet ja bo tako v 
lastništvu treh specializiranih 
peru tn insk ih zadrug, 36 odstot-
kov lastništva bo v rokah dela-
vcev, bivših zaposlenih in upo-
kojencev, 16 odstotkov bo 
znašala lastnina strateških 
poslovnih partnerjev, ostali 
delež pa bo v rokah državnih 
skladov. Peru tn ina bo zaenkrat 
zaprta družba in dve ali tri nas-
lednja leta bo potekala notranja 
borza, ko se s t ruktura lastništva 
naj ne bi bistveno spreminjala. V 
pr imernem času pa bo tudi Pe-
ru tn ina kot večina pomembnih 
slovenskih podjet i j na borzi. Ta-
krat se bo pokazala n jena prava 
vrednost , nastopila bo tudi 
možnost spremembe s t rukture 
lastnikov, čeprav zaradi velikih 
lastniških paketov zadru-žnikov 
in strateških par tner jev drama-
tičnih sprememb na lastniškem 
področju zagotovo ne bo." 

TEDNIK: Kakšna je vizija 
razvoja Perutnine do leta dva 
tisoč in po tem letu, potem ko 
se bosta Slovenija in njeno gos-
podarstvo soočila z gospo-
darstvom združene Evrope? 

"Cilji podjetja so jasni: želimo 
ostati največji proizvajalec 
piščančjega mesa in izdelkov iz 
piščančjega mesa v državi, zelo 
razpoznavni pa želimo biti tudi v 
Evropski skupnosti. S tem ciljem 
začenjamo v Perutnini že letos ve-
lik obseg obnavljanja in poso-
dabljanja tehnologije in proiz-
vodnih objektov. Razširiti želimo 
tudi paleto finalnih izdelkov ter 
povečati profitabilnost posamez-
nih enot proizvodnje, saj želimo 
doseči še večji izplen, kot smo ga 
imeli do danes. To je naš kratko-
ročni in istočasno dolgoročni cilj. 
Ob tem bomo na trgih bivše Jugo-
slavije in na trgih Evropske skup-
nosti uveljavljali svojo blagovno 
znamko. Na teh trgih želimo 
povečevati paleto in količino pro-
danih izdelkov. Iz leta v leto 
načrtujemo povečevanje ekono-
mičnosti naše proizvodnje ter 
tako novim lastnikom zago-
tavljanje dobrega donosa." 

i . B r a č i č 

Predsednik Perutnine 
Ptuj Roman Glaser je 
doktor veterinarskih zna-
nosti. V podjetju se je za-
poslil sredi leta 1988, kjer 
je bil tri leta podpred-
sednik, odgovoren za 
proizvodnjo in razvoj. V 
najtežjem obdobju, leta 
1991, je prevzel predsed-
niško mesto in s tem od-
govornost vodenja podjet-
ja iz tedanje krize. Za 
nadvse uspšeno delo v 
obdobju do leta 1996 mu 
je Gospodarska zbornica 
Slovenije podelila nagra-
do za izjemne gospodars-
ke in podjetniške dosežke. 

Dr. R o m a n Glaser , p r e d s e d n i k Perutn ine Ptuj 

ZGORNJA LOZNICA/ IZGLASOVALI 
KRAJEVNI SAMOPRISPEVEK 

Visoka udeležba 
Krajani zgornjeložniške krajevne 
skupnosti v slovenjebistriški 
občini so se v nedeljo dokaj pol-
noštevilno udeležili glasovanja za 
krajevni samoprisprevek. Ob 834 

volilnih upravičencev jih je na tri 
glasovalna mesta na Zgornji 
Ložnici, v Gladomesu in Kostanje-
vcu prišlo 578 ali 69,30 odstotkov. 
Za uvedbo krajevnega samopris-
pevka se jih je odločilo 396 ali 68,51 
odstotkov, proti pa 179 ali 30,97 
odstotkov. Neveljavne so bile samo 
tri glasovnice. 
Tako bodo v petletnem obdobju od 
1997 do 2002 zbrali predvidoma 46 
milijonov tolarjev. Od tega bodo za 
izgradnjo večnamenskega prizidka 
pri podružnični šoli Zgornja 
Ložnica namenili 45 odstotkov vseh 
zbranih sredstev ali 20 milijonov to-
larjev, ostalo pa za obnovo in 
vzdrževanje krajevnih cest, iz-
gradnjo pločnika od avtobusnega 
postajališča do zadružnega doma z 
vso ustrezno cestnoprometno signa-
lizacijo, javno razsvetljavo, urejanje 
okolice pokopališča in ureditev žar-
nega zidu, sofinanciranje tehnične 
dokumentacije za širitev kabelske te-
levizije ter še urejanje drugih kra-
jevno pomembnih zadev, kot so 
vodni zbiralnik za potrebe Zgornje 
Ložnice, ureditev kanalizacije v ne-
katerih delih krajevne skupnosti, 
popravila mostov, ograj in drugega. 
Za celotni program izglasovanega re-
ferenduma bo potrebno več sredstev, 
kot jih bodo v prihodnjih petih letih 
zbrali, zato računajo pri nekaterih 
projektih, predvsem pri gradnji 
prizidka k osnovni šoli, tako na 
pomoč občine kot države. 

V i d a T o p o l o v e c 

P T U J / S 4. IZREDNE SEJE MESTNEGA SVETA 

Direktorita muzeja je Marjeta Cigleneiki 
PODVOZ PREVOZEN ŽE 15. APRILA i NAPAKE PRI RAZPISU ZA DIREKTORJA GLEDALIŠČA 
Na 4. izredni seji sveta mestne občine Ptuj, ki je bila 13. 
marca, je vseh dvajset prisotnih svetnikov glasovalo za 
sklep, da se Marjeta Ciglenečki, diplomirana umetnostna 
zgodovinarka, imenuje za direktorico Pokrajinskega muze-
ja Ptuj za dobo petih let, od prvega aprila dalje. Podobni 
sklep so ormoški svetniki sprejeli dan prej. Naknadno pa so 
na dnevni red četrte seje uvrstili tudi sklep o podaljšanju 
mandata vršilcu dolžnosti direktorja gledališča Ptuj Francu 
Mlakarju, vendar najdlje za šest mesecev. 

V imenu komisije za mandat -
na vprašanja, volitve in imeno-
vanja pri mes tnem svetu P tu j je 
potek izbire direktorja Pokra-
jinskega muzeja predstavil 
predsednik Emil Tomaš ič . Po-
vedal je, da sta razpis in izbor 
potekala skladno z zakonodajo. 
Na drugi razpis za direktor ja 
muzeja se je prijavilo pet kandi-
datov, tri so zaradi neizpolnje-
vanja pogojev izločili. V ožji iz-
bor sta tako prišla Marjeta 
Ciglenečki in Ivan Žižek, ki je 
bil kandidat za direktorja že v 
okviru prvega razpisa, pr i kate-
rem sta obe komisija - p tujska in 
ormoška - složno ugotovili, da 
nobeden od pri javl jenih kandi-
datov ne izpolnjuje razpisnih 
pogojev. V dogovoru z ormoško 

komisi jo so si pr idobil i tudi 
m n e n j e sveta muzeja in strokov-
nega sveta, da so se med dvema 
kandida toma lahko odločili ze 
enega in ga tudi predlagali v 
imenovanje mes tnemu svetu. V 
korist imenovanja Marjete 
Ciglenečki za direktorico pokra-
jinskega muzeja P t u j je na seji 
govoril tudi župan dr. Miroslav 
Luci , ki je povedal, da v fazi 
potr jevanja mreže državnih za-
vodov muzej pot rebuje močno 
s t rokovno osebnost, kar Marjeta 
Ciglenečki brez dvoma je. Na 
vprašanje svetnika Slavka 
Brgleza iz Slovenske l judske 
stranke, kako to da Ivan Žižek 
po drugem razpisu izplolnjuje 
pogoje, v prvem pa jih ni, je bilo 
rečeno, da pri odločanju po 

prvem razpisu komisi ja za man-
datna vprašanja, volitve in ime-
novanja ni imela ustrezne obra-
zložitve, kaj pomeni jo št ir i letne 
delovne izkušnje na podobnih 
delovnih mestih. Z vodenjem od-
delka pa naj bi kandidat po 
zdajšnji obrazložitvi vendarle po-
kazal svoje organizacijske spo-
sobnosti in s tem izpolnil pogoje 
po razpisu. Na drugo vprašanje 
svetnika Brgleza, kdaj pričnejo 
f inančne obveznosti ormoške 
občine do muzeja, pa župan dr. 
Luci ni dal pričakovanega odgo-
vora. Namreč razmerja med usta-
noviteljicami in državo še niso 
urejena, dokler pa je v muzeju iz-
guba, pravega zanimanja za ure-
ditev teh odnosov tudi ni. 

PODVOZ 
PREVOZEN ŽE 15. 
APRILA 

V četrtek so ptujski mestni 
svetniki podaljšali vedejevstvo 
vršilcu dolžnosti direktorja gle-
dališča P tu j Francu Mlakarju, 
dokler ne bo imenovan novi di-
rektor, vendar najdl je za dobo 

šestih mesecih. Postopek za izbi-
ro mora ustanovitelj ica - to je 
mestna občina P t u j - pričeti ta-
koj. Pr i tem je zanimivo, da je bil 
razpis za direktorja gledališča že 
objavljen, vendar ga bodo morali 
ponovit i . Pa ne samo zaradi tega, 
ker je to obveza občine, temveč 
tudi zaradi nekater ih drugih 
vsebinskih napak iz prvega 
razpisa, s č imer pa svetniki na 
četrtkovi seji niso bili seznanje-
ni. Tako naj bi prijave z dokazili 
o izpolnjevanju zahtevanih po-
gojev kandidat i poslali gleda-
lišču P tu j do 27. marca, novi di-
rektor naj bi službo nastopil že 
prvega aprila, o izbiri pa bodo 
kandidat i obveščeni najkasneje 
v roku 30 dni. 

Župan mestne občine P tu j dr. 
Miroslav Luci je 13. marca svet-
nike in svetnici seznanil, da bo 
ptujski podvoz prevozen že pet-
najstega aprila. Tega dne bodo 
zaprli železniški prehod za me-
sec dni, da bodo lahko končali 
vsa potrebna dela in da bodo 
gradnjo podvoza lahko v celoti 
končali do 15. maja . 

M G 

mBBmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 
TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO -
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bracič, Ivo Ciani, Majda Goznik, 
Viki Klemenčič, Ludvik Kotar (v. 

a d. radijskega urednika), Martin 
§ Ozmec, Marija Slodnjak in 
•' Milena Zupanič (novinarji). 

Grafično-tehnični urednik: 
| Slavko Ribarič. 

Tehnični urednik: 
i Jože Mohorič. 

Propaganda: 
I Oliver Težak, « 776-207. 

Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; ® (062) 

I 771-261, 779-371; 771-226; faks 
r (062) 771-223. 

E-pošta: tednik@ kdm-ptuj.si 
C Celotna naročnina 6.360 tolarjev, 
; za tujino 12.720 tolarjev, 
t Ptuj: 52400-603-31023 

Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
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Izvedeli smo 
PTUJ / TISKOVNA KONFERENCA V MUZEJU 

Umetnine imajo tudi tržno vrednost 
V Pokrajinskem muzeju Ptuj 

sta kustodinja za kulturno zgodo-
vino Marjeta Ciglenečki in res-
tavratorka za tekstil Eva Ilec na 
tiskovni konferenci, nato pa še 
na nedeljski matineji predstavili 
restavrirano bruseljsko tapiserijo 
z začetka 17. stoletja, tri tapiseri-
je, stkane v Kranjskem zavodu za 
umetniško tkanje v Ljubljani, in 
baročni tapiseriji kot novi prido-
bitvi velike umetniške vrednosti, 
ki ju je kupil poslovni sistem 
Mercator. Zato sta muzej obiska-
la tudi predsednik uprave poslov-
nega sistema Mercator Živko 
Pregl in direktor Mercatorja se-
verovzhodne Slovenije Stanislav 
Brodnjak. 

Živko Pregl je povedal, da je na-
kup umetniških tapiserij, od kate-
rih bo ena last Pokrajinskega mu-
zeja Ptuj, v zameno pa bo muzej 
obe restavriral in ohranjal, za 
Poslovni sistem Mercatorja po-
teza, s katero želijo "služiti potre-
bam" svojih kupcev, umetnina pa 
je tudi tržno blago, ki bo z leti pri-
dobivala na vrednosti. Tako so z 
nakupom umetnine, ki ostaja last 
Mercatorja, presegli klasično do-
natorstvo, je dejal Stanislav 

Brodnjak, umetnini pa bosta 
vseeno na na ogled v muzeju. Za-
enkrat sta obe novoodkriti tapise-
riji potrebni velikih restavrators-
kih posegov. 

Mercator pa tudi sicer sponzorira 
nekatere kulturne dogodke, za ka-

tere meni, da so pomembni za širši 
prostor. Na Ptuju bo tako Merca-
tor sponzoriral letošnjo razstavo 
ob 70-letnici Albina Lugariča, v 
zameno pa bo pridobil lastništvo 
nad nekaterimi njegovimi slikami. 

M2 

S tiskovne konference na ptujskem gradu - muzej sta obiskala 
tudi predsednik uprave poslovnega sistema Mercator Živko 
Pregl in direktor Mercatorja SVS Ptuj Stanislav Brodnjak. 

i OVORI SE ... 
so v občinski Naš glas za-

pisali, da ljudje v teh pomladnih 
dneh iščejo v naravi sprostitev, 
svež zrak in prve jesenske cveto-
ve. Občina utegne postati zani-
miva že zaradi tega, ker se tam 
dogajajo prav nasprotne stvari. 
Zanimivo bo ugotoviti, glede na 
polovico haloškega območja, če 
v breg bremzajo. 

... DA je gledališka premiera 
Trojčki v bistvu zelo uspela, le 
številke v njej se ne ujemajo. 
Igrala sta namreč dvojčka, ki 
sta na od^Kprinesla vsak po ene-
ga od naslednjih dvojčkov. Gre 
torej za dvojne dvojčke ali čet-
verčke, nikakor pa za trojčke, 

p... DA prvo ocenjevanje žganja 
)V Ptuju ni najbolj uspelo. Ko so 
ocenjevalci iz prestolnice dali 
vzorce na jezik, so kot nekdo že 
pred mnogimi leti ugotovili: "As, 
tako mlado, pa tako pekoče. Kaj 
šele bo, ko dozori." Sicer pa bi 
po vsebnosti alkohola vzorci bolj 
sodili kot razkužilo v zdravstvo 
kot za grlo. 

... DA so se spori o (pre)dragem 
ogrevanju sredi borovih gozdov 
nekoliko polegli. Ljudje so bili 
zadnje dni bolj na soncu in so 
manj gledali vroče (beri drage) 
radiatorje. 
... DA so mestni svetniki tako 
dolgi in mirni v razpravah zato, 

ker ura v sejni sobi že nekaj 
časa kaže 4 minute čez enajsto. 
Povsem drugače pa bi seveda 
bilo, če bi ura kazala pet pred 
dvanajsto. 
... DA je problem z urami v Ptu-
ju še večji, je mestnostolpna iz-
gubila kazalec. Vse to je menda 
naročeno zato, da se občani in 
obiskovalci ne bi zavedli, katera 
ura jim bije. 
... DA mestne oblasti razpisujejo 
natečaj za najboljšo popestritev 
naslednjega tedna. Niz priredi-
tev so začeli z zaporo Dravske 
ulice, sledila je fontana, ta teden 
bo popestrila namestitev ponto-
na, naslednjega pa ... 

... DA vam zaradi morebitne 
vrtoglavice, pritiska in prividov 
ni potrebno hoditi k zdravniku. 
Poiščite si naravno zdravilo in 
se zavedajte, da gre za hor-
monske napetostne motnje, saj se 
jutri začenja pomlad. V bistvu 
ste zelo zdravi. 









TEDNIK - Četrtek, 20. marec 1997 7 

PIŠE: B R A N K O V N U K / KRATEK PREGLED ZGODOVINE NEKDANJEGA PTUJSKEGA DOMINIKANSKEGA SAMOSTANA - 14 

Dominikanski 
samostan 

1670 # Kot lektorja se omen-
jata p. Peter Mučenik Marin in 
baron Albert Ernest Prank iz 
graškega konventa, ki postane 
februarja ptujski prior. Ptujčani 
so bili konventu dolžni dvojno 
gornino od nekih vinogradov, 
zato so zahtevali, da jim to gor-
nino konvent odpusti, kar novi 
prior Prank odkloni. 

1671 # Dne 4. aprila pravi pri- • 
or Albert Ernst Prank, da je 
Kacherlica nedavno umrla in naj 
se torej imenovano sporočilo 
prepiše na konvent. Gre za 
Magdaleno, poročeno Kacherl, 
hčer oskrbnika ptujske graščine 
Janeza Baumanna, po katerem 
je podedovala pristavo. Pristava 
je bila v 16. stoletju lastnina gos-
podov Lambergov, od njih je 
prešla na družino Grubner, 
neka gospa Grubner pa jo je 
prodala Janez Baumannu. 
Omenja se magister Tomaž 
Meittinger in lektor Lenart Tebil-
mar. 

1672 # Vre med dominikans-
kimi podložniki. Dne 24. febru-
arja je sestavljen zapisnik z 
upornimi dominikanskimi pod-
ložniki Gašparjem Kopšetom, 

Adamom Kovačičem, Valen-
tinom Bezjakom, Pavlom Red-
linom in Vidom Piškom. Mesec 
dni kasneje deželni glavar izda 
poziv na dominikanske 
podložnike, naj se nikar ne vti-
kajo v spletke upornih minorits-
kih podložnikov. 

1673 # Mnogi podložniki 
odrečejo dominikancem tlako. 
Zato se dne 6. marca sestane 
nepristransko sodišče, in čep-
rav izid ni znan, ga ni težko uga-
niti: umora minoritskega gvardi-
jana so se udeležili tudi domini-
kanski podložniki, saj je bil prav 
kolovodja tega dejanja, Matej 
Kovačič, dominikanski 
podložnik, a je po storjenem 
zločinu pobegnil. Zato se kon-
vent obrne na notranjeavstrijsko 
vlado, da se zarubi njegovo pre-
moženje, kar se odobri, vendar 
morilci ubežijo brez občutnejše 
kazni. Ptujski meščani si zopet 
lastijo pravico do prostora ob 
samostanskem zidu. Ptujski pri-
or postane Vincenc Abel iz 
Kremsa. V času njegovega prio-
rata si konvent napravi dva veli-
ka ribnika, od katerih pa en ni bil 
za rabo. Dne 16. februarja Ja-
nez Luka Strasser nameni domi-

nikancem dvesto goldinarjev za 
opravljanje določenih obredov. 

1674 # Dne 12. marca se 
predstavniki obeh samostanov 
sporazumejo glede vrste spor-
nih točk in ta sporazum tudi 
potrdijo, vendar je bil sporazum 
le kratke življenjske dobe. 

1675 - 1678 # Prior je Ludo-
vik Schmutzer, sloviti govornik 
svojega časa, ki je izdal svoje 
praznične in nedeljske pridige. 
Nabavi nov veliki zvon in 
stolpno uro, ki je na veliki zvon 
bila ure. 

1675 • Dne 13. aprila se 
ptujski magistrat obrne s po-
sebno vlogo na konvent, naj se 
pričete latinske šole nadaljujejo, 
prav tako prej običajne bra-
tovščine rožnega venca in naj bi 
se dotični patri ne menjavali po-
gostoma. Iz tega je razvidno, da 
je imel ptujski konvent tudi šolo 
za zunanje mladeniče. Dne 31. 
oktobra pride do pogajanj med 
obema konventoma, ki sta se 
ga udeležila predstojnika obeh 
samostanov. Na dominikanski 
strani je to prior Ludovik 
Schmutzer, njegov namestnik 
Albert Rammer ter Benedikt 

Guedsolt. Sporazumejo se v 
spornih točkah o sodnih pravi-
cah, ki so v Halozah šle obema 
samostanoma. Pod jurisdikcijo 
obeh samostanov je bilo na 
omenjenem ozemlju tudi nekaj 
cerkva, kjer je med obema kon-
ventoma prihajalo do sporov za-
radi sprejemanja in potrjevanja 
letnih cerkvenih obračunov in 
zaradi nameščanja cerkvenih 
ključarjev in cerkovnikov. 

1678 # Dne 8. decembra kupi 
konvent neki vinograd v Kap-
penbergu od Blaža in Marije 
Lovrenčič. Dne 12. januarja se 
sklene pogodba med domini-
kanskim in minoritskim samos-
tan, saj je med njima nenehoma 
prihajalo do posestnih pravd, iz 
pogodbe zvemo predmet teh 
dolgotrajnih pravd: deželsko-
sodne pravice, pobiranje 
mestnine ob cerkvenih 
proščenjih, polaganje cerkvenih 
računov in nastavljanje cerkve-
nih ključarjev (na ozemlju skup-
ne deželsko-sodne oblasti je 
bilo namreč šest podružnih cer-
kva, do katerih sta si lastila pra-
vice oba samostana: Sv. Trojica 
v Halozah, Sv. Duh, Sv. Bolfenk, 
Devica Marija v Podlehniku, Sv. 
Anton v Stopercah, Sv. Mohor in 
Fortunat. Pogodijo se, da cer-
kve sv. Trojice, sv. Duha in sv. 
Bolfenka stojijo na domini-
kanskem zemljišču, pri cerkvi 
device Marije pa, ki sicer stoji na 
dominikanskem zemljišču, 
izvršujejo imenovane pravice 
minoriti, sodstvo v Žetalah. Iste-
ga leta pride do prepira zaradi 

mestnine v Podlehniku, kjer je 
namreč minoritski župan Vido 
Širec dne 26. junija pobral 
mestnino na dominikanskem 
ozemlju. Prior je Viljem Esch iz 
dunajskega konventa. 

1679 # Zaradi pravice do po-
biranja stojnine pri Marijini cer-
kvi v Podlehniku se med obema 
samostanoma razvname spor, 
ki privede do procesa. 

1680 # Dne 26. avgusta spo-
roči konventu ptujski tkalec Ma-
tija Vidovič svoje zemljišče za 
ptujskim gradom, ki se nahaja 
poleg samostanskega po-
sestva. V Gradcu umre v se-
demdesetem letu starosti bivši 
prior ptujskega konventa Janez 
Krstnik Spitz. Prior postane 
Ptujčan Dominik Moškon. Pred 
tem je bil prior v Novem kloštru 
in generalni pridigar; zelo 
vplivna in ugledna osebnost 
svojega časa. Dne 30. junija, na 
praznik posvečevanja cerkve 
naše ljube Gospe v Podlehniku, 
so slovesno objahali sodnijsko 
mejo obeh samostanov. Domi-
nikanski podložniki, okoli stoo-
semdeset mož, so prišli s 
puškami, mušketami in drugim 
orožjem od cerkve sv. Trojice 
navzdol mimo dominikanskega 
mlina, vodil jih je sam prior 
Moškon. Z druge strani so prišli 
nasproti k dominikanskemu mli-
nu minoritski podložniki, okoli 
dvesto mož, ki jih je vodil gvar-
dijan Gašpar Dieti. Četi sta se 
slovesno pozdravili in združili. 
Slovesni nagovor je imel prior 

Moškon, v njem pa opozoril 
podložnike obeh samostanov, 
da so si dobri sosedje, in pod 
kaznijo dvanajstih cekinov za-
pretil, da se ne žalijo medsebo-
jno. V skupnem sprevodu so si 
ogledali mejo, pri čemer je pla-
polala zeleno-bela deželno-
sodna zastava. Čeprav so se ob 
takšnih prilikah prej večkrat sprli 
in stepli, je bilo tokrat veselo in 
svečano. Po končanem obhodu 
pa si je sin Martina Žirovnika za 
šalo nastavil cev nabite puške 
na usta, pri čemer se je puška 
sprožila, krogla mu je predrla 
pljuča in bil je na mestu mrtev. 

1680 - 1683 # V času Moško-
novega priorata so bile na-
bavljene slike raznih svetnikov 
za cerkev in petnajst skrivnosti 
rožnega venca, ki so jih plačale 
različne osebe svetnega stanu. 
Prior da olepšati pročelje nad 
starimi cerkvenimi vrati z mar-
morjem. V času Moškonovega 
priorata na Ptuju skoraj neneho-
ma razsaja kuga, ki je terjala v 
mestu tristo žrtev. Prior Dominik 
Moškon da predelati prejšnjo 
zgornjo spalnico v priorat s 
predsobo in to v tistem delu, ki 
je obrnjen proti Dravi. 

1682 # Dne 10. aprila določi 
posebna komisija notran-
jeavstrijske vlade posamezne 
točke pogodbe, ki se bo skleni-
la med dominikanci in minoriti. 
Dne 7. maja za kugo umre v 
konventu konverz Avguštin 
Scholoter; je edina samostans-
ka žrtev kuge. 
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Dežela veinega hrepenenja 
MARVAO -
ORLOVSKO 
GNEZDO NA 
MEJI S ŠPANIJO 

Dež, ki je padal lep del noči, je 
temelj i to umi l mesto, ki se je za 
naše razmere pričelo prebujat i 
pozno. Po zaj trku, postregli so 
nam tudi z okusnimi maslenimi 
rogljički, smo se od pri jazne 
Evore poslovile in se napoti le 
dalje. Ta dan smo nameravale 
naredi t i resnično dolgo pot, saj 
je bil naš cilj Braga na severu ali 
vsaj n jena bližina. Seveda bi bila 
najkra jša pot proti Lizboni in 
dalje proti severu, vendar smo 
hotele spoznati še utr ip goratega 
vzhodnega dela dežele, ki mej i 
na sosednjo Španijo. 

K a r nekajkra t smo se peljale 
m i m o Dianinega templja , in ko 
se nam je končno uspelo 
vključi t i v krožni promet , smo se 
zapeljale na glavno cesto, ki pelje 
prot i severovzhodu. Na poti smo 
doživele še drugo kavalirstvo 
por tugalskih voznikov, ki z utri-
pan jem luči opozarjajo nasproti 
vozeče, da je nekje v bližini poli-
cijska patrul ja. 

Za prvo kavo smo se ustavile v 
mestecu Estremoz, ki šteje okoli 
8000 prebivalcev in sodi med 
lepše kraje tega območja. Razvi-
lo se je pod gradom z mogočnim 
obzidjem in se deli na zgornje -
starejše in nekoliko mlajše 
spodnje mesto. Preseneti le so 
nas veličastne zgradbe, vse iz 
najlepšega marmor ja , ki ga lomi-
jo v bližini mesta, položen pa je 
tudi po razmeroma velikem os-
redn jem trgu, ki nosi ime po po-
m e m b n e m Portugalcu - markizu 
de Pombalu . 

K l jub dobri kavi in pr i je tn im 
vonjavam pravkar pečenega pe-
civa ter pr i jazni postrežbi smo v 
kavarnici razmišljale, da bi jim 
naša sani tarna inšpekcija zaradi 
nepr imerne lokacije sanitari j po 
vsej verjetnost i lokal zaprla. 
Kaže, da tovrstni predpisi pri 

n j ih niso tako strogi ali pa je 
budnos t n j ihovih služb manjša . 

Ko smo na severnem robu 
zapuščale mesto in se peljale 
proti Portoalegru, smo doživele 
drugo nepri je tno presenečenje. 
T o je bilo neurejeno in nekako 
razmetano romsko naselje ob 
cesti, ki bi po vseh dotlej doblje-
nih vtisih o deželi mogoče bolj 
sodilo kam v kakšno vzhodno-
evropsko državo kot v te kraje. 
Pa vendar je žal tudi to res-
ničnost Portugalske, saj je tuka j 
prepad med revnimi in bogat imi 
velik, vzhodna Portugalska pa je 
v pr imerjavi z zahodno in južno 
precej revnejša. 

Provinco Alentejo smo počasi 
zapuščale in se bližale goratemu 
vzhodnemu delu države. Po-
dobno kot prej Estremoz nas je 
kmalu od daleč na vzvišenem 
kraju pozdravilo mesto Portoale-
gre, ki ga na severovzhodu 
obroblja pogorje Serra de Sao 
Memede. Iz doline je videti vse 
kot na dlani: ponovno stari del 
mesta, u t rdba , pa novi del, k jer 
se l judje ukvar ja jo s predelavo 
plute in izdelovanjem preprog. 
V južnem delu države smo še 
občudovale obširna ži tna polja 
ter nasade oljk, sedaj pa je pokra-
jina povsem drugačna. Od dre-

ves še vedno najdeš oljke, vendar 
je čedalje več plutovca, kostanja 
in tudi iglavcev. Na nj ivah raste 
ob običajni zelenjavi veliko ko-
ruze, ki jo na Portugalskem 
srečamo prvič. 

Da si bomo ogledale Marvao, 
smo sklenile že doma, ko smo si 
naredile nekakšno top lestvico 
krajev, ki jih moramo obiskati. 
Neka j pomislekov smo imele 
samo glede ceste. Ka j hi t ro pa 
smo ugotovile, da je to lepo spel-
jana in povsem normalno široka 
cesta, ki bi je bili veseli tudi kje v 
Sloveniji. Pravo presenečenje pa 
doživiš, ko prideš tik pod samo 
trdnjavo. Že na precej polnem 

park i rnem prostoru, kjer smo 
pusti le avto, je lep pogled naoko-
li, še posebej proti vzhodu, kjer 
je že Španija. Čim višje smo se 
vzpenjale, tem bolj je ob vročem 
soncu pihal veter, ki so ga l judje 
tukaj bolj vajeni kot mi. Pred 
nami so bile hišice Marvaa, vzi-
dane na ali v skalo, vse lepo ure-
jene, belo pobarvane, z rdečimi 
s t rehami in rožami na oknih -
skratka pravo malo mestece z 
okoli 900 prebivalci, ki je zraslo 
v številna prepletena t rdnjavska 
obzidja. Naš cilj je bila glavna 
t rdnjava, ki so jo pričeli na sko-
raj 900 metrov visokem vrhu 

Serra de Marvao gradit i že okoli 
leta 1040, največji razmah pa je 
dosegla v 13. stoletju. Danes je to 
zanimiva turis t ična atrakcija, v 
preteklosti pa je kar nekajkrat 
odigrala p o m e m b n o vlogo v por-
tugalski zgodovini, zadnj ič leta 
1834, v času državljanske vojne. 

Že s parkirišča smo občudova-
le okolico, sedaj na vrhu pa je bil 
pogled prot i vzhodu - proti Špa-
nij i enkraten. K a m o r je seglo 
oko, veličasten valovit kamni t i 
svet z bolj malo zelenja. Ozračje 
je bilo kot umi to , zato smo lahko 
v daljavi, na severu, videli odsev 
drugih podobn ih mest , bolj pro-
ti zahodu pa obrise gorovja Serra 
de Estrela. 

S pr i je tn imi vtisi in nekaj 
plezalne veščine smo se odpravi-
le iz t rdnjave ter pričele razisko-
vati mestece, ki premore prav 
vse - od cerkve do šole, celo 
igrišče imajo. V prodajalnici 
spominkov so dekleta vedela za 

Lubiano . Najbol j pa smo bile 
presenečene nad izvirom vode, 
ki kristalno čista pr ivre na dan iz 
skale na v rhu gore. Z mogočnim 
curkom pada potem v ma jhen 

bazen pod skalo. Še fotografiran-

je za spomin in odpravit i smo se 

morale dalje, kaj t i pred nami je 

bil za ta dan še zajeten kos poti . 

P r i k u p n o m e s t e c e s š o l o , c e r k v i j o te r s v o j o v o d o 

M a r v a o , o r l o v s k o g n e z d o na m e j i s Š p a n i j o , j e v p r e -
t e k l o s t i k a r n e k a j k r a t o d i g r a l p o m e m b n o v l o g o v 
z g o d o v i n i P o r t u g a l s k e . D a n e s j e t u r i s t i č n a a t r a k c i j a . 

PTUJ / 43. VIKTORINOV VEČER 

Slovenska slikarka Ivana 
KobiUa (1861-1926) 
V marcu, ko ženske in matere praz-
nujemo, je Društvo izobražencev 
Viktorina Ptujskega pripravilo pre-
davanje o Ivani Kobilca, najpo-
membnejši slovenski slikarki. Pri-
padala je generaciji slovenskih rea-
listov, ki so najpomembnejša dela 
ustvarili v osemdesetih letih 19. sto-
letja. Težišče je bilo v figuralnem 
slikarstvu, še posebej portretu in 
žanrskih upodobitvah iz kmečkega 
in meščanskega življenja, v zadnjih 
letih pa je prevladovalo cvetlično 
tihožitje (L. Menaše). 
Ivana Kobilca se je izpopolnjevala 
tudi v tujini, na Dunaju, v 
Miinchnu, Parizu in Berlinu. Kar 
osem let je živela in ustvarjala v 
Sarajevu. Njena nam najbolj zna-
na slika je Kofetarica ali Mamica 
kavopivka, kije bila ena izmed sli-
karkinih najljubših slik. V pariški 
Salon je leta 1891 poslala sliki Po-
letje in Likarice. Danes vam 
predstavljamo portret slikarkine 
sestre Fani, kije nastal leta 1889. 

O Ivani Kobilca bo predaval kustos 
Narodne galerije v Ljubljani gos-
pod Ferdinand Serbelj. Predavanje 

bo spremljano z barvnimi diapoziti-
vi, tako da bomo lahko podoživljali 
vso lepoto slikarkinega ustvarjanja. 
Gospod Serbelj je pred dvema leto-
ma že predaval v Društvu 
izobražencev Viktorina Ptujskega, 
ko nam je predstavil Križev pot slo-
venskega slikarja Antona Cebeja. 
Glasbeni utrinek bosta pripravila 
učenca Srednje glasbene šole iz 
Maribora Mojca in Tomaž Sok. 
Mojca igra flavto, Tomaž jo 
spremlja na klavirju. 
Predavanje bo v petek, 21. marca 
ob 19. uri v refektoriju minoritskega 
samostana na Ptuju. 
Po predavanju bo 4. skupščina 
Društva izobražencev Viktorina 
Ptujskega. Vljudno vabimo na pre-
davanje ter na skupščino ne samo 
člane društva, temveč vse tiste, ki 
delovanje društva spremljajo s sim-
patijami. 

Nada Jurkovii 

I . K o b i l c a : S e s t r a F a n i 
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K R A N J / PLESNI KVALIFIKACIJSKI TUNIR 

Znova uspeh plesaltev Mamba 

Plesni klub Urška iz Kranja 
je bil organizator državnega 
kvalifikacijskega plesnega tur-
nirja za mlajše pionirje, pionir-
je, mlajše mladince, mladince, 
starejše mladince in člane, ki 
je bil v soboto, 8. marca. Med 
166 pari iz vse Slovenije so bili 
tudi štirje iz ptujskega plesne-
ga kluba Mambo. D o m o v so 
prinesli kar tri prva mesta in 

še nekaj dobrih uvrstitev. 
V standardnih plesih sta Mit-

ja Mihal inec in Danie la Arnuš 
med pionirji skupine D zasedla 
odlično 2. mesto, med pionirji C 
pa Miljan Nojič in Mateja 
Krajnc presenetljivo 1. mesto. 

Boštjan Ber in Urška Horvat 
sta v kategoriji mladincev C 
prepričljivo zmagala, Jernej 
Slejko in Maja Petek pa sta bila 
med starejšimi mladinci odlična 
druga. 

Ptujski plesni pari so tekmo-

vali tudi v latinskoameriških 
plesih in bili znova v ospredju. 
V kategoriji pionirjev skoraj 
nista imela konkurence Miljan 
Nojič in Mateja Krajnc, saj sta 
znova osvojila odlično prvo 
mesto, s sedmim mesto pa je 
presenetil tudi par Mihalinec -
Arnuš. Slejko in Petkova sta 
bila v svoji konkurenci enajsta, 
Ber in Horvatova pa med mla-
dinci deseta. 

T. Mohorko 

Plesni par M a t e j a Krajnc in 
Mil jan Nojič, ki sta bila v 
Kranju v svoji kategori j i 
prva, sta to soboto v Slo-
venj Gradcu na d r ž a v n e m 
prvenstvu v l a t inskoame-
riških plesih z a s e d l a dru-
go m e s t o . Ob koncu mar -
ca potujeta na svetovno 
prvenstvo v Anglijo. 
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C I R K U L A N E 1. SREČANJE GOSPODINJ GORISNISKE OBČINE 

Kmalu društvo gospodinj 
Pred tednom dni so se v Cirkulanah prvič srečale gospodinje 
iz obeh aktivov žena gorišniške občine. Pobudnica srečanja je 
bila Darinka Arnečič, predsednica cirkulanskega aktiva, go-
spodinje pa so se tistega dne pogovarjale tudi o združitvi v 
društvo gospodinj. 

Na srečanju jih je prišlo do-
brih 40, nekatere v moški 
družbi, z njimi pa je bil tudi 
gorišniški župan Slavko Visen-
jak. Gospodinje so še zadnjič 
poslušale predavanje v sklopu 
letošnjega zimskega izo-
braževanja, saj jim je o vzgoji 
lončnic razlagal Izidor Golob, 
ing. agr. Sicer pa so se letos 
preizkusile že v peki slanega pe-

civa in kruha, pripravi perutnin-
skih jedi, izdelavi listnatega tes-
ta in krašenju tort. Slavica Stre-
lec, področna svetovalka za 
kmečko družino in dopolnilne 
dejavnosti na kmetiji, je omeni-
la, da je bilo tudi letošnje zimsko 
izobraževanje dobro obiskano in 
da lahko v gorišniški občini 
počasi pričakujejo ustanovitev 
društva gospodinj. 

In kaj bo v novem društvu go-
spodnij drugače? Na prvem 
srečanju so žene povedale, da se 
ne bo kaj veliko spremenilo, le 
združila se bosta dva aktiva 
žensk, poskrbeti bo potrebno za 

skupne razstave in morda še za 
kakšno prireditev. Danes oba 
aktiva štejeta blizu 40 aktivnih 
članic in te so si v minulem ted-
nu že začrtale skupno delo in 
predlagale pripravo prireditve 
pod naslovom Zemlja, pesem, 
kriih. 

Tekst in fotografija: 
T. Mohorko 

Odziv na prvo srečanje gospodinj gorišniške občine je bil dober. 

OD TOD IN TAM 
DESTRNIK • Proslava ob 
materinskem dnevu 

Prosvetno društvo Destrnik organizira v kul-
turnem domu Destrnik 22. marca ob 17. uri 
proslavo ob materinskem dnevu. V programu se 
bodo predstavili člani PD Destrnik iz vseh sek-
cij, učenci OŠ Destrnik, Destrniški oktet in god-
ba na pihala PGD Destrnik. 

Zmago Šalamun 
DRAŽENCI • Prireditev za matere 

Mama je ena sama bo naslov prireditve, ki jo 
pripravljajo najmlajši Draženčani skupaj z mla-
dimi in vaškim odborom za vse draženske žen-
ske to soboto. V dvorani domačega doma kraja-
nov bodo pričeli nastop ob 17.30, kasneje pa 
bodo ženske zabavali godci. V Dražencih raz-
mišljajo o tem, da bi v prihodnje ob tem in dru-
gih praznikih pripravili razstavo svojih ročnih 
del, kuharskih in pekovskih izdelkov, organizi-
rali kuharske tečaje, za vse to pa potrebujejo 
dom krajanov. Kot je znano, vlagajo v gradnjo 
doma v Dražencih veliko truda in lastnega dela. 

MZ 
SELA # Ob materinskem dnevu 

Prosvetno društvo Sela pripravlja proslavo ob 
materinskem prazniku, ki bo v nedeljo, 23. mar-
ca, ob 15. uri. V domači kulturni dvorani bodo v 
prazničnem programu nastopili osnovnošolci 
OS Sela, folklorna skupina Rožmarin iz Dolene, 
FD Lancova vas in mladi harmonikarji. 

m 
PTUJ # Zeleni bodo delili drevesca 

Pred bližnjim dnevom Zemlje bodo Zeleni 
Ptuja tudi letos izvedli svojo tradicionalno pom-
ladno akcijo. Sadike zdravilnih zelišč in dreves 
za pogozdovanje bodo brezplačno delili danes, v 
četrtek, med 9. in 12. uro pred Mercatorjevo bla-
govnico v Ptuju. 

•OM v 
HAJDOSE %Za varnost motoristov 

Toplejše vreme je v zadnjih dnevih že privabi-
lo na ceste prve voznike motornih koles. Ker po-
licisti vsako leto ob pričetku motoristične sezo-
ne beležijo več prometnih nesreč z udeležbo voz-
nikov motornih koles, bo postaja prometne 
policije iz Maribora ta petek, 21. marca, ob 9. uri 
na kartodromu AMD Ptuj v Hajdošah izvedla 
akcijo za usposabljanje motoristov za varnjo 
vožnjo. S člani motorističnega choper kluba Šta-

jerc bodo predstavili pripravo motornega kolesa 
in voznika na novo sezono ter varno vožnjo mo-
toristov. 

•OM 
PTUJ • Klub Obzorje za iskalce 
zaposlitve 

V prejšnjem mesecu je Klub Obzorje na 
Potrčevi cesti 34 v Ptuju obiskovalo 38 ljudi, ki 
so iskali takšno in drugačno pomoč. Klub je 
odprt tudi za tiste, ki iščejo informacije o 
možnostih zaposlitev. Zanje imajo na razpolago 
preglednice zaposlitvenih objav, nudijo jim 
pomoč pri pisanju prošenj za zaposlitev, svetuje-
jo jim, kje pridobiti ustrezna znanja, če želijo, pa 
se lahko vključijo tudi v delavnice za komunici-
ranje. 

MG 

PTUJ • Občni zbor DU Rogoznica 
Na občnem zboru Društva upokojencev Ro-

goznica so ocenili delo organov in finančno pos-
lovanje za preteklo leto kot zelo uspešno ter 
sprejeli usmeritve za letošnje leto. Uskladili so 
pravila društva v skladu s pripombami Upravne 
enote Ptuj. Za novo članico upravnega odbora in 
blagajnika so izvolili Liziko Serdinšek iz Rogoz-
nice. 

Glavna razprava na občnem zboru je bila o raz-
voju primestne četrti Rogoznica in neurejenosti 
tamkajšnjega doma krajanov. Upokojenci zahte-
vajo, da krajevni svet načrtno pristopi k ureditvi 
dvorane, sanitarij in okolja, da se zagotovijo po-
goji za kulturno in družabno življenje. Predlaga-
jo oživitev dela prosvetnega društva. Kot nujno 
pa želijo sklic zbora krajanov, da bodo ljudje 
lahko razpravljali o vprašanjih nadaljnjega raz-
voja in zadovoljevanje njihovih potreb v okviru 
mestne občine Ptuj. 

Feliks Bagar 

PTUJ # Kozmetični studio Olimpic 
Ptuj je od prejšnjega petka bogatejši za sodob-

ni kozmetični studio podjetja Olimpic na Mest-
nem trgu 3. Uredili so ga, da bi svoje storitve še 
bolj približali Ptujčanom. Njegova prednost je v 
tem, ker ponuja vse storitve na enem mestu. Po-
sebnost v ponudbi predstavljajo solariji vrhun-
skega svetovnega proizvajalca Ergoline, ki za-
gotavljajo zdravo porjavelost kože. 

Družinsko podjetje Olimpic deluje na 
območju petih občin. Gre za malo podjetjevs šes-
timi zaposlenimi, ki ga vodi prof. Vlado Čuš in 
ki ponuja storitve s področja športa, rekreacije, 
zdravja in lepote. 

MG 

KOMENTIRAMO 

Prezgodnji stečaj! 
Pred časom je že kazalo, da 

je najhujša kriza lenarške in-
dustrije mirno in da je konec 
stačajev. Zaradi njih je ostalo 
brez delo in sredstev za 
preživetje veliko Lenarčanov 
in okoličanov, ki so se znašli 
tako, kot so se pač lahko. Ne-
kateri so začeli intenzivneje 
izkoriščati drobne slovensko-
goriške kmetije, na nekatere 
se je pritisk strahovito 
povečal, spet drugi so našli 
začasno delo v sosednji Av-
striji, tretji pa so morali v črno 
ekonomijo. Novih delovnih 
mest je bilo bolj malo, tudi po-
rajajoče se podjetništvo ni 
prineslo želenih učinkov. 
Razvija se namreč počasi, saj 
tudi pri Lenartu primanjkuje 
denarja za nove naložbe. Obrt 
in podjetništvo kljub temu os-
tajata razvojni rezervi, na ka-
terih načrtovalci gradijo pri-
hodnji razvoj. 

Da je načrtovanje eno, re-
sničnost pa povsem nekaj dru-
gega, potrjuje tudi lenarška 
zgodba iz podjetja Pathos. V 
Tedniku smo poročali o stavki 
delavcev, ki niso dobili plač in 
drugih prejemkov že od lanske-
ga decembra. Stavka je bolj 
opozorilo kot pa rešitev. Poduk 
lenarške zgodbe je zgovoren in 
jasen, novodobni delodajalci 
niso preveč na očeh javnosti, 
želijo, da težave v tovarnah <DS-
tanejo za tovarniškimi zidovi. 
V Pathosu je bilo vsega po 
malo. Delavci, ki so enkrat že 
ostali brez vsega (velika večina 
jih je namreč delala v nekdan-
jem Klemosu, ponosu lenarške 
kovinskopredelovalne indu-
strije), so bili opozorjeni, da naj 
o težavah molčijo. Stari prego-
vor pravi, da ni nič tako skrito, 
da ne bi bilo enkrat tudi odkri-
to. Problemi so izbruhnili na 
dan z vso silovitostjo in kruto 

resničnostjo. Položaj v Pathosu 
je resen in za nekatere pozna-
valce leanrških gospodarskih 
razmer novo opozorilo, da je še 
en stečaj pred vrati. 

V tovarni so pred dobrim le-
tom dni začeli proizvodnjo 
nožev in rezil priznanega 
nemškega proizvajalca Sollin-
gen. Dobro je kazalo, zaposli-
tev so obetali 250 delavcem. 
Toda žal iz lepih obljub očitno 
ne bo nič, 64 delavcev je nego-
tovih za usodo in lahko se zgo-
di, da se bodo kmalu pridružili 
koloni brezposelnih. Odločilno 
potezo bo v lenarški zgodbi 
povlekla SKB banka - od nje bo 
odvisno, ali bo tovarna šla v 
stečaj ali ne. Za Lenart bi bila 
to velika škoda, saj je prav vsa-
ko delvono mesto izjemno dra-
goceno. 

M. Toš 

S L O V E N S K A B I S T R I C A / POPOLDANSKI POUK ZA TRETJE-
IN ČETRTOŠOLCE 

Gre izključno za 
varnost šolarjev 
Na stropovih v šolski zgradbi dislocirane enote slovenjebi-
striške osnovne šole Pohorskega odreda v Vošnjakovi 10 v 
Slovenski Bistrici, zgrajena je bila 1908. leta, so učiteljice 
tretjih in četrtih razredov, ki imajo v tej stavbi pouk, konec 
lanskega leta opazile razpoke in odpadajoči omet ter o tem 
obvestile vodstvo šole. Ker imajo izkušnje že z osnovno šolo 
Zgornja Ložnica, kjer je del stropa celo odpadel, vendar na 
srečo takrat, ko v šoli ni bilo nikogar, je vodstvo šole zaprosi-
lo za strokovno mnenje Zavod za gradbeništvo Slovenije - od-
delek za konstrukcije Maribor. 

Ko so po pregledu ocenili, da 
leseni stropovi na šoli niso več 
varni, je vodstvo šole o tem takoj 

obvestilo pristojno gradbeno 
inšpektorico, ta pa je izdala 
odločbo, da je potrebno takoj 
pristopiti k saniranju. O razme-
rah na "spodnji šoli" so seznanili 
tudi ustanoviteljico - občino Slo-
venska Bistrica, oddelek za 
družbene dejavnosti. Sklicali so 
svet šole ter sklenili, da takoj 
pričnejo obnovo stropov. Z od-
delkom za družbene dejavnosti, 
ki je plačnik sanacije (stropove 
bodo podprli), so se na podlagi 
odločbe gradbene inšpektorice, 
zlasti pa z vidika varnosti otrok 
odločili za dvoizmenski pouk na 
centralni šoli. Občina pa se je ob 
tem zavezala, da bo plačala vse 

avtobusne prevoze otrok, ki 
bodo v tem času obiskovali pouk 
v popoldanski izmeni. 

"Za starše omenjenih učencev, 
gre za 235 šolarjev, smo sklicali 
roditeljski sestanek in jih po-
drobno seznanili z nastalo situa-
cijo. Ob vsem tem se dobro zave-
damo, da smo z novim režimom 
pouka posegli v družinsko živl-

jenje otrok in staršev, zato je ne-
kaj staršev imelo pripombe, 
kljub temu pa ocenjujemo, da jih 
je večina stanje sprejela z razu-
mevanjem, saj gre v prvi vrsti za 
varnost njihovih otrok. Šolarji 
tretjih in četrtih razredov tako 
pričnejo pouk ob 12. in ga 
končajo ob 16. uri in dvajset mi-
nut. Za vse učence smo staršem 
ponudili dopoldansko varstvo 
od 8. do 12. ure ter jim zagotovili 
brezplačno dopoldansko malico, 
vsem pa ob 11. 30 uri ponudili še 
kosilo. Za varstvo se je odločilo 
le 12 staršev, kosilo pa si je izbra-
lo 141 učencev sedaj popoldan-
ske izmene," je povedal ravnatelj 
centralne šole prof. Ivo Ajdnik 
in posebej poudaril, da je pri 
vsem šlo izključno za varnost 
otrok. Ob tem zavrača obtožbe 
nekaterih staršev in krajanov 
Slovenske Bistrice, ki menijo, da 
je šola to načrto izvedla in bi na 
tak način želela opozoriti na svo-
je prostorske probleme, saj je s 
1220 učenci največja osnovna 
šola v Sloveniji, ter tako pridobi-
ti krajane, da izglasujejo krajev-
ni samoprispevek, v katerem je 
polovica sredstev namenjenih 
izgradnji druge osnovne šole v 
Slovenski Bistrici. 

V pogovoru z ravnateljem 
osnovne šole Pohorskega odreda 
minuli petek smo še izvedeli, da 
so dan poprej izbrali izvajalca 
del. Po sklenjeni pogodbi bodo 
vsa dela predvidoma opravili do 
23. marca. 

Vida Topolovec 

Šolsko stavbo na Vošnjakovi 10 so morali zaradi dotrajanih 
stropov izprazniti. Foto: VT 



MARKOVO, KIDRIČEVO / 38. REVIJA OTROŠKIH PEVSKIH ZBOROV 

Pesem iz otroških grl 
Prejšno sredo in četrtek je potekala že 38. revija otroških 
pevskih zborov, ki jo organizira Zveza kulturnih organizacij 
Ptuj. Revija je potekala v dveh delih, v osnovni šoli Markovci 
pri Ptuju in v dvorani Talum v Kidričevem. Obakrat je nasto-
pilo po sedem zborov. Ta sistem seje uveljavil že lani, svojo 
vrednost pa je potrdil tudi letos, saj manjše število nastopa-
jočih zborov omogoča, da se pevci med seboj poslušajo, pri-
merno dolgčas prireditve pa ne presega praga koncentracije 
malih poslušalcev in prireditve ne moti nemir, kot seje to do-
gajalo, ko so revije trajale tudi po tri ure. 

V dveh nastopih se je predsta-
vilo štirinajst šol s svojimi 
otroškimi pevskimi zbori. Ka-
drovski problemi z zborovodji 
se kažejo že na mnogih šolah, 
ki so včasih tradicionalno 
uspešno nastopale na pevskih 
revijah, tokrat pa smo jih po-
grešali ali jih pogrešamo še 
drugo leto zapored. 

V Markovcih, kjer je nastopa-
joče pozdravil ravnatelj šole 
Jože Foltin, so nastopili zbori 
naslednjih osnovnih šol: Mar-
kovcev pod vodstvom Jerneje 
Bombek Gobec, Juršincev s 
Ksenijo Ličen, Zavrča in Cir-
kulan, ki ju je vodila Irena Sa-
bler, Gorišnice pod vodstvom 
Slavice Cvitanič, Vidma pri 
Ptuju s Sonjo Winkler in Olge 
Meglič iz Ptuja z zborovodko 
Magdo Damiš. 

V Kidričevem je dobro-
došlico izrekel ravnatelj šole 
Boris Kidrič Kidričevo Bran-
ko Tonejc. Nastopili so zbori z 
naslednjih osnovnih šol: Haj-
dine pod vodstvom Jolande 
Lončarič, Cirkovc z Marja-
nom Krajncem, Leskovca z 
dirigentko Ido Potočnik, Pod-
lehnika pod vodstvom Jožice 
Feguš, Destrnika z Natašo 
Zemljič, Dornave z mentorico 
Metko Zagoršek in Ki-
dričevega z zborovodko Lilja-
no Krosi. 

Vsak zbor je zapel tri pesmi 
ob klavirski spremljavi. Za kla-
virjem se je najbolj namučila 
Tanja Kožar, ki je spremljala 
kar osem pevskih zborov, dva 
Vesna Šauperl, po enkrat pa so 
belo-črne tipke ubirali Davor 
Brdanovič, Martina Turk, in 
Lidija Zgeč, Cirkovčani pa so 
peli brez stoječega dirigenta, 
saj je Marjan Kranjc opravljal 
tudi posle spremljevalca na 
klavirju in sede vodil zbor. 

Razgovor z zborovodji je 
opravila mag. Darja Koter. 

Njeno oceno objavljamo v na-
daljevanju sestavka. 

Na področju delovanja Zveze 
kulturnih organizacij Ptuj 
ljudje radi ljubiteljsko prepe-
vajo. Pred kratkim je na reviji 
odraslih pevskih zborov zapelo 
več kot petsto ljudi, tokrat na 
otroški preko dvesto, na mla-
dinski pa jih bo blizu štiristo. 
Osnove ljubiteljskega petja so 
v petju že v osnovni šoli. Pred 
leti sem s pomočjo zborovodij 
odraslih pevskih zborov izdelal 
manjšo analizo povezave petja 
v mladosti in pozneje. Ugotovil 
sem, da so skoraj vsi sedanji 
pevci odraslih pevskih zborov 
v mladosti prepevali v otroških 
ali mladinskih pevskih zborih. 
To je naš nacionalni ponos in 
ne smemo dovoliti, da se vpliv 
petja in glasbe v osnovni šoli 
zmanjša. 

Se to! V šoli je najverjetneje 
razmerje med številom dečkov 
in deklic približno enako, torej 
50 proti 50, pri pevskih zborih 
pa je že pri otroških pevskih 
zborih porušeno v prid deklic, 
pri mladinskih pa je še občut-
nejše. Potrebno je najti način, 
da se v šolske zbore vključi več 
fantov, saj imajo enake dispozi-
cije za petje kot deklice. 

Franc Lačen 

KO ZAPOJE MLADEŽ 
Vsakoletna pevska revija je za 

mlade pevce ter njihove men-
torje priložnost, da pokažejo 
najplemenitejše sadove svojega 
dela. Med šolskim letom je po-
sejanih kar nekaj raznovrstnih 
priložnosti, ki tudi najmlajšim 
pevcem omogočajo, da zapojo 
ne le sebi, temveč širšemu 
občinstvu. Vsak nastop je od-
govorno dejanje, in kadar je 
pripravljen zares lepo, je prepe-
vanje užitek za poslušalce in za 
pevce. Tega se glasbeni peda-
gogi ptujskega področja prav 

dobro zavedajo. Njihove zavze-
tosti niso omajale njim nena-
klonjene šolske reforme, ki 
glasbenike potiskajo ne le v 
kot, temveč čez rob. Morda je 
med glasbeniki v primerjavi z 
drugimi poklici še nekoliko 
več predanosti svojemu delu, 
posebno očitno je razdajanje 
zborovodij. Kljub nenehnemu 
nihanju družbene naklonjenos-
ti (poslušalstvo je seveda izvze-
to), zborovsko petje živi, ne 
životari. Morda je zagnanost 
slovenskih zborovodij tudi 
svojevrsten fenomen, ki mu gre 
pripisati neusahljivo vztraj-
nost, čemur med drugim zago-
tovo botruje tudi prastara zave-
zanost slovenskega naroda k 
petju, ki je neuničljiva. Ob 
takšnem razmišljanju se neho-
te utrne misel, ki nas vznemiri. 
Vprašujemo se, ali ni morda 
predanost slovenskih glasbe-
nih učiteljev glasbi tista, ki šol-
ske reformatorje spodbuja k 
njihovemu ravnanju. Ure-
sničitev takšnih misli bi bila za 
vse nas neoprostljiva. 

In če se povrnemo k pravkar 
minuli pevski reviji, ugotovi-
mo, da nas je spet razveselila. 
Petje mladih glasbenikov, ki si 
iz leta v leto skupaj s svojimi 
učitelji prizadevajo za višje cil-
je, je vsem tegpbam navkljub še 
bolj ubrano. Zelje obojih, zbo-
rovodij ter učencev, umetnosti 
v prid segajo vse više in skušajo 
doseči najvišjo raven. Prav vsi 
vztrajno napredujejo, nekateri 
med njimi pa so slovensko pov-
prečje že zdavnaj presegli. Prvi 
del revije je gostila osnovna 
šola Markovci, ki je v ta namen 
primerno uredila svojo telo-
vadnico. Presenečeni nad zado-
voljivo akustiko, ki v tovrstnih 
dvoranah ni ravno običajna, 
smo se predali mladim pevcem. 

Uvodoma so se predstavili 
domačini. Markovski otroški 
zborček je pod vodstvom 
Jerneje Bombek-Gobec zapel 
Gobčevo Čudežno klop (bese-
dilo Neža Maurer), pesmico 
Egija Gašperšiča Moj bratec 
(besedilo Jana Kolarič) ter Ha-
betovo Moj prijatelj Piki Jakob 
(besedilo Kajetan Kovič). Pev-
ci so se predstavili zelo suvere-
no, veselo in sproščeno, kar je 
vsekakor na moč pohvalno. Tu 
in tam smo pogrešali le nekoli-
ko več natančnih izpeljav posa-

meznih fraz, kar pa bo v pri-
hodnje zagotovo sad intenziv-
nejših prizadevanj pri vokalni 
tehniki. 

Ksenija Ličen je pred dvema 
sezonama prevzela oba zbora 
na OS v Juršincih. Zdi se, da je 
med pevci in učiteljico ustvar-
jena ubrana harmonija, saj je 
zborček vse pevnejši, tu in tam 
pa nas s svojo zavzeto in domi-
selno interpretacijo naravnost 
preseneti. Program je obsegal 
Habetovo popularno pesmico 
Babica vse ve na tekst Ivana 
Sivca, Simonitijevo Uspavanko 
(besedilo Marta Gorup) ter In-
dijance češkega skladatelja Jin-
dricha Felda v prevodu Jožeta 
Humerja. 

Zborčka osnovnih šol iz 
Zavrča ter Cirkulan sta nasto-
pila pod vodstvom mlade glas-
benice Irene Sabler. Zboro-
vodkinja je svoje varovance že 
zapeljala, saj so oboji pokazali 
kar največ zbranosti in želje po 
kultiviranem prepevanju. Tako 
lahko pričakujemo, da bo nji-
hovo trdo delo iz leta v leto 
rodnejše. Prvi so zapeli franco-
sko pesmico Stari mlin (prev. 
J. Humer), haloško ljudsko Iz 
zemlje gre v trsek ter Lenčke 
Kupper Nikoli slabe volje na 
lastno besedilo. Zbor iz Cirku-
lan pa se je predstavil z Bram-
sovim Pikapolončkojn (prev. J. 
Humer), ljudsko Čuk se je 
oženil v kanonu ter Habetovo 
Babico. 

Zborovodkinja Slavica Cvi-
tanič, ki vodi zborovsko živl-
jenje v Gorišnici, je z 
najmlajšim zborom pripravila 
zelo tehten nastop. Pergolesije-
vo Zlato rožo (prev. J. Humer), 
Mačjo polko J. Krička (prev.J. 
Humer) ter Mozartovo 
Matičkov rojstni dan (prev. J. 
Humer) so otroci odpeli z zelo 
dobro vokalno tehniko, ki jim 
je skorajda že povsem uspela. 
Nekoliko preveč je zahtevala le 
Mozartova skladbica, kar se je 
zrcalilo v pevski tehniki ter in-
terpretaciji te majhne velike 
umetnine. 

V vseh pogledih najzahtev-
nejši program je izbrala Sonja 
Winkler, sicer zborovodkinja 
na OS Videm Prisluhnili smo 
skladbici klasicističnega skla-
datelja J. P. Martini j a O srčecu 
(prev. J. Humer), Petra Ebna 
Jutranjica (prev. J. Humer) ter 
Habetovo Trato na besedilo 
Jelke Bakula. Videmčani gojijo 
zelo kultivirano petje, ki ga 
spremlja tudi domiselna inter-
pretacija. Ob tako dognanem 
nastopu smemo drobne težavi-
ce v vokalu pripisati izredni 

zavzetosti vseh, mladih pevcev 
in dirigentke, kajti le-te so naj-
večkrat posledica popolni pre-
danosti muzi kalnega toka. 

Kot zadnji je na reviji y Mar-
kovcih nastopil zbor OS Olge 
Meglič, letos edini predstav-
nik mestnih šol. Pod vodstvom 
dolgoletne in izkušene zboro-
vodkinje Magde Damiš so 
pevci ponovno dokazali, da so-
dijo v najvišjo kategorijo 
otroški zborov pri nas. Zapeli 
so Zbadljivko Marjana Vodo-
pivca (besedilo K. Kovič), 
Sivičevo Jožek ima hiško (be-
sedilo Igo Gruden) ter Zdene-
ka Sestaka Žabji zdravnik 
(prev. J. Humer). Kadar je zbor 
tako ubran, da so mu domači še 
tako zahtevni glasbeni stavki, 
bi bilo lepo, če bi svoje kvalite-
te potrdil tudi na reviji pevskih 
zborov v Zagorju, kjer se zbero 
ter pomerijo najboljši. 

Drugi del revije so organiza-
torji pripravili v sodelovanju z 
osnovno šolo Kidričevo, in si-
cey v veliki dvorani. Otroci iz 
OS Hajdina so skupaj z zboro-
vodkinjo Jolando Lončarič 
pripravili Pergolesijevo Zlato 
rožo, Marijino pesem Alice 
Tegner (prev. J. Humer) ter 
italijansko ljudsko Balon v 
neznani priredbi. Osvojena vo-
kalna tehnika ter z njo tesno 
povezana čista intonacija sta 
temeljni pogoj za vzgojo k lepe-
mu, ubranemu ter kultivirane-
mu petju. Pevci s Hajdine 
marljivo stopajo po zahtevni 
poti pridobivanja pevskih 
veščin in zavedajo se, da jih po 
obilnemu delu čaka še večji 
uspeh. Zavzeto in zelo uspešno 
pa so interpretirali dobršen del 
svojega programa. 

Cirkovčane vodi zborovodja 
Marjan Krajnc, ki pravi, da je 
pri delu z zborom najpomemb-
nejša popolna predanost h glas-
bi, izražena s sproščenim, v in-
terpretacijah izvirnim petjem. 
Oboje njegovi varovanci, ki so 
odpeli japonsko ljudsko v prir. 
F. Mercuryja (njen točni nas-
lov mi žal ni bil podan), Slosar-
jevo Mali modrijan ter ljudsko 
Pesem o sinički, odlično obvla-
dajo. Kadar pa bodo skupaj s 
svojim zborovodjem spoznali 
še skrivnosti pevske šole, bodo 
ti pevci pridobili še mnogo 
več: njihovi glasovi bodo bolj 
ubrani ter umetniški in ljudski 
glasbi dobrih priredb toliko 
bližji, da se bodo na reviji 
predstavili s programom višjih 
kvalitet. 

Zborovodkinja Ida Potočnik 
vodi otroški pevski zbor v Le-
sko vcu. Droben zborček je 

droben le po številu, sicer pa 
več kot opazen, saj goji pravil-
no zastavljeno pevsko šolo ter 
kvaliteten umetniški program. 
Predstavili so Simonitijevo 
Vrana poje "Korenjak" (besedi-
lo F. Levstik), Vodopivčevo 
Mojčino pesem (besedilo 
K.Kovič) in Gobčevo Kre-
sniček na lastno besedilo. 

Zborček iz Podlehnika poje 
pod vodstvom učiteljice raz-
rednega pouka Jožice Feguš, 
ki je prevzela to delo, da bi 
otroci, ki nimajo stalnega pev-
skega pedagoga, ostali v najte-
snejšem stiku z zborovsko glas-
bo. Zapeli so Bitenčevo Srnico 
na lastno besedilo, Lovec Luka 
Josipa Kaplana (prev. J. Hu-
mer) ter Bitenčevo priredbo 
ljudske V dolinci prijetni. 

Letošnja debitantka iz stro-
kovnih vrst, Nataša Zemljič, 
pa je pripejjala na revijo 
zborček iz OŠ Destrnik. Mla-
da zborovodkinja je pokazala 
veliko znanja ter prizadevnos-
ti. Prepričala nas je, da je svoje-
mu delu predana, v stroki pa 
toliko podkovana, da bo zago-
tovo vidno napredovala. Sku-
paj s pevci je pripravila Vodo-
pivčevo Zbadljivko, Pirnikovo 
Pomlad prihaja (besedilo L. 
Kalan) ter J. Kuharja Trije nil-
ski krokodili (besedilo N. Gra-
fenauer). 

Na OS Dornava skrbi za pev-
ski podmladek Metka Za-
goršek. Z najštevilčnejšim 
zborčkom, kar ji seveda šteje-
mo v čast, je pripravila 
Gobčevo Kresniček, Valček T. 
Mayznerja ter že kar klasično 
Habetovo Babico. Zbor je v 
zadnjem času pevsko napredo-
val, z veliko poglobljenega 
strokovnega dela pa bo uspeval 
tudi v prihodnje. 

Kot zadnji šo na 38. reviji 
otroških zborov Z^CO Ptuj nas-
topili pevci iz OS Kidričevo 
pod vodstvom Liljane Krošl. 
Tudi zanje velja pohvala k na-
predovanju ter velika obveza za 
naprej. Se intenzivnejša vzgoja 
k lepemu petju ter premišljen 
izbor pesmi bodo pevcem ter 
zborovodkinji prinesli še več 
zadovoljstva. 

Letošnjo revijo otroških zbo-
rov smemo oceniti kot uspešno, 
strokovno z le redkimi izjemami 
poglobljeno, otrokom pa zelo 
prijazno. Ob tem je nadvse raz-
veseljivo, da so organizatorji 
našli zelo domiselno rešitev nje-
nega izvajanja v dveh delih ter v 
dvoranah, kier pevci prepevajo 
širšemu občinstvu pa tudi drug 
drugemu. 

Darja Koter 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA / TEDNIKOVA KNJIGARNICA / TEDNIKOVA KNJIGARNICA / TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Pravljične novosti 
Kljub splošni in na žalost že 

običajni denarni stiski, ki pes-
ti kulturne ustanove, so prete-
kli teden priromale nove knji-
ge na police v mladinskem od-
delku Knjižnice Ivana Potrča. 
Mladinski knjižničarji smo ve-
seli vseh novosti, čeprav se tu 
in tam čudimo, ko nam knji-
gotržci ponujajo knjige 
dvomljive kvalitete. Tudi med 
knjižnimi izdajami se namreč 
dogaja nekaj podobnega kot 
pri časopisih in revijah: vse 
preveč je trivialnih (rumenih) 
izdaj in priredb. Takšne knji-
ge so mnogokrat cenovno dos-
topne in slikovno vabljive, a 
zgodbe in ilustracije so brez 
vrednosti. Najpogosteje so 
takšnih čudnih izdaj deležne 
priljubljene in svetovno znane 
pravljice. Mnogokrat je zelo 
težko potegniti mejo med še 
sprejemljivimi knjigami in 
takšnimi, ki jim lahko na prvi 
pogled očitamo nekvaliteto. S 
predstavitvijo knjig v knjigar-
nici vas opozarjam na tiste 

knjige, ki jih poznavalci 
uvrščajo v razred najboljših. 

NEKOČ JE BILA... 
Tako se začnejo številne 

pravljice, toda takšen je tudi 
naslov nove velike slikanice, 
ki je izšla pri založbi EPTA. 
Knjiga že v podnaslovu 
obljublja kratkočasno in za-
bavno branje (Vesela pripo-
vedka za mlade bralce). 

Nili je majhna miška, ki naj-
de drobceno knjigo pravljic. 
Najdbe se zelo razveseli, saj jo 
je mučil dolgčas, nemudoma 
se odpravi domov, kjer bo 
lahko v miru brala. Začela je 
brati: Nekoč je bila ..., a zmo-
tijo jo hrupni bratci. Te Nili 
prepodi na dvorišče in zopet 
začne: Nekoč je bila ... Toda 
zdaj jo premoti mamino 
lomljenje orehov. Miška se od-
pravi iskat miren kotiček za 
branje. Ustavi se v jazbečevem 
domovanju, a ta smrči kot za 
stavo. Nili nagajajo žolna, 
žabe, veter ... Kolikokrat je 
začela z Nekoč je bila, a miru 
za branje ni in ni našla. Dokler 

... Kako se je mala miška 
znašla, pa preberite sami. 

Zgodbo je napisal Štefan 
Gemmel, imenitne ilustracije 
je ustvarila Marie-Jose Sacre, 
ki jo slovenski bralci že pozna-
mo (Rumeno čudo, Jožefina 
dobi bratca). Knjigo je preve-
del Janez Zmavc. 

MALI, VELIKI in 
VELIKAN 

Zraven založbe EPTA se tru-
di s prevodi odličnih slikanic 
tudi Slovenska knjiga, ki je 
konec prejšnjega leta ponudila 
mladim bralcem veliko slika-
nico Klausa Kordona in ilu-
stratorke Marie-Jose Sacre 
Mali, veliki in velikan. Tudi ta 
knjiga nosi v podnaslovu "ve-
sela zgodba". 

Mali mož živi sam v majhni 
hiški na majhnem otočku. Ob 
večerih sam igra karte, a samo-
ta ga žalosti. Nekje je večji 
otok, z večjo hiško, z velikim 
možem. Tudi ta sam karta, kar 
mu ni zabavno. In nekje je ve-
lik otok, kjer v veliki hiši živi 

velikan. Seveda, tudi ta 
osamljen karta. Vihar je tisti 
(vsaka stvar je pač za nekaj 
tudi dobra), ki pripelje malega 
moža k večjemu, oba pa k veli-
kanu. Toda vse tri može in nji-
hove hiše zavrtinči ogromen 
vihar in jih vrže na celino, kjer 
je vse drugače kot na njihovih 
otokih. Malo hiško družno 
postavijo na majhen hribček, 
veliko hišo na velik hrib, veli-
kansko hišo pa so postavili na 
goro. Razdelili so si opravila 
in po večerih skupaj kartali. 
Toda kmalu so se začeli hrepe-
neče ozirati proti morju. Kma-
lu so zagledali malo, srednjo 
in veliko ladjo. Te je gotovo 
poslal nekdo, ki ve, kaj je hre-
penenje. Le kaj so ladje pripel-
jale hrepenečim možakom? 
Uganete? ImenitnQ pravljico 
je prevedla Milena Znidersič. 

JUNAKA POD 
ODEJO 

je ilustrirana pesmica, nati-
skana z velikimi črkami, ki bo 
lahek bralni zalogaj za 

prvošolce. Lahko razumljiva 
pa bo tudi predšolskim otro-
kom. Slikanico priporočam 
tistim, ki jim primanjkuje ko-
rajže. 

Tomaž je zelo bojazljiv fan-
tič, ki vsepovsod vidi strahove. 
Za rojstni dan dobi kužka Mu-
ri j a, ki je korenjak, da mu ni 
para. Odslej Tomaž in Muri 
skupaj preganjata strahove. 
Toda tudi Muri ni vsemo-
gočen, boji se bliskanja in 
grmenja. 

Pesmico je napisala Agnes 
Veboven, ilustrirala pa Anne 
Westerduin. Junaka pod odejo 
je za založbo Kres prevedel 
Uroš Kalčič. 

Ista založba je izdala tudi 
novo veliko slikanico o Man-
diju. To je že druga zgodbica o 
nagajivem zajčku, ki je v šte-
vilni zajčji družini dežurni 
krivec. Slikanico z izrazitim 
poučnim poudarkom, a 
odličnimi ilustracijami Eve 
Tharlet je napisala Brigitte 
Weninger. Slikanica o zajčkih 
je prava pravljica za bližajoče 
velikonočne praznike. 

DIDLDAJ 
KNJIŽICE 

so novost za najmlajše. Serijo 
majhnih knjižic je izdala Slo-
venska knjiga ter so namenje-
ne prvemu branju. 

Zgodbice iz teh knjižic poz-
najo otroci s televizijskih ris-
ank. Avtorske slikanice Roger-
ja Hargreavesa so prežete z 
obilico humorja in veselosti 
(obojega nam pogosto pri-
manjkuje!), zato te kratke 
zgodbice priporočam tudi 
večjim bralcem. Naslovi posa-
meznih zgodbic nakazujejo 
vsebino: Mala klepetulja, Mali 
požeruh, Mala porednica. 
Mala pridna punčka, Mali 
srečko, Mala sončnica, Mali 
radovednež, Mali šaljivec. 

V prihodnji Tednikovi knji-
garni ci vas bom seznanila z 
letošnjim mednarodnim 
knjižnim kvizom, ki je po-
svečen problemom prehranje-
vanja. 

Liljana KJemendč 



PTUJ / KONFERENCA OBMOČNE ZVEZE DRUŠTEV UPOKOJENCEV 

Jesen življenja na 
robu preživetja 
NUJNOST REFORME POKOJNINSKEGA SISTEMA # MEDGENERACIJSKA SOLIDAR-
NOST NAJ POSTANE USTAVNA KATEGORIJA # OB NIZKIH POKOJNINAH ŠE 
ZNIŽEVANJE PRAVIC IZ ZDRAVSTVENEGA VARSTVA # NAJEMNINE ZA DOMOVE, 
KI SO JIH SAMI GRADILI # LETOŠNJE SREČANJE BO V MARKOVCIH 

V Sloveniji živi več kot 450.000 upokojencev, ki imajo to 
srečo, da so dočakali pokojnino. A žal jih 105.000 prejema 
mesečno manj kot 40.000 tolarjev, 110.000 pa jih prejema od 
40.000 do 50.000 tolarjev. Državna sramota je, so bili 
ogorčeni na svoji letni konferenci, da ljudje, ki so vse življen-
je pridno delali in od plač namenjali deleže za stara leta, 
preživljajo jesen svojega življenja med socialno ogroženo ka-
tegorijo. Mnogi životarijo in so praktično na robu preživetja, 
povrhu vsega pa so pogosto prav ti ljudje zdravstveno najbolj 
ogroženi. Kapljačezrobpapomenizniževanjesolidarnostne 
ravni pravicizobveznegazdravstvenegazavarovanja,uvajan-
jc participacije terdrugi ukrepi racionalizacije, kijih predvi-
deva predlog plana zdravstvenega varstva do leta 2000. 

Predstavniki 25 društev upoko-
jencev, ki so organizirani v 
Območni zvezi društev upoko-
jencev Ptuj , so na letnem 
občnem zboru v prostorih 
Društva upokojencev na Hajdini 
v petek, 14. marca, opozorili na 
vse resnejše skrbi zaradi nizkih 
pokojnin, ki so se jim pridružile 
še skrbi zaradi problematike 
zdravstvenega varstva in zdravst-
venega zavarovanja upokojencev. 
Zaradi negativnih posledic lan-
skih sprememb zakona o pokoj-
ninskem in invalidskem zavaro-
vanju so opozorili na nujnost re-
forme pokojninskega sistema. 
Opozorili so tudi na pomanjkan-
je upokojenskih stanovanj ter na 
težave s prostori, ki jih nekatera 
društva, kot na primer DU Tur-
nišče, zaradi novih lastnikov iz-
gubljajo ali pa morajo zanje 
plačevati najemnine, čeprav so 
jih sami gradili in zanje prispe-
vali krajevni samoprispevek. Iz-
volili so nov devetčlanski uprav-
ni odbor in za predsednika 
Območne zveze Ptuj ponovno iz-
volili Mirka Bernharda, za pod-
predsednika Milana Zupanca, za 
tajnico pa Nežko Petrovič. 

Sicer pa so upokojenci opozori-
li tudi na nujnost reorganizacije 
vseh društev po novem zakonu o 
društvih in ob tem pozvali pet 
društev iz nekdanje ptujske 
občine, ki še niso včlanjena v 
območno zvezo DU Ptuj , da to 
storijo čimprej, saj bodo 
združeni zagotovo lažje uveljavl-
jali svoje pravice in interese. 

Milan Zupane iz DRUštva 
upokojencev Ptuj je povedal, da 
so sklep o včlanitvi v območno 
zvezo D U Ptuj sprejeli dan po-
prej na svojem občnem zboru, 
predstavnika društev iz Majšper-
ka in Kidričevega, ki sta sodelo-
vala kot gosta, pa sta pojasnila, 
da se bodo o tem odločali na 
bližnjih občnih zborih. 

Predsednik območne zveze DU 
Mirko Benhard je v obsežnem 
nagovoru najprej ugotovil, da so 
v društvih upokojencev oziroma 
v območni zvezi v minulem letu 
sicer postorili veliko za razpo-
loženje svojega članstva in za 
utrditev svojih temeljnih pravic. 
Ptujska območna zveza je nosilec 
tako imenovane "gornještajerske 
pokrajine" na območju katere 
živi 134.000 prebivalcev in ima 
več kot 23.000 upokojencev, je 
zanjo to zagotovo pomembno. 
Ob tem so člani izrazili pripom-
bo na vsebino predloga repu-
bliške zveze, ki predvideva 
vključitev ptujske zveze v "gorn-
ještajersko pokrajino"; upoko-
jenci namreč menijo da je takšna 
formulacija imena pokrajine ne-
pravilna, za zavedne Slovence 
celo žaljiva, saj v Sloveniji obsta-
ja samo Štajerska. 

Zelo resno so opozorili tudi na 
vse bolj negotovo finančno 
vprašanje zaradi nizkih pokojnin 
in dodatkov. Lani so vsi upoko-

jenci prejeli 40 % dodatek za re-
kreacijo, pri čemer je upokojenec 
z nižjo pokojnino prejel 21.000 
tolarjev, drugi pa 14.000 tolarjev. 

Na upravnem odboru Zveze 
društev upokojencev Slovenije 
(ZDUS) so sklenili, da bodo le-
tos vztrajali pri zahtevi, da se le-
tos izplača še zaostalih 10 odstot-
kov iz lanskega leta ter 10-od-
stotno povečanje; zahtevek za 
letošnji dodatek za rekreacijo bo 
torej 60 % od navedene osnove. 
Če bo ta zahtevek sprejet, potem 
bo letošnji dodatek za rekreacijo 
za tiste z nizkimi pokojninami 
25.200 tolarjev, za tiste z višjo 
pokojnino pa 16.800 tolarjev. 
Kot tolikokrat doslej pa so tudi 
tokrat poudarili zahtevo, da naj 
dodatek za rekreacijo preide v 
13. pokojnino in naj bo izplačan 
ob koncu tekočega leta. 

Upokojenska organizacija se je 
posebej zaskrbljujoče opredelila 
do državnega programa "Zdravje 
2000" in zahteva, da se vse pravi-
ce iz obveznega zdravstvenega 
zavarovanja zadržijo na sedanji 
ravni, ne pa da jih upokojencem 
znižujejo. Ugotavljajo, da ni raz-
logov za ponovno uvajanje parti-
cipacije, da je potrebno posebno 
pozornost posvetiti zdravstveni 
negi starejših na domu, da je tre-
ba vse zavarovance enakomerno 
obremeniti s posameznimi pris-
pevki, da je treba sproti izterjati 
neplačane prispevke, da se pri-
pravi strokovna analiza zdravst-
venega varstva starejših ljudi, da 
je treba skrajšati čakalne dobe, ki 
jih povzročajo samoplačniške or-
ganizacije, da strokovna institu-
cija naredi realno listo samo-
plačniških zdravil, da je treba 
bolje organizirati tudi osnovno 
zdravstveno varstvo na podeželju 
ter da je treba bolje gospodariti z 
zdravstvenimi ustanovami, ne pa 
da jih dajejo v najem zasebnikom 
v nasprotju z njihovim name-
nom in povrhu še za nizke na-
jemnine. 

Slovenski pokojninski sistem 
se je v zadnjih treh desetletjih si-

cer pogosto spreminjal, a država 
še vedno ni odpravila vseh njego-
vih anomalij. Vsekozi mu očita-
jo, da je predrag, tudi v času, ko 
je bilo razmerje med aktivno in 
upokojeno generacijo bistveno 
ugodnejše kot lani, ko je bilo raz-
merje 1,67 zavarovanca na 1 upo-
kojenca; za primerjavo: leta 1985 
je bilo razmerje 2,91 zavarovanca 
na 1 upokojenca. 

Ob tem je treba vedeti, da kljub 
vsemu slovenski upokojenci 
prispevajo zavodu za zdravstve-
no zavarovanje letno okoli 31,5 
milijard tolarjev. Od tega 8,32 % 
ali 25,5 milijarde tolarjev iz po-
kojninskih prejemkov ter iz do-
datnega prostovoljnega zavaro-
vanja 3,06 % ali okoli 5 milijard 
tolarjev. Tudi zaradi tega je 
zahteva upokojencev, da bi pos-
tala medgeneracijska solidarnost 
ustavna kategorija. 

Na letni konferenci ptujske 
območne upokojenske zveze so 
ugodno ocenili lansko prazno-
vanje 50-letnice delovanja slo-
venskih upokojencev in pri tem 
posebej pohvalili izvedbo velike-
ga srečanja upokojencev v Lov-
rencu, ki so ga zaupali tam-
kajšnjemu društvu upokojencev. 
Nekateri so imeli pripombe tudi 
na prevelike razlike članarin v 
posameznih društvih, saj se 
gibljejo med 700 in 2000 tolarji 
letno. Opozorili so na težave ki 
naj bi nastale v oddelku Doma 
upokojencev Ptuj v Muretincih, 
saj naj bi križniški red kot last-
nik gradu, v katerem domujejo, 
vložil zahtevek za vrnitev nepre-
mičnin. Resne skrbi jim 
povzroča tudi vprašanje upoko-
jenskih stanovanj, saj je od nek-
danjih 188 stanovanj na območju 
prejšnje občine Ptuj ostalo za 
upokojence v Ptuju le še 77 sta-
novanj, tri stanovanja so zanje v 
Kidričevem in dve v Majšperku. 

Negodovali so tudi nad prever-
janjem zdravstvene sposobnosti 
starejših voznikov, česar bojda v 
razvitem svetu ne počnejo, pri 
nas pa morajo starejši vozniki 
vsako leto na zdravstvene pregle-
de in zanje seveda odšteti tudi 
denar, ki pa jim ga ob že tako 
nizkih pokojninah vedno pri-
manjkuje. Nekaj pripomb so 
imeli tudi na previsoke cene v 
hotelu Delfin v Izoli, kjer v glav-
nem letujejo, zato so predlagali, 
da bi upokojencem v izvensezon-
skem času priznavali 20-odstotni 
popust na redne hotelske cene. 
Zanimiv je bil tudi predlog za so-
delovanje pri organizaciji izletov 
v primerih, ko posamezno 
društvo avtobusa ne more napol-
niti s svojimi člani. 

Ob koncu so sklenili da bo 
letošnje srečanje upokojencev 
predvidoma v maju na nogomet-
nem igrišču v Markovcih; v krat-
kem bodo imenovali organizacij-
ski odbor, srečanje pa naj bi sov-
padalo z odprtjem ptujskega pod-
voza. 

Kakorkoli že, kaže, da se upo-
kojenci z vso resnostjo zavedajo 
težavnega položaja, v katerega 
jih je že pred leti pahnila nespa-
metna politika na tem področju. 
Zavedajo se, da jih čakajo še 
težki časi, zato se bo treba znova 
in znova pogajati z vlado in živo 
prisostvovati pri izdelavi nove 
reforme pokojninskega in inva-
lidskega zavarovanja, pa tudi pri 
spremembi zakona o zdravstve-
nem zavarovanju in varstvu upo-
kojencev. 

M. Ozmec 

Mirko Bernhard, predsed-
nik območnega združenja 
DU Ptuj. Foto: M. Ozmec 

PTUJ / ODMEVI NA NASE PISANJE 
v 

Se ena resnita iz KZ Ptuj 
Ko smo v prejšnji številki objavili pogovor s predsednikom 
nadzornega odbora v Kmetijski zadrugi Ptuj, se je nanj 
odzvalo nekaj članov zadruge, ki se z njegovimi stališči ne 
strinjajo. Med njimi je bil tudi član tega istega nadzornega 
odbora, poleg tega pa član upravnega odbora HKS v kmetij-
ski zadrugi Marjan Hergan, kije želel svoje stališče in sta-
liščemnogihčlanovzadrugejavno pojasniti. 

Marjan Hergan meni, da v 
Kmetijski zadrugi Ptuj ne gre za 
dva tabora, temveč za različna 
mnenja njenih članov, a jim je 
potrebno povrniti zaupanje v svo-
jo organizacijo. Srž problema vidi 
v tem, da se pri odločanju v za-
drugi ne upoštevajo stališča 
večine, in to primerja s kršenjem 
človekovih pravic članom zadru-
ge. "Sklepi občnih zborov po-
dročnih zadrug se na centralnem 
občnem zboru niso upoštevali. 
Tako so člani zadruge ostali s 
svojimi mnenji in predlogi izi-
grani." 

Večina članov zadruge ni zado-
voljnih z imenovanjem vršilca 
dolžnosti direktorja v ponedel-
jek, po neuspelem občnem zboru. 
Marjan Hergan pripoveduje, da 
so se istočasno s sejo upravnega 
sestali tudi na seji nadzornega 
odbora. Z večino glasov so obli-
kovali predlog, da naj upravni 
odbor za imenovanje vršilca 
dolžnosti direktorja izbere neko-
ga izmed že zaposlenih v zadrugi, 
ki pozna trg in razmere znotraj 
podjetja. Predlog nadzornega od-
bora pa na seji upravnega odbora 
ni bil upoštevan ali sploh ne na 
dnevnem redu. 

Na vprašanje, kakšno je sicer 
sodelovanje obeh organov, Mar-
jan Hergan odgovarja: "Ko gre za 
pomembnejše zadeve, so seje 
upravnega in nadzornega odbora 
skupne. Je pa bila udeležba čla-
nov nadzornega odbora v glav-
nem minimalna. Od pozne jeseni 
naprej bi lahko sklepal, da so bile 
seje upravnega odbora sklicane in 
vsebinsko vodene že naprej, po 
določenem scenariju, predvsem 
ko je šlo za glasovanje. Člani nad-
zornega odbora naj bi upoštevali 
voljo članov področnih zadrug, 
vendar imam občutek, da je v 

zadnjem času postal nadzorni od-
bor podaljšana roka upravnega 
odbora, ki dela po določenem sce-
nariju. Tudi v upravnem odboru 
so predstavniki področnih za-

drug, vendar če pogledamo rezul-
tate zadnjih zborov področnih za-
drug, vidimo, da so bili nekateri 
odstavljeni s predsedniškega 
mesta področnih zadrug ali so 
želeli odstopiti, ker mislijo dru-
gače, kot mislijo njihovi člani. Se 
kar naprej pa obiskujejo seje 
upravnega odbora v KZ Ptuj." 

Kje so po vašem mnenju vzro-
ki za nasprotja znotraj KZ Ptuj? 
Po besedah predsednika nad-
zornega odbora je vzrok za to v 
imenovanju direktorja. 

"Gre res za direktorsko mesto, 
ne gre pa za osebo, ki bo to mesto 
zasedala. Sam mislim tako, da je 
bil človek prej obsojen, preden se 
mu je sodilo. Osebno menim, da 

ni pošteno iskati napake tam, kjer 
jih ni. Na eni strani upravni orga-
ni zadruge ugotavljajo, da je v za-
drugi preveč zaposlenih, na drugi 
strani pa se gremo socialno usta-
novo. Ko nekemu direktorju v 
drugi ustanovi poteče direktorski 
mandat, se mu takoj nudi drugi 
direktorski stolček. Vsi vemo, da 
bivšemu direktorju Stanku To-
maniču prav tako pripada delov-
no mesto." 

Ali je lahko po vsem tem za-
druga še naprej uspešno podjet-
je? 

"Zadruga lahko ostane uspešno 
podjetje, vendar morajo vsi člani, 
predvsem tisti, ki zasedajo 
ključna mesta v upravnih orga-
nih in strokovnih službah, zavze-
ti pokončno držo in svoje proiz-
vode plasirati na trg prek zadru-
ge. Mislim na njihovo celotno 
proizvodnjo, ne samo na tržne 
presežke, kar se je dogajalo dos-
lej. Vsi bi tudi morali imeti čiste 
odnose v poslovanju z zadrugo. 
Vemo, da so v upravnem odboru 
tudi taki ljudje, ki vodijo na fi-
nančnem področju nečiste posle, 
kar je razvidno iz tožb o neporav-
nanih obveznostih do zadruge." 

Vroča tema teh dni je zahte-
vek 90 članov zadruge za sklic 
izrednega občnega zbora. 
Kakšno je vaše stališče kot 
člana nadzornega odbora do 
tega vprašanja? 

"Kot član nadzornega odbora bi 
demantiral gospoda Požegarja, ki 
je dejal, da je mogoče izredni zbor 
sklicati v dveh do dveh in pol me-
secih. Pravilnik dopušča tudi to, 
da lahko desetina članov Kmetij-
ske zadruge Ptuj z overjenimi 
podpisi skliče izredni občni zbor, 
ki ga vodi predstavnik tega skli-
ca. Nadzornemu odboru torej, če 
noče, ni potrebno sklicati izred-
nega občnega zbora. Menim, da 
bo v kratkem prišlo do izrednega 
občnega zbora, na katerem bo po-
trebno upoštevati voljo in predlo-
ge članov zadruge, ki se niso 
upoštevali na centralnem občnem 
zboru." 

J. Bračič 

Marjan Hergan, član nad-
zornega odbora v KZ Ptuj in 
član upravnega odbora 
HKS 

PTUJ / ŠE O MESTNI ČETRTI JEZERO 

Vlaganj ni bilo tako malo 
LANI JE BILO NA OBMOČJU ČETRTI JEZERO ZA 135 MILIJONOV INVESTICIJ # 
LETOŠNJE SO VREDNE BLIZU 110 MILIJONOV TOLARJEV # V OSNUTKU PRO-
RAČUNA ZA LETOS OSEM MILIJONOV TOLARJEV ZA PROJEKT GRADNJE LEV0-
BREŽNEGA DRENAŽNEGA JARKA 

Odgovor za nezadovoljstvo in kritike v mestni četrti Jezero, 
da se na njenem območju nič ne vlaga in da se ne rešujejo 
osnovni problemi (o tem smo pisali v prejšnji številki), smo 
skušali poiskati v občinskem uradu mestne občine Ptuj. Po-
datke o naložbah v tej četrti v zadnjih letih nam je posredoval 
Stanislav Napast, vodja oddelka za okolje in prostor ter go-
spodarsko infrastrukturo. 

Lani je iz sredstev proračuna 
mestne občine na to območje bilo 
usmerjenih več kot 135 milijonov 
tolarjev, letos jih bo nekaj manj, 
okrog 108, vse pa je odvisno od 
tega, kako se bodo odločili svetni-
ki. 

"V mestni četrti Jezero se je v 
prejšnjih letih kljub vsemu veli-
ko vlagalo. Res pa je, da so bila ta 
vlaganja v povezavi z urejanjem 
komunalne deponije. V letu 1996 
smo v tej četrti uredili celotno in-
frastrukturo skozi Brstje (kanali-
zacijo, cesto, razsvetljavo, 
pločnike). Prav tako smo na novo 
zgradili most čez Rogoznico. V 
kratkem bo zgrajena tudi cesta na 
novi most, ki bo stala 12,6 milijo-
na tolarjev. Izvajalca del smo že 
izbrali. 

V osnutku letošnjega proračuna 
je zajeta ureditev dela kanalizaci-
je v Koščevi ulici (6 milijonov to-
larjev) in po predlogu te mestne 

četrti tudi kanalizacija na 
Ormoški cesti do Rogoznice (10 
milijonov tolarjev). V Spuhlji se 
načrtuje obnova nekaterih cest in 
ureditev odvodnjavanja pri gasil-
skem domu (3 milijone tolarjev). 
V tej četrti je tudi velik krak ka-
nalizacije proti Dornavski cesti, 
ki pa seže še v sosednjo primestno 
četrt Rogoznica. Gradnja bo vel-
jala okrog 50 milijonov tolarjev. 
Pri ranči pa je v tem letu predvi-
dena tudi obnova prečrpališča, ki 
bo služilo predvsem temu 
območju, saj bo prišlo do iz-
boljšave odvodnjavanja fekalnih 
vod. Gre za inesticijo, ki bo velja-
la 19 milijonov tolarjev. 

Ni pa še v tem letu mogoče iti v 
izgradnjo nadaljnje poglobitve 
Rogoznice proti Markovcem ozi-
roma levobrežnega kanala, ker je 
potrebno podrobno izdelati pro-
jekte in se šele nato trezno lotiti 
investicije. Za izdelavo projektov 

je v letošnjem proračunu predvi-
denih okrog 8 milijonov tolarjev. 
Povedati moram, da delamo po 
strokovnih kriterijih, tako da bi 
bil sistem povezan. Nikakor pa si 
ne smemo dovoliti, da bi zane-
marjali razvoj kanalizacije proti 
vodnim virom," je o načrtovanih 
investicijah v letu 1997 na 
območju četrti Jezero (potrditi 
jih morajo še mestni svetniki) po-
vedal Stanislav Napast. 

Občani Jezera so prepričani, da 
jim pripada letno vsaj 118 milijo-
nov tolarjev "dravske rente", ki 
pa, kot je slišati, tudi ne bo večna. 
Zato tako pritiskajo, da bi do nuj-
nih investicij (levobrežni dre-
nažni jarek in kanalizacija Budi-
na, Spuhlja, Zabovci) na njiho-
vem območju prišlo v čim 
krajšem času. "Če se bomo šli 
tega, komu kaj pripada, ne bomo 
mogli občine enakomerno razvi-
jati, kar je naš osnovni interes. 
Pri tem je potrebno tudi vedeti, 
da so brez kanalizacije v Grajeni. 
Prav tako si prizadevamo, da bi 
vodovod napeljali povsod tam, 
kjer ga še nimajo," je svoje odgo-
vore na odprta vprašanja občanov 
mestne četrti Jezero dopolnil Sta-
nislav Napast. 

MG 



PTUJ / M. LUCI NA POVELJSTVU NATA V BRUSUU 

0 aktualnih vidikih medna-
rodne varnostne arhitekture 

Julijski vrhunski sestanek 
Nata v Madridu je zelo po-
memben tudi za Slovenijo, ki 
je ena glavnih kandidatk za 
vstop vanj. Da bi bili vodilni 
snovalci slovenske politike in 
izvoljeni poslanci čim bolj 
seznanjeni s političnimi in 
strateškimi razsežnostmi 
oblikovanja novih okvirov ev-
ropske varnosti po hladni voj-
ni, je ameriška ambasada v 
Ljubljani ptujskega poslanca 
državnega zbora dr. Mirosla-
va Lucija skupaj s še petimi 
člani državnega zbora povabi-
la na posebej organiziran 
obisk sedeža Nata v Bruslju, 
ki bo potekal od 24. do 28. 
marca. 

Med obiskom se bodo po-
drobneje seznanili z vprašanji 
transadantske in evropske var-
nosti, ki neposredno zadevajo 
tudi Slovenijo. Kot je v pismu 

zapisal ameriški veleposlanik v 
Sloveniji Victor Jackovich, so 
program obiska v ameriški am-
basadi pripravili v sodelovanju 
z ameriško misijo pri Natu v 
Bruslju in z ameriškim 
vojaškim poveljstvom za Evro-
po v Stuttgartu. Med obiskom 
se bodo slovenski poslanci sez-
nanili z najaktualnejšimi vidi-
ki mednarodne varnostne arhi-
tekture, ki se poraja v Evropi in 
Severni Ameriki. V to pa sodijo 
številna obrambna in politična 
vprašanja, povezana s širitvijo 
Nata, partnerstvom za mir, vlo-
go Nata pri vzdrževanju miru v 
Bosni in trajnim zavzemanjem 
Združenih držav Amerike za 
aktivno vojaško prisotnost v 
Evropi. 

V Bruselj bodo slovenski pos-
lanci prispeli v nedeljo, 23. 
marca. Program se bo pričel 24. 
marca na poveljstvu Nata s po-

litičnim brifingom članov 
mednarodnega'poveljstva Nata 
in ameriške misije pri Natu. 

Vse stroške obiska bo plačala 
ameriška ambasada. 

Pred obiskom je ptujski pos-
lanec dr. Mroslav Luci pove-
dal: "Vojaška prisotnost ZDA v 
Evropi in v Sloveniji je eno po-
membnih zagotovil miru v tem 
delu sveta. Širitev Nata, part-
nerstvo za mir in vključevanje 
Slovenije v Nato so pomembne 
obrambnopolitične teme, ki 
bodo obravnavane v sloven-
skem parlamentu v naslednjih 
letih. Obisk v Bruslju in Stutt-
gartu bo gotovo pomembno 
vplival tudi na to, da bodo moje 
bodoče odločitve v parlamentu 
tehtnejše in bolj strokovno 
podkrepljene, ko se bomo po-
govarjali o teh vprašanjih." 
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VIDEZ PRI SLOVENSKI BISTRICI / LETNI OBČNI ZBOR SLS 

Ministri predstavili svoje nairte 
Letnega občnega zbora podružnice SLS Slovenska Bistrica, 
ki so ga pričeli s pesmijo Vaberških fantov, so se ob članih 
stranke, dveh podpredsednikih - dr. Berti Jereb in Ivanu 
Pučniku - ter predstavnikih bistriške občine udeležili še tri-
je ministri iz SLS: ob kmetijskem ministru Cirilu Smrkolju 
sta prišla še mag. Anton Bergauer, minister za promet in 
zveze ter sočasno tudi župan sosednje občine Rače - Fram, 
in mag. Božo Grafenauer, minister za lokalno samoupravo, 
prav tako doma iz Frama. 

Po poročilih vodstva po-
družnice SLS se je razvil pogo-
vor s prisotnimi ministri, ki so 
tako predstavili svoje načrte za 
delo. Člane stranke in goste je 
brez dvoma najbolj zanimalo, 
kaj bo povedal minister za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehrano 
Ciril Smrkolj. Poudaril je, da 
čaka njegovo ministrstvo še veli-
ko dela, predvsem pri pripravi 
številnih zakonov s tega po-
dročja, ki bi jih morali spraviti 
na svetlo že v prejšnjem mi-
nistrstvu, ko med drugim niso 
poskrbeli, da ormoška tovarna 
sladkorja ne bi prehajala v tuje 

roke, kar se dogaja sedaj. "Slo-
venci moramo na tem področju 
sami poskrbeti za svojo proiz-
vodnjo, tujcev ta ne zanima, saj 
ti skrbijo le za svoje koristi. Slo-
venski kmetje morajo vplivati na 
managerske odločitve, sicer jih 
bodo vnuki preklinjali," je med 
drugim povedal. Po njegovih be-
sedah je Slovenija slabo pri-
pravljena za vstop v EU, saj s 
svojimi majhnimi polji ne more 
konkurirati velikim v Evropi, pa 
tudi v CEFTI ne. Pri pripravi za 
vstop v Evropo bi morali sodelo-
vati kmetijski in drugi strokovn-
jaki s terena, ne samo tisti iz 

Ljubljane. Na tem področju bo 
potrebno v kmetijskem mi-
nistrstvu temeljito zasukati ro-
kave in marsikaj spremeniti. 
Sem sodi tudi ustanovitev kme-
tijske gospodarske zbornice, ki 
jo priporoča tudi Evropa. 

V razpravo sta se vid j učila še 
oba ministra iz sosednje občine, 
mag. Anton Bergauer ter mag. 
Božo Grafenauer. Prometni mi-
nister je poudaril, do bo potreb-
no v državne načrte vnesti tudi 
lokalne ceste in druge lokalne 
potrebe, mag. Grafenauer pa je 
omenil, da bi pri razvijanju lo-
kalne samouprave morali k so-
delovanju pritegniti tudi sloven-
ske občine in župane, občinam 
pa določiti večjo vlogo. 

Ker je bil letni občni zbor po-
družnice SLS tudi volilni, so iz-
volili novo vodstvo ter za pred-
sednika ponovno imenovali Mi-
lana Rieglerja iz Poljčan. 

Vida Topolovec 

PTUJ / S KONFERENCE OBMOČNE ORGANIZACIJE ZLSD PTUJ 

Prevzemanje grehov 
se / e masievafo 
NUJNA POMLADITEV STRANKE IN PRIDOBITEV NOVIH ČLANOV TER SIMPATIZER-
JEV % SKRB ZA DELAVCE IN UPOKOJENCE JE POTREBNO STALNO DOKAZOVATI 

Na konferenci Območne organizacije ZLSD Ptuj 13. marca 
so kritično ocenili delovanje stranke na Ptujskem v zadnjih 
dveh letih. Poleg tega so analizirali volitve v državni zbor, se 
seznanili s poročilom o delovanju ZLSD v obdobju maj 1993 
-marec 1997, kije bilo tudi tema 3. kongresa ZLSD 15. mar-
ca v Ljubljani. Anka Ostrman je člane OO ZLSD Ptuj sezna-
nila s spremembami in dopolnitvami statuta stranke. Za de-
legata 3. kongresa je bil izvoljen Jože Tomažič, konferenca 
pa gaje pooblastila, da glasuje za Boruta Pahorja kot nove-
ga predsednika stranke. Seznanili pa so se tudi s trenutnim 
referendumskim kaosom glede vračanja gozdov, ki postaja 
vse bolj prestižno vprašanje tega političnega trenutka. 

Predsednik Dragi Stojadino-
vič je spomnil na najpomemb-
nejše dogajanje v tem obdobju 
na Ptujskem. Počasno iz-
gubljanje pozicij stranke na 
državni ravni se je temu pri-
merno odrazilo tudi v 
Območni organizaciji ZLSD 
Ptuj. Večina sej predsedstva je 
bila nesklepčnih. Članstvo se 
je v zadnjih dveh letih 
povečalo za 14, pridobili pa so 
tudi nekaj simpatizerjev. Or-
ganizirali so več okroglih miz, 
srečanj žensk, predstavili kan-
didate za volitve v državni 
zbor in organizirali odmevno 
srečanje z bivšimi župani da-
nes tudi že bivše ptujske 
občine. Člane so v tem dvelet-
nem obdobju skušali čimbolj 

celovito obveščati o vseh aktu-
alnih dogodkih. 

Anka Ostrman je predstavila 
analizo volitev v DZ. Ptujska 
stranka ZLSD je imela tri kan-
didate za lanske državnozbor-
ske volitve, v parlament ni 
prišel nobeden. Ptujčani na 
shode strank niso hodili, razen 
na veselice. ZLSD se slabo 
piše že od leta 1990. Ni kriv 
samo sestop z oblasti, osip ug-
leda in članstva je prisoten ves 
čas. Stranka je pogrnila že na 
županskih volitvah. Njena naj-
večja napaka je, da se je bolj 
ukvarjala s preteklostjo kot se-
danjostjo ter da je avtomatično 
nase prevzemala vse grehe pre-
teklosti. Kongres stranke je 
priložnost, da stvari povedo, 
pojasnijo in da se izvoli novo 

vodstvo, ki bo zmožno stranko 
pripeljati na oblast. 

V razpravi so člani prispevali 
vrsto tehtnih in premisleka 
vrednih pripomb in predlo-
gov: o strankini mlahavosti, 
ko gre za vprašanja upokojen-
cev in delavcev, o propagande 
stranke pri lanskih državnoz-
borskih volitvah, o tem, da v 
stranki mladih ni tudi zaradi 
nekadilskega zakona, člani 
imajo premalo informacij o 
stranki, o tem, da je za stranko 
dobro, če je v konstruktivni 
opoziciji in da podpre tiste 
stvari, ki so dobre, da volivci 
nimajo nobenega vpliva, nihče 
jih o ničemer ne vpraša, o pa-
metni rešitvi glede referendu-
ma o vračanju gozdov itd. 

V roku enega meseca po 3. 
kongresu stranke bo program-
sko-volilna konferenca 
Območne organizacije ZLSD 
Ptuj. 

MG 

PTUJ / NOCOJ TRETJI ŽENSKI VEČER 

Gostja igralka Zvezdana Mlakar 
Gostja tretjega ženskega večera v organizaciji območne organi-

zacije Združene liste Ptuj bo znana slovenska igralka Zvezdana 
Mlakar, sicer rojena Ptujčanka. Pogovor bo v hotelu Mitra v Ptu-
ju danes, 20. marca, ob 18. uri. 

Zvezdana Mlakar je stalna članica SNG Ljubljana, z igro pa se 
je začela ukvarjati v Klubu mladih v Ptuju leta 1977. V tistih 
časih je imel Ptuj več alternativne scene kot Ljubljana. Tu so 
imeli svoje prve literarne nastope Jesih, Brecelj in drugi. Zvezda-
na Mlakar je prvič kot igralka nastopila na ptujskem odru, ko je 
bila že stalno zaposlena v celjskem gledališču. 

MG 

PTUJ 0 
Neodvisni sindi-
kati podpirajo 
Drnovška in 
Podobnika 

V začetku tega tedna je 
predsedstvo Neodvisnih 
sindikatov Slovenije sezna-
nilo javnost z dvema pismo-
ma, v katerima sporočajo 
predsedniku slovenske vla-
de dr. Janezu Drnovšku in 
podpredsedniku vlade Mar-
janu Podobniku, da pred-
sedstvo Neodvisnih sindi-
katov Slovenije izreka obe-
ma vso podporo glede 
odločitev in se pridružuje 
njunim naporom za urejan-
je že tako perečih proble-
mov v sektorju javne pora-
be. 

-OM 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

V dveh največjih poraženkah 
lanskih volitev - v slovenski 
krščanski demokraciji in 
Združeni listi socialnih demo-
kratov - se zdaj ukvarjajo sami 
s seboj. Obe stranki sta v 
očitni krizi in vsaka od njiju 
napoveduje "prenovo". Toda 
ali pot, ki jo pri tem ubirata, 
zares obeta ozdravitev ali pa je 
samo začetek konca? Ni nam-
reč malo tistih, ki mislijo, da 
se krščanski in socialni demo-
krati ne bodo več pobrali in 
prebili na pozicijo, ki so jo že 
zasedali. 

Dogajanja znotraj SKD in 
ZLSD se na prvi pogled sicer 
razlikujejo, vendar pa gre tako 
pri enih kot pri drugih za kri-
zo vodenja, za neenotnost 
vodstva. Peterletu in ožjemu 
vodstvu SKD se je z nedavno 
izglasovano zaupnico sicer 
uspelo obdržati, vendar pa je 
ravno glasovanje o zaupnici 
potrdilo, da svet SKD že zdav-
naj ni soglasen v ocenjevanju 
vzrokov za volilni poraz in 
ugotavljanju odgovornosti za 
to. Peterle se je namreč s svojo 
najožjo ekipo le za las izognil 
nezaupnici. To pa pomeni, da 
SKD še čaka resna analiza raz-

mer in vzrokov, ki so jo pripel-
jale v nezavidljiv položaj. 

Tudi za ZLSD ne bi mogli 
trditi, da je v celoti opravila 
tisto, kar je napovedovala ta-
koj po volitvah. Dejstvo, da se 
je vsa odgovornost za volilni 
neuspeh v bistvu zožila na 
predsednika stranke Janeza 
Kocijančiča, pravzaprav samo 
dokazuje, da stranka ni spo-
sobna resnega soočenja z real-
nostjo. Seveda je res, da je Ko-
cijančič sam najprej začel go-
voriti o nujnih (tudi kadrov-
skih) konsekvencah volilnega 
poraza in da se je tudi sam (ne-
kaj dni pred sobotnim kongre-
som stranke) odločil, da ne bo 
več kandidiral za predsednika. 
To pa ne more biti kar 
pavšalna odveza za celotno 
vodstvo. Prav tako je nenavad-
no, da se ni nihče vprašal, ali 
je dobro, da Kocijančič odide 
ravno v tem trenutku, ko je 
očitno, da se mnogi v ZLSD 
svojim "predsedniškim" ambi-
cijam podredili vse druge 
strankine interese in proble-
me. Drugače se ne bi zgodilo, 
da bi do zadnjega imeli tri 
predsedniške kandidate: dr. 
Rada Bohinca, dr. Matej No-
vak Kožuh in Boruta Pahorja 
(vse iz dosedanjega najožjega 

vodstva), ki ni predstavljalo 
kakšne pomembne "osvežitev" 
in tudi ne morejo biti brez od-
govornosti za dosedanje delo 
(in dosedanje neuspehe) 
Združene liste. , 

Za notranje odnose v SKD je 
značilna Peterletova pretirana 
obsedenost z enotnostjo, kar 
že nekaj časa onemogoča nor-
malen znotraj strankarski dia-
log in normalno demokratično 
vzdušje. Za Združeno listo pa 
bi lahko rekli, da je na račun 
pretirane "demokratičnosti" 
uveljavljala takšne znotraj-
strankarske metode dela, ki so 
jo v tekmi z drugimi stranka-
mi slabile. Eden izmed 
takšnih primerov je tudi nasil-
no (in nenaravno) vključevan-
je "ženskih kvot" na vse kandi-
datne liste, kar je imelo za pos-
ledico le to, da ni bila izvolje-
na niti ena ženska. Tako kot so 
pri SKD pretiravali z "enot-
nostjo", tako v Združeni listi 
le-to pretirano podcenjujejo. 
Kako bi se sicer drugače lahko 
zgodilo, da je bil za novega 
predsednika izvoljen Borut 
Pahor, ki je imel doslej največ 
pomislekov glede (veljavne) 
programske usmeritve stran-
ke. Seveda bi bila takšna izvo-
litev povsem utemeljena in 

celo "revolucionarna", če bi 
hkrati spremenili program 
stranke, tega pa niso storili. 

Tako za SKD kot za ZLSD 
velja, da ju prava razprava o 
"lastninskih zablodah" šele 
čaka. Toda ali se tega v stran-
kah zavedajo, ali so pripravlje-
ni na to? Iz SKD so zelo 
živčno (in užaljeno) reagirali 
na pisanje Dnevnika ob izgla-
sovani zaupnici Peterletu in 
na vrhu stranke. Dnevnikova 
komentatorica je zapisala, da 
to ne bo "prineslo miru v 
stranko". Tesen izid glasovan-
ja naj bi napovedal, da se bodo 
trenja v stranki še bolj zaostri-
la. "Tisti, ki so za ponujenimi 
odstopi videli možnost do-
končnega odkupa za vse napa-
ke, ki so jih napravili v 
zadnjih štirih letih - oziroma 
od odstopa Peterleta kot zu-
nanjega minmistra, saj se je te-
daj začela serija napačnih, 
zlasti pa nespretnih in nepre-
mišljenih odločitev v vodstvu 
krščanske demokracije - so se 
namreč krepko ušteli. O tem 
bi jih moral prepričati že sam 
izid glasovanja." 

Dnevnik napoveduje nove 
pritiske znotraj SKD za sklic 
izrednega kongresa, ki bi bil 
tudi volilni kongres, "na kate-
rem bi odprli široko in zagoto-
vo tudi zelo ostro razpravo, 
kam bo krenila stranka - po 
poti preobrata v desni radika-
lizem, ki ga napoveduje Peter-

letov krog, ali v sredinsko 
zmernost, za katero se zavze-
ma predvsem tako imenovana 
Staničeva struja - na tem kon-
gresu pa bi bilo tudi več 
možnosti, da se s tajnim glaso-
vasnjem zamenja vodilno 
strankino ekipo." 

Tiskovni predstavnik SKD 
je v zvezi s tem zapisal, da v 
SKD odločno nasprotujejo 
"poskusom vsakršne diskvali-
fikacije stranke oziroma pred-
sednika Lojzeta Peterleta, ki je 
kot predsednik stranke in 
predsednik vlade pokazal izra-
zita zmerna in dialoška sta-
lišča ter vedno nastopal proti 
nedemokratičnemu in nepart-
nerskemu obnašanju. Če bi 
bili Slovenski krščanski demo-
krati desno radikalna stranka, 
potem ne bi mogli dosegati 
uspehov, kot smo jih. /.../ 
Predsednik stranke Peterle je 
kot privrženec demokratičnih 
pravil igre ponudil odstop in 
tako tudi prevzel objektivno 
odgovornost. Dejstvo, da je od 
47 članov sveta 15 glasovalo 
proti, kaže na to, da je izvršilni 
odbor dobil prepričljivo zaup-
nico in k temu še zavezujočo 
nalogo, da pripravi program 
prenove stranke." 

Slovenska Panorama, ki je 
blizu ZLSD, je kongres te 
stranke pospremila s komen-
tarjem, v katerem ugotavlje, da 
je za ZLSD glavna dilema, ali 
iti bolj levo ali nazaj proti sre-

dini (kjer pa ji prostor zaseda 
LDS). "Za rešitev združena lis-
ta nima veliko časa; kakorkoli 
se bo odločila, možnosti po-
pravnega izpita verjetno ne bo 
več." Kandidatka za predsed-
nico ZLSD dr. Mateja Kožuh 
Novak pa se je v svojem 
zadnjem intervjuju pred kon-
gresom spraševala, kje so leve 
sile. "Večina levičarjev je med 
članstvom naše stranke na te-
renu, nekaj pa jih je strankar-
sko neorganiziranih, ker jih o 
naši levičarski drži ne uspemo 
prepričati. Bojim se, da je v 
vrhu stranke levičarjev bolj 
malo, ker sta za tiste pri koritu 
profttna miselnost in elitizem 
hudo nalezljivi bolezni. Bolj, 
ko se oddaljujemo od mini re-
volucije ob osmosvojitvi, bolj 
mineva čas karizmatičnih vo-
diteljev. Uspeh zagotavlja le 
delo z ljudmi. Tudi Janša in 
Podobnik sta morala povsem 
trdo delati na terenu, da sta 
uspela. Pri LDS pa je karizma 
denar, ki ga monopolno in sla-
bo kontrolirano razporejajo iz 
našega skupnega žaklja." Mate-
ja Kožuh Novak je tudi dejala, 
da se je za kandidaturo 
odločila samo zato, kar je oce-
nila, da njeni protikandidati 
"objektivno v slovenski jav-
nosti ne bi mogli uspešno 
predstavljati leve stranke". 

Jak Koprive 



PTUJ / S 27. SEJE MESTNEGA SVETA 

Kulturno-kongresni 
center bo ob Potrčevi! 
LETOŠNJI MESTNi PRORAČUN ZNAŠA NEKAJ NAD TRI MILIJARDE TRISTO MILIJO-
NOV TOLARJEV # TUDI ČLANI SVETOV PRIMESTNIH IN MESTNIH ČETRTI BI RADI 
SEJNINO # SVETNIKI PROTI HITREMU POSTOPKU PRI SPREJEMANJU ZAKL-
JUČNEGA RAČUNA ZA LANI # ZELENA LUČ ZA GRADNJO GARAŽNO-STANOVANJ-
SKEGA OBJEKTA PRI POŠTI 

Ptujski mestni svetniki so v ponedeljek pričeli razpravo o 
osnutku odloka o proračunu mestne občine Ptuj v tem letu, 
pa je niso končali. Sejo so namreč ob 20. uri prekinili in jo 
bodo nadaljevali v ponedeljek, 24. marca, ob 14. uri. 

Ker še ni državnega proračuna 
in ga po vsej verjetnosti še ne bo 
do septembra, ni izhodišč na pri-
hodkovni strani, prav tako pa so 
tudi vprašljivi izvirni prihodki 
občine, je uvodoma ob razpravi 
osnutka proračuna mestne 
občine Ptuj v tem letu povedal 
župan dr. Luci. Rast proračuna 
naj bi bila 7-odstotna, ob upošte-
vanju 10-odstotnega zadolževan-
ja (147 milijonov tolarjev) pa naj 
bi proračun mestne občine Ptuj 
v tem letu znašal nekaj nad tri 
milijarde tristo milijonov tolar-
jev. Kljub dokaj trdemu usklaje-
vanju, ki je potekalo po razpravi 
o delovnem osnutku proračuna, 
večini predlogov ni bilo mogoče 
prisluhniti . 

Peter Pribožič, predsednik 
odbora za družbene dejavnosti, 
je predlagal, da se povečajo 
sredstva za kulturo in šport, in 
sicer vsaj v takšni višini, kot so 
se povečala sredstva za druge 
dejavnosti, to je sedem do devet 
odstotkov, ni pa navedel, od kod 
pridobiti manjkajoča sredstva. 
Franc Obran, ki vodi odbor za 
gospodarstvo, je ponovil zahte-
vo, da se sredstva za razvojne na-
mene povečajo z dvajset na tri-
deset milijonov tolarjev, kar gle-
de na vračilo kreditov ne bi smel 
biti problem oziroma naj se 
manjkajoča sredstva zagotovijo 
do sprejemanja predloga odloka 
o proračunu za letos, najkasneje 
pa pri rebalansu proračuna. Lis-
ta KS mesta Ptuja je ob razpravi 
osnutka proračuna predlagala, 
da bi se v proračun uvedla nova 
postavka, in sicer plačevanje sej-
nin članom svetov mestnih in 
primestnih četrti, kar bi zahte-
valo dodatnih milijon 820 tisoč 
tolarjev. Prav tako se je zavzela, 
da bi mestne in primestne četrti 
mesečno prejemale enak znesek 
za materialne stroške, in sicer 40 
tisoč tolarjev. Ostalo pa je pri 
predlogu, da mestne četrti dobi-
jo za materialne stroške mesečno 
30 tisoč in primestne 40 tisoč to-
larjev. Skupaj letno je to tri mili-
jone 720 tisoč tolarjev ali 500 
tisoč več, kot prinašajo kriteriji 
države za delo v krajevnih skup-
nostih in na terenu. 

Svetnik Rajko Brgiez (Zeleni 
Ptuj) ugotavlja, da se vsako leto 
pojavljajo v proračunu nove pos-
tavke, stare pa ostajajo, informa-
cije, ki jih dobivajo svetniki, so 
preveč politične in premalo stro-
kovne, predlagal pa je tudi, da se 
opravi pregled zaposlenih v jav-
nih zavodih in njihova kadrov-
ska struktura. Svetnik Slavko 
Brgiez iz Slovenske ljudske 
stranke se je ponovno zavzel za 
čimprejšnjo ureditev kulturne 
dvorane v Ptuju; P tu j jo je na-
zadnje dobil leta 1882. Vodja od-
delka za družbene dejavnosti v 
mestni občini P tu j Kristina 
Samperl-Purg je k tej pobudi 
dala razveseljiv odgovor. Loka-
cija za kulturno dvorano je zna-
na, in sicer naj bi jo uredili v od-
kupljenih prostorih nekdanjega 
vojaškega skladišča ob Potrčevi 
cesti v Ptuju. Tudi idejna skica 
oziroma ureditev tega prostora, 
ki se bo imenoval kulturno-kon-
gresni center, je že narejena. 

Precej razprav je povzročil 
tudi predlog svetnika iz stranke 
LDS Emila Mesarica, ki je 

predlagal, da bi se v proračunu 
mestne občine rezervirala 
sredstva za morebitne poškodbe 
občinskih funkcionarjev. Odgo-
vor vodje oddelka za finance Li-
zike Vidovič je bil, da je poraba 
proračunskih sredstev strogo 
nadzorovana. 

Vlado Čuš iz stranke Zelenih 
Ptuja je predlagal, da se pri fi-
nanciranju dejavnosti društev 
mora upoštevati občinski interes 
in financiranje uredili na osnovi 
kriterijev. Opozoril pa je tudi 
nato, da manjka precej denarja 
za organizacijo različnih taborov 
mladih, ki so medobčinskega in 
mednarodnega značaja. Janka 
Bedrača iz stranke SDS je zani-
malo, ali je to, kar se letos dogaja 
okrog gledališča, tisto, kar naj bi 
bilo oziroma za kar so svetniki 
sprejeli kot odločitev v 
prejšnjem letu. Poslanska skupi-
na Slovenske ljudske stranke je 
tudi predlagala, da se v primest-
ni četrti Markovci glede na šte-
vilo otrok (250 jih je) zgradi 
vrtec. Sedaj jih starši vozijo v so-
sednje vrtce - v Dornavo, Cirku-
lane in Ptuj. 

Že po tradiciji pa se je tudi na 
27. seji mestnega sveta ponovno 
razživela razprava pri postavkah 
za Pokrajinski muzej Ptuj. Ko so 
se svetniki odločili za sprejem 
sanacijskega programa muzeja, 
so se zavestno odločili tudi za fi-
nanciranje ene nove zaposlitve, 
in sicer kustosinje za galerijsko 
dejavnost. Sedaj jih je to pričelo 
precej skrbeti, tudi predsednika 
sveta Milana Čučka, saj se prvič 
dogaja, da se iz sredstev pro-
računa direktno financira zapos-
litev v Pokrajinskem muzeju. 
Zaskrbelo pa jih je iz preproste-
ga razloga, ker ne vedo, kakšne 
so lahko posledice nasproti glav-
nemu financerju dejavnosti mu-
zeja - državi. Eno od vprašanj je 
bilo tudi glede pokrivanja 
stroškov elektrike, ki ga letošnji 
proračun več nima. V prejšnjih 
letih je to bil tudi eden od 
načinov pokrivanja izgube v tej 
instituciji. Zato bi se po mnenju 
Lidije Majnik iz stranke LDS 
lahko zgodilo, da muzejske zbir-
ke pozimi ne bi bile odprte. Ker 
pa je lani država grad podržavila, 
svetnikov to ne bi smelo skrbeti, 
ker bo za ogrevanje torej 
poskrbela država. Tudi postavka 
Miheličeva galerija je svetnike 
precej zanimala. Dejstvo je, da 
dolg mestne občine do ureditve 
Miheličeve galerije ostaja, mili-
jon proračunskih sredstev pa 
bodo letos porabili za postavitev 
razstave ob 90-letnici Franceta 
Miheliča, ki jo bo praznoval 27. 
aprila. 

Vprašanj in predlogov okrog 
osnutka proračuna.je bilo še ve-
liko in jih bo do konca razprave 
o proračunu še več, ker je želja 
več, kot je možnosti, vsak pa bi 
se v proračunu želel videti. 

Ptujski svetniki se v ponedel-
jek niso odločili za sprejem odlo-
ka o zaključnem računu pro-
računa mestne občine Ptuj za 
prejšnje leto po hitrem postop-
ku. Ob tej razpravi želijo imeti 
na mizi tudi zaključni račun 
sklada stavbnih zemljišč in 
poročilo nadzornega odbora pri 
mestnem svetu, ki ga je sicer 
predstavil član odbora Stanko 

Žunec. Pri odloku o spremem-
bah in dopolnitvah odloka o 
sprejemu ureditvenega načrta za 
prenovo kareja 14 pa svetniki 
niso imeli zadržkov, ko so izgla-
sovali hitri postopek. V tem letu 
naj bi namreč na parkirišču pri 
pošti prišlo do gradnje garažno-
stanovanjskega objekta. 

Kot po navadi so tudi na 27. 
seji sveta mestne občine svetniki 
imeli več vprašanj in pobud. 
Ivan Svržnjak (DeSus) se je 
zavzel za postavitev tabel z 
označbo krajev, da se bodo obi-
skovalci lahko pravilno usmerja-
li. Kari Majcen (SKD) je opozo-
ril na problem neenotnih cen te-
lefonskih priključkov in na po-
manjkljivo prometno signaliza-
cijo v primestni četrti Markovci. 
Konrad Rižner (LSD) je pred-
stavil zahtevo kmetov iz Spuhlje 
in Zabovcev, da se uredijo polj-
ske ceste, Rajka Brgleza (Zeleni 
Ptuja) skrbi neurejeno križišče v 
Volkmerjevi cesti v smeri naselja 
novih hiš. Franc Premužič 
(LDS) je opozoril na neurejeno 
javno razsvetljavo v Volkmerjevi 
cesti, predsednik sveta mestne 
občine P tu j Milan Cuček 
(LDS) pa je prizadeto govoril o 
težavah, ki jih je podjetnikom in 
obrtnikom povzročila zapora 
Dravske ulice zaradi gradnje 
mostu za pešce čez Dravo. Gre za 
čisto ekonomska vprašanja, ki so 
tako ali drugače prizadela okrog 
170 ljudi, v to številko pa niso 
všteta večja podjetja na tem 
območju. V glavnem so to obrt-
niki in manjši podjetniki. Zavzel 
se je za to, da bi zapora trajala le 
toliko, kolikor je nujno, sedaj pa 
se namreč kljub zapori na grad-
bišču nič ne dogaja. Zahteva 
mestne občine naj bi torej bila, 
da se dela pri gradnji mostu iz-
vajajo tako kot pri gradnji pod-
voza. Problem obrtnikov in pod-
jetnikov s tega območja Ptuja pa 
je toliko večji, ker se gradnje na 
tem območju vrstijo že tretje leto 
- začelo se je z gradnjo plinskega 
omrežja. Lidija Majnik (LDS) 
je v imenu poslanske skupine 
LDS vprašala, kdo je dovolil, da 
se objekt odvetnika Graja v Lac-
kovi ulici gradi dober meter na 
javni površini (pločnik, cesta). 
Ob tem je bilo ponovno izraženo 
mnenje, da bi ptujski mestni ar-
hitekt moral bolje opravljati svo-
je delo. 

MG 

ORMOŽ / S 25. SEJE OBČINSKEGA SVETA 

V kratkem se ena nova taksa 
ORMOŠKI SVETNIKI SO V PONEDELJEK DOKONČALI ŽE MINULO SREDO PRIČETO 25. 
SEJO OBČINSKEGA SVETA. TA JE BILA ZARADI IZJEMNE DOLŽINE RAZDELJENA NA 
DVA DELA, SAJ JE DNEVNI RED OBSEGAL 35 TOČK. 
Iz zaključnega računa občine Ormož za leto 1996 je razvid-
no, da je občina poslovala po/.itivno, saj presežek prihodkov 
nad odhodki znaša 135.095.586,50 tolarjev. Od te vsote je 
za okrog 110 milijonov nerealiziranih namenskih sredstev, 
ki se prenesejo in namensko uporabijo v letu 1997, ostanek 
pa se razporedi med prihodke leta 1997 za potrebe pro-
računa občine Ormož. 

Med šestimi osnutki odlokov, 
ki so jih svetniki obravnavali na 
seji, je najzanimivejši sedmi. Ta 
je namreč na misteriozen način 
izpadel z dnevega reda. Iz neu-
smiljenega obojestranskega 
obtoževanja med županom in 
predsednikom sveta je bilo le 
težko razbrati, kdo je kriv, da 
kljub pripravljenim materialom 
odlok o nezdružljivosti javne 
funkcije s pridobitveno dejav-
nostjo ni bil uvrščen na dnevni 
red. O tem odloku se bodo svet-
niki najbrž pogovarjali na nas-
lednji seji, njegova vsebina pa je 
nedvomno zelo zanimiva. S tem 
odlokom se urejajo omejitve gle-
de opravljanja pridobitvene dej-
avnosti v zasebne namene za vse, 
ki opravljajo funkcije v lokalnih 
skupnostih, ter nadzorstvo nad 
njihovim premoženjskim stan-
jem. Če bo odlok sprejet, bo mo-
ral vsak funkcionar pred manda-
tom in po njem podati vse po-
datke o svojem premoženju, pri-
hodkih, dolgovih in drugih 
funkcijah, ki jih opravlja. Enako 
pa bo moral storiti tudi z vsemi 
podatki o zakoncu. 

Sicer so pa svetniki govorili 
tudi o priznanjih občine. V 
bodoče bo občina podeljevala: 
naziv častni občan, plaketo 
Ormoža, nagrado Ksavra Meška, 
priznanja športnikom za izjem-
ne dosežke, priznanja na po-
dročju varstva pred naravnimi 
in drugimi nesrečami in spo-
minska priznanja. 

Pri osnutku odloka o oskrbi z 
vodo in odloka o odvajanju od-
padne in padavinske vode so 
opredelili osnovna izhodišča in 

odnose. Pogovor pa je tekel tudi 
o razširitvi začasne deponije od-
padkov Ormož, katere kapacite-
te po optimističnih napovedih 
zadoščajo do prihodnjega leta, 
po nekaterih drugih - manj opti-
mističnih - pa le še za kak mesec. 
Dolgoročno rešitev bo seveda 
potrebno iskati v regijskem od-
lagališču odpadkov, za katero so 
svetniki že pred časom predlaga-
li tri možne lokacije: glinokop 
Ormož, hardeško šumo in 
Koračice. Vendar je to rešitev re-
alno pričakovati najhitreje v šti-
rih letih, zato je ormoško depo-
nijo potrebno razširiti. S proble-
matiko odpadkov so se ukvarjali 
tudi pri osnutku odloka o komu-
nalni taksi, ki bo na prihodnji 
seji, kot predlog, najbrž tudi 
sprejet in Ormožani bodo 
plačevali še eno takso več. Zave-
zanci za plačilo takse bodo vsi 
povzročitelji odpadkov, 
obračunska osnova za določanje 
višine takse pa je za gospodinjst-
va, ki imajo organiziran odvoz 
odpadkov, število in volumen 
postavljenih posod za zbiranje 
odpadkov, za gospodinjstva, ki 
niso vključena v ločen odvoz od-
padkov, velja pavšal, za podjetni-
ke in pravne osebe pa kubični 
meter odpeljanih odpadkov in 
kvadratura poslovnih površin. 
Tako bodo občani občine Ormož 
za svoje odpadke kmalu plačeva-
li še: za 120-litrsko posodo 200 
tolarjev, za 240-litrsko 400 tolar-
jev in za 1100-litrsko 2.500 tolar-
jev. Gospodinjstva, ki niso 
vključena na odvoz odpadkov, 
bodo plačevala po 1000 tolarjev 
na mesec. Podjetniki bodo 

plačevali 1000 tolarjev na 
kubični meter odpadkov in 20 
tolarjev po kvadratnem metru 
poslovne površine. Predvideva-
jo, da bi na ta način letno zbrali 
okrog 22 milijonov tolarjev in 
jih porabili za sanacijo obstoječe 
in izgradnjo nove deponije. 

Podano je bilo tudi poročilo 
računskega sodišča, po katerem 
so si najvišji funcionarji občine -
župan, tajnica občine in pred-
sednik sveta - v pričetku leta 
1995 izplačevali prevelike plače. 
Vse obveznosti iz tega poročila 
so bile po besedah župana porav-
nane že novembra lani. 

Prav zabavna nerodnost pa se 
je zgodila pri javni licitaciji za 
dva poslovna prostora v Veliki 
Nedelji. Ker je šlo za ločeni lici-
taciji, so oba prostora nevede od-
dali za slaščičarsko dejavnost, 
kar pa bi bilo nesmiselno. Zato 
so se odločili, da bodo licitacijo 
za manjši prostor ponovili. Svet-
niki so potrdili Marjeto Cigle-
nečki za direktorico Pokrajin-
skega muzeja Ptuj. 

Neodvisni svetnik Jože Gran-
duč je na seji ponovno opozoril 
na nevarnost elektromagnetnega 
sevanja, kateremu so izpostavlje-
ni učenci Osnove šole Ormož. 
Mimo stavbe osnovne šole je 
namreč speljan daljnovod. Ena 
od učilnic je v nivoju visokona-
petostnega 35 kW voda, napetost 
sosednjega vzporednega voda pa 
je 20 kW. Zahteval je, da Odbor 
za okolje in prostor pri občin-
skem svetu obvesti ustrezno 
strokovno ustanovo, ki bi opra-
vila ustrezne meritve, na osnovi 
meritev in strokovnih mnenej 
pa bo potrebno ustrezne ukrepa-
ti. 

Tako je minila še ena seja sve-
ta, na kateri svetniki spet niso 
uspeli dopolniti statutarne ko-
misije, da bi lahko pričela z de-
lom. 

v k 

P O L J C A N E / NA CVETNO NEDELJO O SAMOPRISPEVKU 

Največ sredstev za 
telovadnico 
Ker se konec letošnjega 
aprila v KS Poljčane izteče 
plačevanje sedanjega krajev-
nega samoprispevka, zanj so 
se odloločili spomladi 1992, 
so 27. februarja letos na seji 
sveta krajevne skupnosti 
sprejeli sklep, da razpišejo 

referendum o nadaljevanju 
krajevnega samoprispevka 
za obdobje od 1. maja 1997 
do 30. aprila 2002. Denar 
bodo porabili za sofinanci-
ranje gradnje telovadnice 
pri osnovni šoli Poljčane, ki 
jo že gradijo, ter še za neka-
tere komunalne projekte: 
obnove in vzdrževanje kra-
jevnih cest in drugih komu-
nalnih naprav, ureditev 
pločnikov na Zgornjih 
Poljčanah, pri osnovni šoli 
ter Spodnji Brežnici, 
razširitev javne razsvetljave 
in izvajanje nalog po sklepu 
sveta krajevne skupnosti. 

Program vseh nalog je po ce-
nah iz decembra 1996 ocenjen 
na 170 milijonov tolarjev, s sa-
moprispevkom pa bodo predvi-
doma zbrali 85 milijonov tolar-
jev. Razliko do ocenjenega pro-
grama bo krajevna skupnost za-
gotavljala z dodatnimi prispevki 
krajanov v denarju in delu ter 
sredstvi proračuna občine Slo-
venska Bistrica, gradnjo telovad-
nice, za kar namenja krajevna 
skupnost 35 odstotkov zbranih 
referendumskih sredstev, pa bo 
poleg občine pomagala sofinan-
cirati še država. O vrstnem redu 
opravljenih nalog bo glede na 

potrebe in organiziranost kraja-
nov odločal svet krajevne skup-
nosti. 

Samoprispevek, o katerem se 
bodo izrekali krajani na cvetno 
nedeljo, 23. marca, bodo 
plačevali vsi, ki stalno bivajo na 
območju krajevne skupnosti. Po 
dva odstotka od neto plač bodo 
plačevali zaposleni, prav toliko 
od svojih neto pokojnin upoko-
jenci razen tistih, ki prejemajo 
varstveni dodatek. Zavezanci, ki 
samostojno opravljajo gospodar-
sko ali poklicno dejavnost, bodo 
plačali po dva odstotka od bruto 
zavarovalne osnove. Lastniki 
zemljišč, gozdnih in negozdnih 
površin bodo za krajevni samop-
rispevek odšteli 4 odstotke od 
katastrskega dohodka, po dva 
odstotka pa vsi zavezanci, ki se 
jim odmerja davek od dopolnil-
ne dejavnosti, ter zavezanci, ki 
dohodek dosegajo s pogodbenim 
delom, avtorskimi honorarji in 
najemninami. Krajani, ki so 
začasno zaposleni v tujini ali od 
tam prejemajo pokojnino, ter 
občani, ki nimajo stalnega biva-
lišča v krajevni skupnosti 
Poljčane, imajo pa na tem 
območju zgrajeno hišo, plačajo 
letno po 200 DEM, za počitniško 
hišo pa letno 100 D E M v tolar-
ski protivrednosti. 

Vida Topo lovec 

DESTRNIK 

Obini zbor KORK 
V nedeljo, 16. marca, so se člani krajevnega odbora Rdečega 
križa Destrnik zbrali na letnem občnem zboru. Za kuturni 
program so poskrbeli učenci OŠ Destrnik, folklorna skupi-
na Prosvetnega društva Destrnik in Destrniški oktet Pregle-
dali so opravljeno delo v preteklem letu, ko so razvili prapor, 
redno merili krvni tlak (opravili so 68 meritev), dvakrat raz-
delili pakete socialno ogroženim, enemu učencu plačali le-
tovanje na Debelem rtiču, socialno ogroženim otrokom ku-
pili nekaj šolskih potrebščin, v domovih za ostarele obiskali 
krajane ter organizirali izlet 

Zataknilo pa se je pri razrešitvi vodstva, saj so vsi prisotni me-
nili, da je dosedanja predsednica Marija Štumberger dobro dela-
la in ni razloga, da bi za drugi mandat izvolili novo vodstvo. 
Vendar je predsednica povedala, da zaradi zdravstvenega stanja 
ne želi biti več predsednica, ampak da bo opravljala funkcijo 
podpredsednice. Tako so dosedanje vodstvo razrešili in za novo 
predsednico društva izvolili Marijo St(ger. 

Ob koncu sta se Mariji Štumberger za dosedanjo delo zahvali-
li predsednica OO RK Ptuj Zalika Obran in sekretarka Vida Mi-
lonič ter ji izročili priznanje. 

Z m a g o Š a l a m u n 
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Direktorica muzeja 
Marjeta Cigleneiki 
Marjeta Ciglenečki, diplomirana umetnostna zgodovinar-
ka ljubljanske filozofske fakultete, bo od 1. aprila naprej 
vodila pomembno ptujsko kulturno ustanovo, Pokrajinski 
muzej. 43-letna kustosinja za umetnostno zgodovino je za-
poslena v muzeju že polnih 18 let in v tem času je dodobra 
spoznala vse strokovne in organizacijske pore te kulturne 
institucije. V novejšem obdobju se je najbolj spomnimo 
kot avtorice razstave o turkerijah na ptujskem gradu, v 
zadnjem času pa pripravlja doktorsko disertacijo o opremi 
gradov na Štajerskem od srede 17. do srede 20. stoletja. 

Samo z največjimi napori ji bo 
uspelo doktorsko nalogo do-
končati ob hkratnem opravljan-
ju direktorskih del. Z drugimi 
besedami - njeno imenovanje za 
direktorico muzeja pomeni za 
Ptuj vsaj za obdobje petih let iz-
gubo strokovnjakinje, ki bo že 
čez dober teden usmerila vso 
svojo energijo v lovljenje rav-
notežja med željami in potreba-
mi muzeja na eni ter realnimi 
možnostmi, ki jih nudita 
občina in država na drugi stra-
ni. Nujno se bo morala posveti-
ti tudi financam, s katerimi ji 
doslej ni bilo potrebno imeti 
opravka. Vemo pa, da so se do-
sedanji direktorji ves čas gibali 
na meji rdečih številk ali pa, 
kot v zadnjih dveh letih, 
zdrsnili globoko pod ničelno 
črto. 

Seveda je Marjeti Ciglenečki 
povsem jasno, kaj jo čaka. Prav 
zato v svojem programu ni za-
pisala velikih obetov; dejala je, 
da v tem trenutku glede na ob-
stoječe stanje ni mogoče načrto-
vati velikih korakov. V muzeju 
je mnogo dobrih programov, je 
dejala, med seboj jih bo potreb-
no povezati in omogočiti, da se 
bodo vsi oddelki enakomerno 
razvijali. Strokovnjaki muzeja 

bodo ob pomoči drugih kolegov 
v prihodnjem obdobju obliko-
vali strategijo razvoja muzeja, 
je napovedala. Le-te muzej se-
daj nima. 

Med problemi, ki so razjedali 
muzej v zadnjih letih, se ji ne 
zdi največji preveliko število 
zaposlenih. Mnenje kulturnega 
ministrstva o tem, da naj bi Po-

krajinski muzej Ptuj zaposloval 
v prihodnje le 25 oseb, ne pa čez 
40 kot sedaj, je ni vznemirilo. 
To je bolj napoved prihodnjega 
financiranja kulture v celotni 
Sloveniji, meni, v katero se 
bodo morale intenzivneje 
vključiti lokalne skupnosti. 
Vendar bo šlo najbrž za celotno 
prerazporeditev sredstev. 

Veliko večji problem je po 
mnenju Marjete Ciglenečki 
dejstvo, da morajo v muzeju od 
denarja, ki ga prejemajo za svo-
jo osnovno dejavnost, ščipati 
določen delež in ga usmerjati za 
vzdrževanje objektov, za katere 
mora muzej skrbeti. Velike ob-
novitvene akcije imajo sicer 
vedno tudi posebno finančno 
pokritje, za sprotne velike po-
trebe pa bo potrebno najti 
sredstva nekje drugje. Kaže, da 
bo pridobitev teh sredstev za 
novo direktorico velik izziv. 

Marjeta Ciglenečki meni, da 
je zaenkrat njena največja nalo-
ga omogočiti muzejskim kusto-
som takšne razmere za delo, v 
katerih se bodo lahko posvetili 
poglobljenemu notranjemu 
delu. Muzej je namreč v 
zadnjem času zelo odmevna in-
stitucija, ki prireja kopico jav-
nih dogodkov, kar je lepo in 
prav. Vendar pri tem kustosom 
za lastno delo ne bi smelo 
zmanjkovati časa in energije. V 
Ptuju namreč hranimo 
množico zelo pomembnih eks-
ponatov. Tudi tiste, ki niso pri-
merni za prezentacijo, je po-
trebno negovati in proučevati. 
In to naj bi bila najpomemb-
nejša naloga kustusov v pri-
hodnjem obdobju. 

Milena Zupanič 

Umetnostna zgodovinarka, 
muzejska kustosinja za kul-
turno zgodovino Marjeta 
Ciglenečki bo direktorica 
Pokrajinskega muzeja Ptuj 

PTUJ / ZGODOVINSKO DRUŠTVO VABI 

V petek ofrčitf zbor 
Člani Zgodovinskega društva se bodo v petek, 21. marca, 
ob 18. uri zbrali na občnem zboru v prostorih Dijaškega 
doma Ptuj in pregledali delo društva v letu 1996 ter si zas-
tavili načrt dela za letošnje leto. Potrdili bodo tudi nova 
društvena pravila in organe društva. Prof. geografije Vili 
Podgoršek pa bo v svojem strokovnem predavanju pred-
stavil doživetja s poti po Madagaskarju. 

Načrt dela za leto 1996 so v 
društvu realizirali z naslednjimi 
aktivnostmi: 

- Spomladanska ekskurzija je 
člane vodila v Slovensko Bistrico 
(ogled gradu), Celje (ogled zbirk v 
Pokrajinskem muzeju in Muzeju 
novejše zgodovine), Rifnik (ogled 
ostankov antične naselbine) in 
Šmarje pri Jelšah (ogled cerkve sv. 
Roka). 

- Junija je dipl. arheologinja Ma-
rija Lubšina Tušek predstavila 
dognanja, ki so jih prinesla izko-
pavanja na območju nekdanjega 
ptujskega dominikanskega samos-
tana ob Potrčevi cesti. Po preda-
vanju so si še ogledali ptujsko vin-
sko klet in opravili degustacijo 
vin. 

- Jesenska ekskurzija je člane po-
peljala na Notranjsko in Do-
lenjsko. Najprej so se ustavili v 
Ribnici, kjer so si ogledali etno-
grafsko zbirko, povezano s tracijo 

suhe robe, nato pa so zavili v nek-
danje zaprto območje Gotenice in 
Kočevske Reke. V Kočevju so si v 
muzeju ogledali razstavo, po-
svečeno kulturi kočevskih Nem-
cev, ki so na tem območju živeli od 
srednjega veka do leta 1942. Os-
tanke njihove kulture je nato v ve-
liki meri uničila vojna, še bolj pa 
povojno uničevanje, ko niso pusti-
li pri miru niti nemških pokopa-
lišč (v Gotenici so preko pokopa-
lišča kar speljali cesto). Nato so se 
ustavili še v Dvoru pri Žužember-
ku, kjer so si ogledali ostanke žele-
zarne, ki je prenehala delovati ko-
nec 19. st., v Žužemberku, kjer so 
si ogledali prenovljeno cerkev, in v 
Sentrupertu, kjer so si ogledali 
zelo zanimivo cerkev sv. Ruperta, 
ki spada med najlepše gotske cer-
kve na Slovenskem. 

- Dr. Andrej Pleterski je predsta-
vil svoje poglede na razvoj Slova-
nov in v tem okviru seveda tudi 

Slovencev v predavanju "Etnoge-
neza Slovencev", ki so ga izvedli v 
Šolskem centru Ptuj. 

- 10. decembra 1996 je rodilo sa-
dove dvoletno prizadevanje ured-
niškega odbora s predstavitvijo 
Ptujskega zbornika VI. Ta vsebuje 
na več kot 1100 straneh 49 člankov 
s področja arheologije, zgodovine, 
umetnostne zgodovine in etnolo-
gije. Predstavitev satrokovnemu in 
ljubiteljskemu občinstvu je bila v 
palaciju ptujskega gradu. Zbornik 
je nedvomno pokazal velike potre-
be po publiciranju strokovnih 
dognanj o naši preteklosti, ki bi jih 
bilo potrebno publicirati še v 
kakšni drugačni obliki. Posebno 
arheologi bi nujno potrebovali po-
sebno strokovno publikacijo, kjer 
bi lahko sproti publicirali svoja 
dognanja o preteklosti Ptuja. 

Leto 1996 je bilo za Zgodovinsko 
društvo Ptuj nedvomno uspešno. 
Delo društva ni bilo pomembno 
samo za njegove člane, ampak tudi 
za lokalno skupnost. Vsi, ki bi se 
želeli vključiti v društvo in v njem 
aktivno delovati, vabljeni, da to 
udejanijo na sedežu društva v Zgo-
dovinskem arhivu Ptuj, lahko pa 
tudi na jutrišnjem občnem zboru. 

Bojan Terbuc 

SV TROJICA / 25. SREČANJE PESNIKOV IN PISATEUEV ZAČETNIKOV 

Po dolgih letih nazaj k Sveti Trojiti 
ODBOR ZA PRIPRAVO JUBILEJNEGA SREČANJA JE ŽE SPREJEL OKVIRNI PROGRAM PRIRE-
DITVE, KI BO 28. IN 29. SEPTEMBRA • STALNA RAZSTAVA 0 LITERARNEM GIBANJU 
Letos naj bi bila Sveta Trojica (včasih Gradišče v Sloven-
sk ih gor i cah) g o s t i t e l j u d e l e ž e n c e v jubi le jnega , 25. 
srečanja pesnikov in pisateljev začetnikov Slovenije. To 
ni naključje, saj se je prireditev začela prav v tamkajšnjem 
kulturnem društvu in nato prerasla v pomembnejšo repu-
bliško prireditev. Srečanja so doživljala vsebinske vzpone 
in padce, nanje je veliko stavila tudi bivša lenarška kultur-
na skupnost, največ zaslug za utrditev pa ima ZKO Slove-
nije, ki je trojiškim organizatorjem vselej stala ob strani. 
Tudi prispevek lenarške ZKO ni bil majhen, vse skupaj pa 
je pripeljala do svojevrstnega literarnega gibanja, v kate-
rem je sodelovalo veliko imen slovenske proze, poezije in 
esejistike. Med najbolj zvestimi mentorji (in tudi požrtvoval-
nimi soorganizatorji in kritiki) je bil pisatelj in dramatik Pe-
ter Božič, ki se ga Trojičani še posebej radi spominjajo. 

Na prvi seji organizacijskega 
odbora za pripravo srečanje 
(vodi ga Slavko Štefanec, eden 
od pobudnikov srečanja in dol-
goletni sodelavec) so med dru-
gim sklenili, da naj bi bil final-
ni del letošnjega srečanja 28. in 
29. septembra. Pred tem bo 
ZKOS pripravila področna 
srečanja. Prvi dan bivanja pri 
Sveti Trojici naj bi udeležence 
sprejel lenarški župan Slavko 
Kramberger, ustaviti se name-
ravajo pri slikarju in galeristu 
Konradu Krajncu, ogledali si 
bodo znamenitosti Svete Troji-
ce, imeli literarni piknik v lov-
skem domu Dobrava, s kultur-
nimi dejavnostmi pa se bodo 
predstavili tudi domačini. Dru-
gi dan bo najprej pogovor žirije 
z izbranimi avtorji in literarno-
glasbeni nastop, na katerem 
bodo predstavili izbrane avtorje 
in ob njih še nekaj uveljavlje-
nih slovenskih literatov. V 

okviru dogajanja nameravajo 
pri Sveti Trojici pripraviti raz-
stavo o literarnem gibanju in o 
pomembnih Slovencih, ki so 
živeli v tem delu Slovenskih go-
ric (Kraigher, Brnčič, Cankar). 
KUD in šola bosta pripravila 
posebno projektno delo, pri 
tem pa se bodo povezali tudi z 
mariborsko univerzitetno 
knjižnico. Pripravili naj bi tudi 
razstavo knjig, ki so jih izdali 
udeleženci minulih srečanj, za 
kar bosta poskrbeli ZKO in 
matična knjižnica iz Lenarta. V 
avli trojiškega kulturnega doma 
bodo odkrili spominsko ploščo, 
s katero bodo trajno obeležili 
prispevek Gradišča oz. Sv. 
Trojice literarnemu gibanju, ki 
je kljub kritikam (bolj ali manj) 
upravičenim) zaznamovalo ust-
varjalno hotenje številnih 
pišočih in razmišljajočih Slo-
vencev. 

Jubilejno prireditev bodo 
obogatili z literarnim 
natečajem za osnovnošolce, ki 
ga bo usklajevala Darinka 
Cobec. Na literarnem natečaju 
pričakujejo veliko prispevkov 
osnovnošolcev iz lenarške 
občine. V okviru programa 
bodo pripravili še celovito 
predstavitev Svete Trojice, nje-
ne zgodovine, kulturnih in nar-
avnih znamenitosti z zemljevi-
dom Osrednjih Slovenskih go-
ricah. Stroške prireditve bosta 
pokrili ZKO Slovenije in ZKO 
občine Lenart, del pa domače 
kulturno društvo "Ernestek Go-
lob-Peter" od Sv. Trojice, ki 
ima kot soorganizator veliko 
delovnih obveznosti. Pričaku-
jejo, da jih bo podprlo več spon-
zorjev in donatorjev, med njimi 
računajo tudi na pomoč tistih, 
ki so se že v času snovanja prvih 
pobud pred 25 leti odzvali po-
vabilu Trojičanov. To so bili 
revija Antena, Kmečki glas, 
tednik Mladina, založba Mla-
dinska knjiga in podjetja iz 
Lenarta. 

Trojiško srečanje naj bi bilo 
ena od osrednjih letošnjih kul-
turnih prireditev v občini Len-
art, ki jo bodo popestrili še z ne-
katerimi manjšimi spremljeval-
nimi prireditvami. Domače 
kulturno društvo bo med dru-
gim poskrbelo za pregledno 
razstavo plakatov, fotografij in 
drugega dokumentarnega gra-
diva s prvih srečanj in literar-
nih kolonij. Okvirni program 
bodo organizatorji še dopolnje-
vali. 

Marjan Toš 

SKORBA/ PREMIERNA UPRIZORITEV KOMEDIJE TROJČKI 

Mladi igraM nawdwšili 
Gledališko delo Trojčki, komedija neznanega avtorja, je 
m i n u l o n e d e l j o navduš i la o b č i n s t v o v Skorbi . Na 
domačem odru so zaigrali mladi gledališčniki, mnogi še 
brez vsakršnih igralskih izkušenj, vandar so si že na pre-
mieri zaslužili glasnen aplavz obiskovalcev. 

S premiero komedije je gleda-
liška sekcija lani ustanovljenega 
Kulturno-umetniškega društva 
Skorba doživela odrski krst. Sicer 
so v Skorbi že pred desetimi leti 
uprizarjali igre, vendar takrat kot 
mladinska dramska skupine, ki pa 
je prenehala ustvarjanje v gleda-

liški sezoni 1988/89. S Trojčki je 
delo gledališke skupine ponovno 
oživelo in domače občinstvo se je 
tudi na prvo odrsko uprizoritev 
odzvalo v velikem številu. 

Silvo Vučak, režiser Trojčkov, je 
po premierni uprizoritev povedal: 
"Pri izbiri igre je sodelovala naša 

stara, dolgoletna režiserka Jožica 
Skok, a je še pred premiero umrla. 
Njej se moramo zahvaliti, da je 
gledališko delo v Skorbi ponovno 
oživelo. Potem je imela bralne vaje 
z mladimi Angelca Glažar, režij-
sko delo pa sem prevzel kar sam. 
Mladi igralci so se na odru znašli 
kar dobro, saj so bili skoraj vsi 
prvič v gledaliških vlogah, zato je 
njihova uprizoritev več kot 
odlična. Prepričan sem, da jim bo 
sedaj ostalo to veselje do igranja in 
bomo lahko v prihodnjem letu zai-
grali še v kakšni igri." 

V komediji Trojčki igrajo: Dam-
jan Ogrizek, Aleksandra Zupa-
nič, Janko Turnšek, Boštjan Ze-
lenko, Estera Korošec, Alenka 
Markež, Iztok Ogrizek, Barbara 
Kokol in Uroš Krajnc. Šepetalki 
sta Tatjana Kokol in Darja Tra-
fela, za tehnični del pa skrbi pred-
sednik KUD Skorba Ivan Ogrinc. 

Mlada gledališka skupina iz 
Skorbe se ta konec tedna odpravlja 
na medobčinsko srečanje gleda-
liških skupin, potem pa jih čakajo 
še ponovitve doma in gostovanja v 
sosednjih občinah. 

Tekst in fotografija: 
Tatjana Mohorko 

V Skorbi je bil nedeljski večer gledališko obarvan 

VITOMARCI / MEDOBČINSKO SREČANJE GLEDALIŠKIH SKUPIN 

V dveh dneh šest predstitv 
No, vendarle: konec je dramskih vaj. Najman 

trideset dve- do triurnih je opravila vsaka skupina 
v bolj ali manj mrzlih prostorih ... A bile so zabav-
ne, poučne in tudi naporne; bogatile so nas, gradi-
le lepe medčloveške odnose... 

Zdaj so tu rezultati prizadevanj režiserjev, igralcev 
in drugih ljubiteljev gledaliških dejavnosti. V naj-
manj šestih kulturnih društvih območja ZKO Ptuj 
so v svojih krajevnih skupnostih že pripravili pre-
miere, zdaj se vrstijo gostovanja. Ljubitelji smo naj-
prej bogatili sebe, zdaj pa svojo ožjo in širšo okolico. 

Žal je bilo ljubiteljskih dramskih skupin v 
zadnjih letih vedno manj. V sezoni 1976/77 je delo-
valo na območju bivše občine Ptuj dvajset skupin, 
lani le še štiri! Letos dela najmanj šest dramskih 
skupin - morda se s spremembo lokalne samouprave 
obetajo gledališčnikom boljši časi? 

IO ZKO Ptuj se je odločil, da letos pripravi me-
dobčinsko srečanje gledaliških skupin v Vitomar-
cih. Morda ga je k tej odločitvi vzpodbudilo dejstvo, 
da tu uprizarjamo igre - skoraj neprekinjeno - že 
preko sto let in da imamo zvesto, hvaležno občinst-

vo. Nanj še posebno računamo zdaj, ob srečanju 
mladih in odraslih gledaliških skupin! 

PROGRAM SREČANJA: 
$ petek, 21. marca: 
- ob 15. uri: Gledališka skupina KUD SKORBA: 

TROJČKI; 
- ob 17.30 : Mladinsko KD Podlehnik: Pero Bu-

dak: KLOBČIČ; 
- ob 20. uri: GS KUD Kungota pri Ptuju: Tone 

Partljič: ŠTAJERC V LJUBLJANI; 
# sobota, 22. marca: 
- ob 14. uri: Dramska skupina PD Grajena: 

VAŠKA VENERA; 
- ob 16.30: Gledališko-literamo društvo Ormož: 

Georges Feydeau: MAČEK V ŽAKLJU 
- ob 19.30: Gledališko-literarno društvo KUD Vi-

tomarci - Tone Partljič: ŠTAJERC V LJUBLJANI. 
Organizator srečanja je ZKO Ptuj. 
Pokrovitelja medobčinskega srečanja sta svet 

občine Destrnik - Trnovska vas ter gospod župan. 
Predsednica KUD Vitomarci: 

Vida Toš 



GORISNICA / SANACIJA OPUŠČENIH G R A M O Z N I C 

Z odlokom nad nedopustno 
odlaganje odpadkov? 
Vodnogospodarski biro Maribor je po naročilu občine 
Gorišniea pred tednom pripravil prvo študijo o 12 opuščenih 
gramoznicah na območju nekdanje gorišniške in cirkulan-
ske krajevne skupnosti, ki v večini primerov postajajo divja 
odlagališča odpadkov. V študiji so evidentirana vsa večja od-
lagališč in predlagana sanacija ter poznejša namembnost 
saniranih gramoznic. Strokovnjaki ugotavljajo, da nekatere 
opuščene jame predstavljajo že resno nevarnost za one-
snaženje podtalnice Ptujskega polja. 

V študiji je med ugotovitvami 
zapisano, da skoraj vseh 12 
opuščenih gramoznic postaja ne-
kontroliran in nevaren one-
snaževalec okolja. Predlagajo, da 
bi bilo potrebno opuščene gra-
moznice v največji meri sanirati 
in jim določiti novo namemb-
nost. Zato predlagajo po sanaciji 
ureditev gramoznic v kmetijske 
in industrijske potrebe, ekološke 
remize z vodno in gozdno 
površino, pa tudi za razvoj turis-
tičnih športno-rekreacijskih 
centrov bi lahko bile primerne. 

Slavko Bratuša, v gorišniški 
občini odgovoren za komunalno 
infrastrukturo, dodaja, da je evi-
denca opuščenih gramoznic 
samo začetek resnega dela, v pri-
pravi sta namreč že podrobnejša 
evidenca vseh gramoznih jam in 
kataster. Šele nato se bodo lahko 
s študijo vpliva opuščenih gra-
moznic na okolje lotili temeljite 
sanacije, za kar pa bodo potrebo-
vali veliko denarnih sredstev. 
Vodstvo občine je prve predloge 
Vodnogospodarskega biroja že 
podprlo, več pa bo lahko naredi-
lo takrat, ko bo sprejet občinski 
odlok o ravnanju s komunalnimi 
odpadki. 

NAJVEČJE 
SMETIŠČE V 
GAJEVCIH 

Po številu divjih odlagališč na 
območju opuščenih gramoznic 
so v ospredju štiri na področju 
Moškanjcev, druge so v Zago-
jičih, ob lokalni cesti Moškanjci 
- Muretinci, ob kanalu HE For-
min, edina dejanska lokalno de-
ponija komunalnih odpadkov pa 
je v Gajevcih. Zanjo namreč 
občina vsako leto nameni nekaj 
proračunskih tolarjev, petkrat 
na leto jo očistijo in velik kup 
odpadkov zasujejo. Vendar pa 

ljudje, v največji meri domačini, 
tam odlagajo vse mogoče odpad-
ke in nekateri znajo povedati, da 
je še največ dovoza v poznih 
večernih urah. Ko na odlaga-
lišču vprašaš koga od 
domačinov, zakaj je pripeljal od-
padke ravno na to mesto, dobiš 
vporašanje: "Kam naj pa pelje-
mo?" Morda bi to lahko do neke 
mere razumeli, ko ne bi na veli-
kem smetišču videli vse 

mogočih avtomobilskih sedežev, 
štedilnikov, cunj, plastike in ne 
nazadnje še svinjskih kož in 
glav. Ob pogledu na vse to se člo-
veku kar obrne v želodcu. Goto-
vo bi bilo potrebno prijaviti ka-
terega od storilcev. Nekateri pač 
smeti odložijo na bližnjem sme-
tišču, pa četudi bo nekaj dni tam 
okrog povzročalo neprijeten 
vonj stanovalcem. Na občini po-
vedo, da druge rešitve ni videti, 
kajti ograja okrog odlagališča v 
Gajevcih bi povzročila še več ne-
dovoljenih odlaganj vsepovsod 
drugod. Za opuščeno gramozni-
co v Gajevcih namreč strokovn-
jaki predlagajo sanacijo z delnim 

N a g a j e v s k e m o d l a g a -
l išču o d p a d k o v se je 
z n a š l a tud i ta le t a b l a z 
m a r i b o r s k e g a k o n c a 

zasipom z gradbenimi odpadki 
in zemeljskim prikrivnim mate-
rialom, ureditev površine in poz-
nejšo pogozditev. 

Po zadnjih podatkih je odvoz 
komunalnih odpadkov urejen le 
v 60 odstotkih gospodinjstev 
gorišniške občine, kar še zdaleč 
ne dosega želja. Bratuša pravi, 

da niso težave s postavitvijo za-
bojnikov samo v haloških prede-
lih, temveč se to pojavlja tudi v 
Gorišnici. Zato bodo še letos 
naložili plačilo ekološke takse za 
vsa tista gospodinjstva, ki nima-
jo zabojnikov, in morda tudi na 
ta način uredili organiziran od-
voz odpadkov. Še pred tem pa bo 
vsem gospodinjstvom v občini 
namenjen brezplačen odvoz ko-
sovnih odpakov (v spomladan-
ski čistilni akciji Čistega mesta 
po vseh okoliških občinah), kar 
je velikega pomena za haloške 
zaselke. 

Besedilo in posnetka: 
Tatjana Mohorko 

S m e t i š č e v G a j e v c i h 

D O R N A V A / DRUŠTVO »LUKARI« IMA OBETAJOČ PROGRAM 

Člane povezuje dobra volja 
Turistično-etnografsko društvo Liikari iz Dornave, ki šteje 
okrog 400 članov, je med najmnožičnejšimi društvi v dorn-
avski občini. Na nedeljskem drugem letnem zboru so ugo-
tovili, da je lani bilo društvo zelo delovno, saj so njegovi 
člani poleg številnih prireditev z več čistilnimi in drugimi 
akcijami skrbeli za urejen kraj. Liikari so z organizacijo 
številnih prireditev zelo razgibali družabno življenje v 
Dornavi in občini, sodelovali pa so tudi na številnih prire-
ditvah po Sloveniji. 

Tudi za letos so si zadali bogat 
program. Skrbeli bodo za izo-
braževalne tečaje in prireditve, 
za ohranjanje etnografske 

dediščine in urejenost kraja. Bo-
gato etnografsko dediščino, ki je 
povezana z lukom in življenjem 
Lukarjev, želijo prenesti tudi na 

mlajše rodove, zato bodo sodelo-
vali s svojimi delavnicami s ptuj-
skim Štrkom. Razveseljivo je, da 
društvo zelo dobro sodeluje z 
drugimi društvi v občini. To so 
na občnem zboru izrazili tudi 
predstavniki društev in župan 
Tone Velikonja, ki se je ob tej 
priložnosti zahvalil članom, saj 
so veliko prispevali za promocijo 
občine. 

Tudi za naslednji dve leti so 
zaupali predsedovanje Mariji 
Velikonja ter sprejeli nekatere 
zamenjave v upravnem odboru 
ter aneks k društvenim pravi-
lom. 

V kulturnem programu so nas-
topile ljudske pevke in člani ok-
teta; oboji delujejo v okviru 
društva. Še posebej prisrčni so 
bili mladi liikari, ki so s svojim 
nastopom potrdili, da ima 
društvo močan podmladek. 

Veliko običajev in prireditev 
turistično-etnografskega društva 
Liikari je povezanih s čebulo. 
Zato so člani že v četrtek posadi-
li čebulček, iz katerega zraste 
čebula. Starejši člani, med njimi 
tudi najstarejša Liikarica Marija 
Muršec, so pokazali, kako je po-
trebno urediti grede in vse dru-
go, da zraste lep pridelek. Poka-
zali so tudi običaje in šale, pove-
zane s tem opravilom. 

MS 

Č e b u l č e k so posadi l i , d a p a bo iz n jega z ras t la d e -
be la č e b u l a , j e p o v e z a n o tudi z n e k a t e r i m i l judski -
m i ' z a k o n i t o s t m i ' . M e d n j imi je tudi ta , d a v e č k r a t 
kot s e k d o m e d t e m o p r a v i l o m z n a j d e na zadnj ic i , 
t e m d e b e l e j š i je luk. 

PTUJ / PRED OBČNIM ZBOROM TURISTIČNEGA DRUŠTVA 

Novo obdobje delovanja? 
Ptujsko turistično društvo, k i je lani praznovalo častitljivo obletnico, 110-letnico de^ 
lovanja, in ob tej priložnosti skupaj z Zgodovinskim arhivom Ptuj organiziralo od-
mevno razstavo, že nekaj let nima pravega stika s svojimi člani. V letih najboljšega 
delovanja je imelo štiristo in več članov, pa tudi njegova dejavnost je bila zelo razgi-
bana: organiziralo je različna predavanja, izlete in podobno. Podobno lahko rečemo 
tudi za Območno turistično zvezo Ptuj, ki se s predstavniki turističnih društev na 
Ptujskem sestane enkrat na leto ali pa niti to ne. 

Pot navzdol se je začela, ko je izgubilo prostore 
na nekdanjem Trgu svobode (današnjem Mino-
ritskem trgu), poleg tega pa društvo že nekaj let 
ni imelo občnega zbora. Prostor za delovanje naj 
bi bil občasno Turističnoinformativni center 
Ptuj, kar pa se brez dvoma kaže v slabši prepoz-
navnosti društva, ki ga nepoznavalci kar enačijo 
z Gospodarskim interesnim združenjem Poeto-
vio Vivat ali pa celo govorijo o njegovi nepotreb-
nosti. V zadnjih letih se dejavnost Turističnega 
društva Ptuj, ki je peto najstarejše tovrstno 
društvo v Sloveniji, kaže zlasti v spodbujanju ak-

cij čiščenja okolja in v ocvetličenju mesta, za kar 
del sredstev tako in tako prispeva proračun 
mestne občine, ter v sodelovanju pri vsakolet-
nem kurentovanju. 

Morda pa napovedani občni zbor Turističnega 
društva Ptuj, ki bo 24. marca ob 16.30 uri v mali 
dvorani Narodnega doma v Ptuju, le prinaša to-
liko pričakovane spremembe v delovanju. Vabi-
lo za udeležbo velja vsem ljubiteljem Ptuja in 
vsem, ki želijo delovati v turističnem društvu. 
Tradicija brez članov namreč ne prinaša uspeha. 

MG 

ZGORNJA LOŽNICA/ PREDSTAVITEV DEJAVNOSTI KUD ALOJZA AVZNERJA 

Folkloristi, pevciin igralci 
Že tradicionalno so se v marcu s svojimi sekcijami predstavili domačemu občinstvu člani 

KUD Alojza Avžnerja z Zgornje Ložnice. Tako se Venčesljani, kot jim tod rečejo po sta-
rem, poklonijo tudi dvema praznikoma v marcu - dnevu žensk in materinskemu dnevu. 
Prireditev je domiselno povezovala prof. Sonja Arbeiter . 

Da domačine na Zgornji 
Ložnici zanima, kaj delajo pri 
raznih sekcijah domačega kul-
turno-umetniškega društva, 
menda ni potrebno posebej pri-
povedovati, saj so vse prireditve, 
tako tiste, ki jih pripravijo šolar-
ji domače petrazredne osnovne 
šole ali pa člani odraslih skupin, 
vedno dobro obiskane. Zadnja 
takšna prireditev je bila minulo 
soboto zvečer. Najprej so se 
predstavili člani mladinske fol-
klorne skupine, ki znajo marsi-
kaj zaplesati, saj so se osnov raz-
nih plesnih korakov naučili že v 
zgornjeložniških šolskih klopeh, 
kjer s šolarji že več kot desetletje 
pridno vadi učiteljica Marjana 
Jereb. Da ljudje v teh krajih radi 
prepevajo, pove podatek, da pre-
more kraj, ki sodi med manjše v 
bistriški občini, kar tri odrasle 
pevske sestave, od venčeseljskih 
ljudskih pevk, ki pod vodstvom 
Rozike Ozimič že dvanajsto leto 
zbirajo stare običaje in navade 

ter domače pesmi, moškega ko-
mornega zbora, ki ga vodi Vinko 
Godec, do cerkvenega mešanega 
pevskega zbora pod vodstvom 

Janija Arbeiterja. Tako so za to 
priložnost člani moškega ko-
mornega pevskega zbora pripra-
vili mali koncert slovenskih na-

rodnih in ponarodelih pesmi, 
venčeseljske ljudske pevke pa so 
kot že tolikokrat doslej odpele 
svoj repertoar domačih ljudskih 
pesmi v domačem, podpohor-
skem narečju. Na sobotni prire-
ditvi se je s krajšim prizorom 
predstavila tudi mladinska gle-
dališka skupina, prav tako pa 
tudi odrasla, ki vsako leto razve-
seli domačine z dobro naštudira-
no igro. 

Člani mladinske folklorne 
skupine, ki vadi pod mentor-
skim vodstvom Marjana Dreva, 
v njo pa so vključeni tudi neka-
teri mladi iz Slovenske Bistrice, 
so se domačemu občinstvu po 
uvodnem nastopu predstavili še 
dvakrat: prvič s spletom prek-
murskih plesov v prekmurski 
noši in drugič z gorenjskimi ple-
si ter gorenjsko narodno nošo. 

Vida Topolovec 

M e d d e j a v n e s k u p i n e K U D Alo jza Avžner ja z Z g o r n -
je Ložn ice brez d v o m a sodi m l a d i n s k a fo lk lorna 
s k u p i n a p o d m e n t o r s k i m v o d s t v o m M a r j a n a Dre-
va . Foto: VT 

PTUJ 

Most tik 
predi gradnjo 

P o t e m ko so p o t r e b n e r a z i s k a v e in o d v z e m vzor-
c e v opravi l i a rheo log i - po tap l jač i , so prejšnj i te -
d e n na m e s t u , k jer bo sta l b o d o č i m o s t z a p e š c e v 
Ptuju, na o b e h s t r a n e h odpr l i o z i r o m a d e l n o 
poruši l i o b r a m b n i prot ipoplavni z id. Te dni oprav l -
ja jo s t rokovn jak i z G e o l o š k e g a z a v o d a v Ljubl jani 
p o t r e b n e mer i tve in ana l i ze . 
V p o n e d e l j e k , 17. m a r c a , pa so pr ispel i prvi g r a d -
binci . S s e b o j so pripel jal i s t roje , o p a ž n e cev i z a 
pi lote b o d o č e g a m o s t u in a r m i r a n o ž e l e z n e k o n -
st rukc i je b o d o č i h stebrov. Kot k a ž e , bo t reba z d e -
l o m pohitet i , sa j je d o d o g o v o r j e n e g a roka d o -
k o n č a n j a g r a d n j e (v z a č e t k u a v g u s t a ) o s t a l o le še 
dobr ih 5 m e s e c e v . (M. O z m e c ) 



Kuharski nasveti 
Velikonočne jedi 

Prav vsi dobro vemo, da za veliko noč uživamo jedi, ki 
predstavljajo tradicijo ozirome simbole tega praznika, zato 
jih ne spreminjamo veliko, lahko pa se jih nekoliko dru-
gače pripravimo. Od vseh jedi, ki jih uživamo za te prazni-
ke, se najprej posvetimo kruhu in poticam. 

Morda ne pečete kruha doma, 
a ga poskusite tokrat, saj si 
lahko v domači pečici ustvarite 
idealne pogoje za preko kruha. 
Tudi če ostale dni uživate črni, 
koruzni, rženi ali katero drugo 
vrsto kruha, na ta dan ne 
manjka tudi belega kruha, ki ga 
običajno oblikujemo v pleteni-
ce, spletene iz treh, štirih ali šes-
tih pramenov. Za beli mlečni 
kruh, ki ga lahko imenujemo 
tudi rozinova štruca ali pleteni-
ca, potrebujemo 1 kilogram 
mehke moke tipa 500; če je ni-
mate, lahko uporabite belo 
mehko oziroma gladko moko. 
Moko presejemo in ji dodamo 
10 dekagramov sladkorja, 5 de-
kagramov staljene margarine ali 
olja, sol, 10 dekagramov suhih 
rozin, že prej pa pristavimo 5 
dekagramov kvasa v mlačno 
mleko, ki smo mu dodali žličko 
sladkorja in žličko moke. Testo 
zagnetemo s približno pol litra 
mlačnega mleka. Testo močno 
gnetemo tako dolgo, da se loči 
od posode in rok, in ga damo 
počivat približno 30 minut. 
Nato ga premesimo in pustimo 
počivati še 10 minut. Nato testo 
oblikujemo v želeno obliko. 

Pletenico iz štiri delov naredi-
mo tako, da testo razdelimo na 4 
enake dele in iz vsakega obliku-
jemo poldogovat tanek svaljek. 
Vsi deli naj bodo enako dolgi in 
enako debeli. Nato jih na koncu 
zlepimo skupaj s stiskanjem in 
jih položimo tako, da dobimo 
veliki znak X. Dela, ki pred-
stavljata ravno črto, prekrižamo 
oziroma zamenjamo njuni mesti 
ter naredimo enako z drugima 
dvema. Postopek ponavljamo 
do konca. Na začetku pletenja je 
priporočljivo, da vam nekdo po-
maga in drži testo z roko na 
delu, kjer smo zlepili vse štiri 
konce. Pletenico damo ponovno 
vzhajat; dovolj vzhajano pre-
mažemo z raztepenim jajcem in 
pečemo pri temperaturi 200C 
dvajset minut. Takoj ko ste ple-
tenico spletli, lahko na vrhu 
vanjo zataknete domiselno po-
barvane pirhe. Tako pripravlje-
na lahko krasi mizo za praznike. 
Ce pečete v gospodinjski pečici, 

vam priporočam, da na dno 
pečice postavite posodo z vrelo 
vodo, ker v vodni pari nastaja 
lepša skorja. 

Iz testa, ki ga pripravite za beli 
kruh, lahko naredimo tudi 
majhne kvašene zajčke z vrečico 
na trebuhu, v katero prav tako 
položite pisanice. Barvate jih po 
toplotni obdelavi oziroma 
pečenju. 

Tudi brez potice si teh prazni-
kov ne znamo predstavljati. 
Najpogosteje si pripravimo ore-
hovo potico. Tistim, ki pa ore-
hov ne uživate, pa priporočam, 
da si pripravite pehtranovo ali 
metino potico. 

Testo pripravimo popolnoma 
enako kot pri vseh drugih poti-
cah, le nadev je nekoliko dru-
gačen. Pripravimo ga tako, da 
penasto umešamo 8 dekagra-
mov margarine ali masla, doda-
mo 2 rumenjaka in 2 dl kisle 
smetane ter 5 dekagramov slad-
korja. Iz beljakov stolčemo trdi 
sneg in mu med mešanjem do-
dajamo počasi še 5 dekagramov 
sladkorja. Sneg dodamo rumen-
jakom in temeljito premešamo. 
Testo na tanko razvaljamo, ga 
premažemo z nadevom le po 
dveh tretjinah testa in potrese-
mo s svežim ali suhim pehtra-
nom ali meto. Prav tako zavije-

mo in damo vzhajat. Dovolj 
vzhajano potico pečemo pri 
temperaturi 220C dvajset mi-
nut, ostalih 40 minut jo pečemo 
pri temperaturi 180 do 150C. 
Pečeno izsipamo iz pekača, pus-
timo, da se dobro ohladi, in ko-
maj takrat ponudimo. Po želji 
lahko tudi sladkamo. Meto do-
dajamo v nekoliko manjši 
količini kot pehtran zaradi izra-
zitejšega okusa. 

In zdaj še nagrajeni recept za 
drobno pecivo, ki ga je poslala 
Mojca Mlinarič: 

MANDELJNOV! 
ROGLJIČKI 

Potrebujemo: 20 dag moke, 
nočeva konica pecilnega, vani-
li, 10 dag sladkorja v prahu, 5 
dag zmletih mandljev, 12 dag 
masla, 2 rumenjaka. 

Premaz: 1 stepen beljak, na-
rezani mandlji. 

Priprava: V moko damo slad-
kor, pecilni prašek, vanili, 
mandlje in maslo. Naredimo 
kašico in nazadnje s prsti 
vmešamo rumenjake ter na hi-
tro ugnejemo testo. Testo naj 
pol ure počiva. Oblikujemo 
svaljke, narežemo jih na koščke, 
jih posvaljkamo in zapognemo v 
rogljičke. Položimo jih na 
pekač, namažemo z beljakom in 
potresemo z mandlji ter pečemo 

12 minut pri 
100-150G 

•o Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. KLIN. PSIH. / 
NEKATERI DRUGI PROBLEMI DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 112. NAD 

Izraba prostega iasa 
Zanimivo je, da imajo ljudje vedno manj prostega časa, 
čeprav se delovni čas krajša, kar kaže na velik problem 
izrabe prostega časa. Mnogi menijo, da sploh nimajo 
prostega časa, ker je vedno potrebno nekaj postoriti, 
drugi pa ne vedo, kaj bi z njim in je ob nedeljah največ 
depresivnih reakcij in samomomorov. Posedanje po gos-
tilnah, razni pikniki, vožnje "v naravo", obiski svojcev, 
sedenje pred TV aparati, obiskovanje športnih tekem in 
drugo niso nič drugega kot neboleč poskus čimbolj ne-
boleče prebiti prosti čas. Prepuščeni samim sebi, ljudje 
večinoma ne vedo več, kaj početi, in se pričnejo dol-
gočasiti. 

Zanimivo je, da način izrabe 
prostega časa, zlasti tisti, ki ga 
diktira zabavna industrija, odse-
va in poglabja splošne psiho-
loške, socialne in ekonomske za-
konitosti v družbi. Lep primer 
tega sta šport in športna rekreaci-
ja. Seveda je šport sestavni del 
modernega življenja. Toda v čem 
je njegova korist? Ali služi vzgoji 
človekove osebnosti, sodelovan-
ju in zbližanju med ljudmi? Na-
ravna ljudstva niso poznala špor-
ta kot takega, saj so vsakodnevno 
živela "športno". Do športa kot 
razvijanja določenih telesnih 
sposobnosti in veščin je prišlo 
šele v zvezi z vojaškimi vajami. 
Večja moč, vzdržljivost in hi-
trost, spretnost, vreči kopje čim 
dlje ali čim bolj natančno strelja-
ti z lokom so bili pogoji za zmago 
nad sovražniki, nagrada pa obi-
len plen v zlatu in sužnjih. Tudi 
v srednjem veku so plemiči prid-
no trenirali na raznih viteških 
turnirj ih in jim zato ni bilo težko 
ukrotiti upornih, a "športno neu-
kih" kmetov. Do dokončnega 

prodora športa med ljudi je 
prišlo šele v 18. in 19.stoletju (pa 
čeprav je že renesansa propagira-
la, da ni dovolj izobrazba, pač pa 
mora biti človek tudi fizično "na 
višini"). Globji vzrok za to je bila 
splošna vojaška obveznost, 
zahteva kapitalistov po zdravi in 
krepki delovni sili, pa tudi spre-
menjeni pogoji dela in življenja 
nasploh. 

Se danes je šport, posebno tek-
movalni, sredstvo za odtujevanje 
ljudi. Negativne stvari, kot so po-
veličevanje zmage in moči, trgo-
vina, prestižna borba na rasnem, 
državnem in ideološkem nivoju 
in zamegljevanje obzorij širokim 
množicam, tako da pozabijo na 
lastno bedo, si danes v športu še 
vedno podajajo roko. Zal tudi 
olimpijske igre, ki naj bi 
združevale športnike in narode 
iz celega sveta, včasih dajejo 
občutek prikrite vojne ali nado-
mestka zanjo (poudarjeno še de-
setletje nazaj). 

Seveda je pravi obraz tekmo-
valnega športa sila prikrit z raz-
nimi teorijami. Trditev, da je tre-
ba opustiti vse, kar spodbuja in-
dividualizem in tekmovanje med 
posamezniki ali grupami, je prav 
tako treba zavrniti, češ čemu je 
treba vcepiti l judem slabo vest 
ob osebnem ali kolektivnem 
uspehu. V resnici se za takimi 
odgovori skrivajo zelo zgrešeni 
pogledi. 

Povedano ne velja le za tekmo-
valni, temveč tudi za del t.i. re-
kreativnega športa. Poglejmo 
samo smučanje in že nam je ja-
sno, da nimamo opraviti samo s 
telesno kulturo, pač pa zgolj s ko-
mercialnimi interesi, snobovst-
vom, hlastanjem, težnjo po pres-
tižu in razkazovanju. 

Trim, plavanje, planinarjenje 
in še cela vrsta drugih oblik 
športne rekreacije je za človeka 
neobhodno potrebna. Njihov po-

men je tako biološki kot psihoso-
cialni. Rek "zdrav duh v zdravem 
telesu" pomeni, da moten odnos 
do telesne aktivnosti kaže moten 
odnos do sebe sploh; kdor ne lju-
bi svojega telesa, ne spoštuje sa-
mega sebe. Vse to in drugo je da-
nes samo po sebi umevno, paziti 
je treba le, da se šport in športno-
rekreacijska dejavnost, kot je 
bilo poskašano prikazati, ne izro-
dita. 

Druga, zelo pogosta oblika, ki 
se ji posvečajo ljudje v prostem 
času, so razni hobiji. Kar smo za-
pisali za šport, velja tudi zanje. 
Ni vseeno, ali nekdo zbira pivske 
pokrovčke, značke, prtičke, avto-
mobilčke, zaprašene slike ali sta-
ro pohištvo zato, da se hvali s 
svojo zbirko pred ljudmi (in črpa 
tako iz zbirke občutek lastne 
vrednosti), ali pa slika, kipari, 
rezbari, goji rože, obdeluje vrt, 
redi živali ipd. Pravi značaj pre-
nekaterih zbirateljev vidimo iz 
tega,da so pripravljeni dati mili-
jone za nek predmet, prav nič pa 
za milijone otrok, ki trpijo zaradi 
lakote. 

Strogo je treba ločiti počitek 
od prostega časa. Medtem ko go-
vorimo o počitku zgolj kot od-
moru med delom, nabiranju 
moči za ponovno delo, pomeni 
prosti čas tudi možnost za krea-
tivni razvoj osebnosti. Medtem 
ko je bil prosti čas stoletja privi-
legij elite, dandanes stoji pred 
vprašanjem smotrne izrabe pros-
tega časa večina zaposlenih. In 
ravno zato je potrebno posvetiti 
temu vprašanju primerno pozor-
nost. 

Pomemben način izrabe pros-
tega časa je izobraževanje. S tem 
ni mišljeno pehanje za boljšo 
kvalifikacijo in bolje plačano 
delo; ideja permanentnega izo-
braževanja, ki bi gradila na taki 
motivaciji, bi vodila do tega, da 
nihče ne bi bil več zadovoljen z 
delom, ki ga opravlja ali je zanj 
usposobljen. Z vsebinskega vidi-
ka so po vrednostih na prvem 
mestu vsekakor kulturno, estets-
ko in duhovno izobraževanje ter 
izobraževanje o varstvu okolja in 
zdravem načinu življenja, razvi-
janje solidarnosti, moralnosti, 
kreativnosti in kooperativnosti. 

Naslednjič pa bomo govorili o 
psiholoških neugodnih 
spremljevalcih migracije. 

Mag. Bojan Šinko 

Krvodajalci 
4. MARCA: Marjana Dolšak, Sto-
perce 52; Cvetko Plavčak, 
Kupčinji Vrh 28; Vera Kopše, Sto-
perce 82; Jožica Vrabič, Kupčinji 
Vrh 1; Martin Brec, Volkmerjeva 
7, Ptuj; Bernarda Stojnšek, 
Kupčinji Vrh 33; AJojz Lubej, Zg. 
Sveča 16/a; Jože Žunkovič, Grdi-
na 2; Milan Avguštin, Lešje 37; 
Matilda Kamenšek, Stoperce 73; 
Friderik Majcen, Spuhlja 118; 
Rado Kerneža, Stoperce 45; Lidi-
ja Širovnik, Žgečeva 8, Ptuj; Ivan 
Leskovar, Zg. Sveča 9; Anica 
Žunkovič, Grdina 2; Ankica Indič, 
Lackova 8; Miran Kovačič, Sp. 
Sveča 13; Ivan Stojnšek, Kupčinji 
Vrh 33; Martina Plavčak, Kupčinji 
Vrh 28; Majda Kidrič, Grdina 25; 
Marija Pintarič, Gradišča 137; 
Olga Toplak, Maistrova 11, Ptuj; 
Antonija Kidrič, Grdina 7; Franček 
Trčko, Šikole 3; Ivan Golob, 
Kupčinji Vrh 2; Ciril Kamenšek, 

Stoperce 73; Jože Plajnšek, 
Prešernova 2, Ptuj; Darinka 
Jernejšek, Stoperce 52; Edi 
Veršič, Bukovci 152; Danilo Rajh, 
Pivkova 13/a, Ptuj. 
6. MARCA: Matija Kolarič, Žigro-
va 10, Ormož; Rajko Košič, Kele-
minova 4, Ormož; Martin 
Turnšek, Skorba 29; Miran Vajen-
ko, Draženci 10/b; Stanislav Čuš, 
Žamenci 12/a; Janko Horvat, 
Spuhlja 58; Božana Bedenik, 
Ptujska Gora 56; Dušan Furek, 
Draženci 87/a; Jožef Šprah, Po-
brežje 27; Ivan Furek, Hajdoše 
39; Branko Bezjak, Hlaponci 9; 
Maksimiljan Godec, Draženci 
21/a; Nežka Leljak, Skorba 32/a; 
Ivan Gojkošek, Draženci 65; Ja-
nez Turnšek, Gerečja vas 40/c; 
Matjaž Mestinšek, Kapelska 32, 
Radenci; Andrej Bukvič, Draženci 
34; Jože Kolarič, Lackova 1, Ptuj; 
Marjan Lesjak, Vrablova 78, Mari-
bor; Milan Vršič, Metelkova 7, Ma-
ribor; Štefan Breznik, Ul. Zofke 
Kukovič 55, Miklavž na Dr. polju; 

Bojan Trlep, Hajdoše 59/c; Bojan 
Rojko, Obradovičeva 3, Maribor; 
VValter Slatinšek, Geršakova 16, 
Maribor; Andrej Kac, Prepolje 77; 
Edi Zorko, Placar 65; Rudi 
Nahberger, Zg. Hajdina 87; Bran-
ko Lorbek, Ul. 5. prekomorske 
13, Ptuj; Branko Frangež, Pod-
lože 49; Mikan Trifunovič, Ran-
carska 12, Spodnji Duplek; Bran-
ko Težak, Turški Vrh 5; Željko Ta-
rodi, Arbajterjeva 8, Ptuj; Josip 
Kokot, Apače 39; Tonček Čeh, 
Kungota 93; Drago Kocjan, Pupi- f 
nova 6, Maribor; Alojz Sužnik, 
Grajenščak 29; Bojan Roškar, 
Prvomajska 31, Maribor; Zvonko 
Filipič, Mali Brebrovnik 7; Martin 
Kaisersberger, Gerečja vas 1/e; 
Željko Kralj, Dogoška 69, Mari-
bor; Friderik Koletnik, Grajenščak 
7/a; Darko Drčič, Zagrebška 50, 
Ptuj; Mladen Kralj, Dogoška 69, j 
Maribor; Marjan Potrč, Sovjak 
7/a. 
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V vrt prihaja pomlad! 
Vremenske razmere konec letošnje zime 
so s prihajajočo pomladjo za zgodnja 
opravila v vrtu precej nepredvidljive. S 
prezgodnjo nego sadnih in okrasnih drev-
nin ter zgodnjo setvijo ali saditvijo občut-
ljivejših vrtnin želimo pospešiti vegetaci-
jo, pri čemer pa nas lahko še preseneti 
krajša zima, pozni mraz pa poškoduje ali 
pa uniči začeto mlado rast. Vrtičkarji so v 
takih vremenskih razmerah, ko pride do 
tako zgodnje otoplitve, kot je letos, še po-
zornejši na vremenske razmere in z vrtni-
mi opravili ravnajo tako, da ne bi prišlo do 
večje škode. Ce ne razpolagamo s pripo-
močki in pripravami, kot so prekrivala, to-
ple grede in rastlinjaki za zgodnejšo pri-
delavo vrtnin, setev in sajenje na prosto 
odložimo za nekaj dni. 

V SADNEM VRTU bo letošnjo pomlad glede 
na vremenske razmere težje svetovati pravi čas 
za varstvo sadnih rastlin pred rastlinskimi bo-
leznimi in škodljivci. Možnost okužbe sadnih 
rastlin z glivičnimi in bakterijskimi boleznimi 
ali napad škodljivcev je odvisen od ugodnih vre-
menskih razmer in stanja vegetacije. Vpliv vre-

mena na vegetacijo je odločilen in je na posa-
mezne sadne vrste in sorte rzličen, na stopnjo 
vegetacije pa imajo vpliv tudi vsi drugi dejavniki 
rasti, kot so starost drevesa, talne razmere, kot je 
vrsta tal, njihova prehranjenost in obdelava, lega 
in drugi. 

Za uspešno vzgojo sadnega drevja in zdravo ter 
kakovostno pridelavo sadja je v spomladanskem 
času potrebno posvetiti posebno pozornost opa-
zovanju stanja dreves in se z opravili temu dos-
ledno prilagajati. Pri varstvu rasdin se pos-
lužujemo znanja in izkušenj, prisluhniti pa je 
potrebno tudi napovedim službe za varstvo rast-
lin. Za podrobnejše napotke je na voljo telefon-
ski odzivnik številka 9823, po katerem s Kmetij-
skega zavoda v Mariboru v vsakem času dobimo 
sprotne informacije in napotke za varstvo rast-
lin. 

Končujemo rez in oblikovanje drevesnih 
krošenj ter grmov pri vseh sadnih vrstah. 
Pečkato sadje je dopustno rezati najkasneje do 
faze brstenja, ko se pokažejo zasnove lističev, 
koščičaste vrste sadnega drevja, predvsem bres-
kve, pa režemo tik pred cvetenjem, a tudi med 
cvetenjem ne bo prepozno, ker bodo ta čas že 
mimo nevarnosti zimske po zebe. 

Mladim sadnim drevescem vseh sadnih vrst, 

peškarjem na šibko rastočih podlagah in 
koščičarjem okopljemo kolobarje pod drevesno 
krošnjo ali obdelovalne pasove, če so sadne rast-
line sajene v vrsti in vzgojene v obliki palmete. 
Drevesni kolobar ali obdelovalni pas morata biti 
dovolj velika in segata pod vso površino pod ka-
pom vej, da bodo korenine imele na voljo za rast 
in dihanje dovolj rahle in zračne prsti. 

V OKRASNEM VRTU na gredicah s trajnica-
mi in vrtnicami, ki smo jih v jeseni površinsko 
pognojili s hlevskim gnojem, da bi jih zavarovali 
pred zimsko pozebo, hlevski gnoj plitvo zakopl-
jemo in površinsko poravnamo, da se bodo tla 
obogatila s humusom in da koreninam skozi 
prerahljana tla omogočimo večjo zračnost in raz-
tapljanje rastlinskih hranil. 

Glede na ugodnejše vremenske razmere in pre-
nehanje nevarnosti pozeb bo mogoče nekatere 
vrste okrasnih gomoljnic in korenovk, kot so da-
lije, gladiole, kane, na prosto saditi nekoliko 
prej, vendar šele, ko preide nevarnost pomladan-
skih pozeb, shrambe, v katerih jih prezimujemo, 
temeljito zračimo, nagnite ali poškodovane 
gomolje pa sproti odločamo, da omejimo prena-
glo širjenje skladiščne gnilobe. Rastline, ki jih 
prezimujemo v zaprtih prostorih, že čutijo pri-
hajajočo pomlad, zato jih nosimo na prosto ali 
prostor še bolj prezračujemo, da bi se prilagodile 
in utrdile na zunanje rastne razmere. To pa seve-
da storimo takrat, ko na prostem niso nižje tem-
perature kot v prezimovališču, da se ne "prehla-

dijo" ali zmrznejo, pa tudi močnim vetrovom in 
sončni pripeki jih ne smemo izpostavljati. 

V ZELENJAVNEM VRTU sejemo na prosto 
vrtnine, ki imajo daljšo kalilno dobo in kalijo že 
pri nižji talni toploti. 

Pri talni toploti okrog 10 C, ki jo zemlja doseže 
pri ugodnih vremenskih razmerah v drugi polo-
vici marca, na prosto sejemo rani korenček, ki 
mu je čas kaljenja 14 dni, peteršilj in pastinjak, 
ki kalita 28 dni, in mesečno redkvico z 10-dnev-
no kalilno dobo. Od solatnic sejemo solato be-
rivko, radič solatnik, špinačo in blitvo. Cebulček 
in česen je tudi bolje posaditi zgodaj, saj sta od-
porna za pomladansko mrazovje, vendar ne v 
zemljo, sveže pognojeno s hlevskim gnojem. Od 
stročnic sejemo grah in bob, ki imata kalilno 
dobo 2 tedna. 

Pri razporeditvi in setvi vrtnin na gredice smo 
pozorni na kolobar setve in ne sejemo istih vrst 
vrtnin zapovrstjo na isto gredico. 

Posevke vrtnin na prostem je proporočljivo po-
kriti z vrtninsko vlaknino vrteksom, ki zaradi 
enakomerne propustnosti svetlobe, zraka in 
vode ustvarja ugodne razmere za uspešno kalitev 
in rast rastlin. Semena varujejo pred vetrom, iz-
plavljanjem ob nalivih in pticami, da ga ne po-
zobljejo. Preprečujejo erozijo tal, mlade kaljene 
rastline varujejo pred pozebo in ne onesnažujejo 
okolja. 

Miran Glušič, ing. agr. 



PTUJ 

Kaj raste v Prešernovi? 
Tako nekako nas je vprašala 

ena naših bralk iz pred kratkim 
urejene Prešernove ulice v Ptu-
ju, ko so pred očmi prese-
nečenih stanovalcev v začetku 

tega meseca z velikim dvigalom 
nameščali okoli 7.000 kg težko 
in okoli 3 m visoko kamnito 
gmoto na mestu, kjer je dolga 
leta po vojni stal star vodnjak s 
pitno vodo. Naslednji dan nas je 
o tem vpraševal še lastnik enega 
od lokalov v Prešernovi in nas 
povabil na ogled. Ob našem pri-
hodu so se mu pridružili še dru-
gi ter ogorčeno ugotavljali, da 

tako moderna skulptura ne sodi 
v staro in na novo urejeno 
Prešernovo ulico. "Le kdo se 
dela norca iz nas?" je bilo slišati. 
Ker je celotna ulica zgodovin-

sko zaščitena, nad vsemi spre-
membami budno bdi Zavod za 
varstvo naravne in kulturne 
dediščine iz Maribora. Po izja-
vah stanovalcev je za vsako 
spremembo barve fasade, za vsa-
ko spremembo ali pleskanje 
oken na ulični strani, za vsak 
napis ali obesek nad lokalom in 
še za kaj potrebna cela proce-

dura, predvsem pa predhodno 
soglasje omenjenega Zavoda. 

Stanovalce Prešernove - mor-
da niti ne vseh - moti predvsem 
to, da o moderni skulpturi, ki v 
sebi sicer zagotovo nosi umet-
niško sporočilo, ni nihče niko-
gar obvestil, še manj vprašal. 
Sodijo namreč, da se kiparski 
modernizem preveč bodeče tepe 
s starostno patinft okolja v 
Prešernovi in da je to s strani 
stroke nedopustno dejanje. Mo-
derna skulptura si zasluži mo-
derno okolje... 

Ker ustreznega odgovora ni-
smo vedeli, smo povprašali na 
mestno občino Ptuj. Na oddel-
ku za okolje in prostor smo iz-
vedli, da gre za moderno fonta-
no, ki jo je oblikoval akademski 
kipar Viktor Gojkovič. Sredstva 
zanjo so namenili že leta 1994, 
ko naj bi z ureditvijo vred velja-
la okoli 30.000 nemških mark. 
O tem, kakšna bo dokončna 
oblika fontane, ali sodi ali ne v 
zgodovinsko zaščiteno Prešer-
novo ulico, pa morda v eni pri-
hodnjih številk, ko bomo o tem 
povprašali tudi predstavnike 
Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine. Zal jih v 
začetku tega tedna, ko smo pri-
pravljali sestavek za tisk, nismo 
uspeli dobiti. 

M. Ozmec 

Ptujčani vprašujoče zrejo v 7-tonsko gmoto, ki so jo postavili 
pred dnevi, sedaj pa urejujejo še njeno okolico. Foto: M. Ozmec 

NOVO V PTUJU 

Vozila Daewoo 
na Bregu 

Ljubitelji korejskih avtomobi-
lov Daevvoo lahko odslej omen-
jeno znamko vozil kupujejo tudi 
na novi lokaciji Ob Dravi 3 na 
Ptuju (bivša Petovia), kjer je 
podjetje Pamauto konec minu-
lega tedna odprlo novo po-
družnico in avtomobilski salon. 
Vozila Daewoo med drugim po-
sebej izstopajo po konku-
renčnih cenah, lahko pa si omis-
lite tudi nakup na kredit ali lea-
sing. 

- O M 

Poceni in dobra vozila so že prvi dan predstavitve privabila 
številne radovedneže, mnogi pa so testna vozila tudi 
preizkusili. Foto: M. 

PODRAVJE / SKUPNA RAZVOJNA STRATEGIJA V TURIZMU 

Združiti ustvarjalne potenciale 
Pred dnevi je bila na maribor-

ski razvojni agenciji delavnica 
o regionalni strategiji razvoja 
turizma v obmejnih regijah 
med Slovenijo in Avstrijo. 
Udeleženci so v skladu z dogo-
vorom o oblikovanju regional-
ne strategije razvoja turizma v 
okviru programov PHARE 
spregovorili o ključnih vidikih 
stanja in razvoja turizma. Iz-
postavili so zlasti nekatere 
prednosti Maribora in širše 
okolice, ki so jih tudi avstrijski 
strokovnjaki iz dežele Štajer-
ske izpostavili kot ključne pri 
oblikovanju bodočih ciljev in 
programov. V ospredju je bilo 
Pohorje z vsemi potenciali, 
naravnim okoljem, zimskim in 
izletniškim turizmom, 
predvsem pa s tradicionalno 
mednarodno uveljavljeno Zla-
to lisico. Pohorju ob bok pos-
tavljajo tudi mesto Maribor s 
festivalom Lent in drugimi pri-

reditvami ter z velikim bogast-
vom kulturne dediščine. 

Posebnost širšega mariborske-
ga območja je reka Drava, ki 
nudi odlične pogoje za uveljavl-
janje ribolovnega turizma, za 
splavarstvo in še kaj, na kar je v 
razpravi opozoril župan občine 
Duplek Janez Ribič. Avstrijski 
strokovnjaki so med prednostmi 
širšega mariborskega območja, 
ki mu dodajajo še lep del Drav-
ske doline in Apaško polje ob 
Muri vse do Gornje Radgone in 
Radencev, nanizali dobro ohran-
jeno naravno okolje. V njem je 
veliko število gradov in cerkva 
ter drugih spomenikov prete-
klosti. Gričevnato območje Slo-
venskih goric, pa tudi obronki 
Kozjaka so vinogradniško po-
dročje, vino pa je med naj-
večjimi primerjalnimi prednost-
mi. Zal je ta del turistične po-
nudbe premalo celovit, so pou-
darili udeleženci posvetovanja, 

ki ga je pripravila mariborska 
razvojna agencija. Kot dodatna 
prednost se ponuja lov, solidna 
je gastronomska ponudba, dobro 
pa je zastavljena tudi promocija, 
saj na širšem območju delujejo 
turistično-informacijski centri v 
Mariboru, Slovenski Bistrici, 
Ptuju in Lenartu. 

Med slabostmi je na prvem 
mestu slabo sodelovanje med 
občinami in državo, preveč je 
izoliran pristop k promociji, ki 
bi moral biti poenoten. Zdaj vsa-
ka občina nastopa zase, to pa 
promocijo draži. Nujna je torej 
skupna strategija in regionalni 
nastop tako na organizacijskem 
kot predvsem na razvojnem in 
promocijskem področju. Veliko 
pričakujejo tudi od nove zako-
nodaje in od novega ministrstva 
za drobno gospodarstvo in turi-
zem. 

/VLToš 

PTUJ / SREČANJE ČASTNIKOV S PTUJSKEGA OBMOČJA 

Z aktivnostmi do utrjevanja znanja 
V združenju slovenskih častnikov trenutno deluje 14.437 
članov, ki so tako ali drugače organizirani v 59 območnih 
združenjih. Republiška konferenca Združenja slovenskih 
častnikov šteje 66 članov, med aktivnejšimi pa je svet za 
Podravje, kjer so združena območna združenja Maribor, 
Lenart, Ormož, Pesnica, Slovenska Bistrica, Ruše in Ptuj. 

V območnem združenju slo-
venskih častnikov Ptuj je sicer 
včlanjenih 350 častnikov in 
podčastnikov, a tradicionalnega 
letnega srečanja se je v petek, 
14. marca, v dvorani Gastroja 
udeležilo le okoli 100 članov. O 
aktivnostih v preteklem letu in 
o letošnjih načrtih je razmišljal 
predsednik združenja Darko 
Skok. Svet za Podravje je med 
aktivnejšimi v državi. Že nekaj 
let uspešno izvaja tekmovanja v 
orientaciji, ki so dobro obiskana 
in dokazujejo, da častniki pri-
dobljeno znanje obvladujejo in 
obnavljajo. Dobro obiskana so 
tudi tekmovanja v smuku na 
Golteh ter strelska in lokostrel-
ska tekmovanja. Vseh tekmo-
vanj se udeležujejo tudi pred-
stavniki ptujskega območnega 
združenja. 

Med letošnjimi pomemb-
nejšimi aktivnostmi so si zapi-
sali utrjevanje strokovnega 

znanja. Tako bodo poleti izvedli 
tradicionalno streljanje z avto-
matsko puško na strelišču v 
Apačah, pripravili taktično-
tehnični zbor s predstavitvijo 
sodobne oborožitve ter vrsto 
športno-rekra ti vnih srečanj. 
Svoje prostore imajo na Prešer-
novi 29 v Ptuju (nekdanji 

dijaški dom), kjer jim je na voljo 
sekretarka Zinka Kovačič. 

V razpravi so med drugim 
opozorili, da je delo Območnega 
združenja častnikov do sedaj v 
glavnem finančno podprla le 
mestna občine Ptuj, zato bodo k 
temu vzpodbudili tudi županst-
va preostalih osmih občin. Loti-
li so se tudi organiziranosti čast-
niške organizacije v okviru no-
vih devetih občin na Ptujskem, 
predvsem z namenom, da bi bili 
vsi o delu in aktivnostih bolje 
informirani. To nalogo so 
naložili vodstvu združenja do 
naslednjega srečanja. 

M. Ozmec 

LENART 

Agonija v Pathosu se nadaljuje 
Kot smo že poročali, delavci v Lenarškem Pathosu stavkajo, 

zaradi neizplačanih osebnih dohodkov. Pobuda sindikata, da bi 
se sestali skupaj s predstavniki SKB banke in direktorjem Pat-
hosa Milanom Pongračič je padla v vodo. Delavci pravijo, da 
bodo vstrajali do konca. Zato so na torkovem sestanku sprejeli 
sklep, da se bodo danes (v četrtek) ob 12. uri zbrali pred občin-
sko stavbo v Lenartu. Obvestili so tudi delavce, ki so na čakan-
ju, da se jim pridružijo. V kolikor tudi to ne bo pomagalo bodo 
zaprli regionalno cesto Maribor - Gornja Radgona pravijo stav-
kajoči delavci. 

Zmago Šalamun 

SLOVENSKA BISTRICA / V GRADU NOVA RAZSTAVA 

Predstavitev koledniških pustnih šem 
Znani zbiratelj izvirnega ljudskega bogastva med Bočem 
in Pohorjem Branko Fuks iz Poljčan je v kratki predsta-
vitvi razstave "Maske in šemljenje pod Pohorjem", ki so 
jo odprli včeraj v likovnih salonih gradu Slovenska Bi-
strica, zapisal, da se je v zadnjem času povečalo zani-
manje za poznavanje ljudskih avtohtonih mask. Razen 
muzejev in redkih strokovnjakov izdelujejo in uporablja-
jo maske folklorne skupine, ki želijo z njimi popestriti 
program plesov in pesmi. Tako je pričujoča razstava med 
drugim namenjena tudi njim. 

Na območju južnega Pohorja 
in Konjiško-bočkega pogorja 
so se v preteklosti za pusta ve-
liko šemili in to počnejo še da-
nes. "Košuta" in "rubi" sta po-
leg drugih šem še vedno redna 
gosta pustovanj in gostij. Po-
horsko-kozjanska košuta naj 
bi bila po kurentu sploh eden 
najstarejših in najmikavnejših 
pustnih likov na slovenskem 

etničnem ozemlju, zato se je 
Branko Fuks že 1981. leta 
odločil natančneje opisati, fo-
tografirati ali posneti maske na 
tem območju in jih na podlagi 
raziskav rekonstruirati za po-
trebe muzejev ali folklornih 
skupin. 

Zbiranje pisnih in ustnih 
izročil, avdio in video posnet-
kov ter materialnih ostankov 

mask pod Pohorjem so Branku 
Fuksu omogočili mnogi infor-
matorji na terenu, Člani etno-
koreološke skupine mladin-
skega raziskovalnega tabora 
Šmartno ter literatura o dose-
danjih raziskavah. 

V petnajstih letih raziskav 
šemljenja pod Pohorjem je 
tako ohranil originalno av-
tohtono masko košuto, precej 
pa jih je tudi rekonstruiral. Ko 
so bile maske narejene, jih je 
pokazal informatorjem, ki so 
jih potrdili oziroma dodali pri-
pombe o različnih popravkih 
in dodatnem okrasju. 

Maske so na ogled v likovnih 
salonih bistriškega gradu do 
konca marca. 

Vida Topolovec 

Mojci v slovo! 
V ponedeljek, 10. marca, 

smo se z neizmerno žalostjo v 
srcih poslovili od drage Moj-
ce Dominko. Smrt jo je 
iztrgala izmed nas, ko smo 
mislili, da koščena roka smrti 
ne seže do naše mladosti. 

Onemeli smo ob novici, da je 
odšla Mojca, tako vesela in pri-
jetna prijateljica, prijazna do 
vsakogar in izredno dobra. Radi 
smo jo imeli in spoštovali smo 
njeno besedo, ki se je vedno iz-
kazala za preudarno in modro. 
Bila je dobra organizatorica, saj 
ni bilo prireditve v našem kraju, 
kjer ne bi sproščeno sodelovala. 
Spremljala nas je, ko smo se. pri-
pravljali na pevske nastope. Bila 
je vestna učenka in dobra 
sošolka, svojim staršem pa vir 
sreče in upanja. 

Odšla si, draga Mojca! 

Kje je tvoj nasmeh, 
ki nas je osrečeval? 
Kam je zamaknjen tvoj pogled, 
ki nam je vlival upanje? 

Kje je tvoja beseda, 
ki nam je govorila, 
da smo prijatelji? 
Komu si podarila srce, 
ki je nekoč pripadalo nam? 
Kje je tvoje veselje, 
ki je bilo tudi naše veselje? 
Nasmeh ti je vzela smrt. 
Pogled je zamaknjen v ne-

skončnost. 
Beseda je zamrla na nemih ust-

nicah. 
Srce je strto. 
Veselje je zagrnjeno z zaveso 

smrti. 
Naša žalostna srca pa te čutijo 

in ljubijo. Vedno boš ostala med 
nami in spomin nate ne bo nik-
dar zbledel. 

V imenu tvojih Cvetkovčanov: 
Martina Fekonja 

PTUJ / Z LETNE KONFERENCE DIABETIKOV 

Sprejeli nova pravila 
Ptujsko Društvo za boj proti 
sladkorni bolezni je eno naj-
dejavnejših v Sloveniji. Us-
tanovljeno je bilo pred 23 
leti in ima okrog tisoč čla-
nov, kar predstavlja le 
četrtino sladkornih bolni-
kov, izvaja pa vrsto aktiv-
nosti, s katerimi skuša pris-
pevati kvaliteti življenja 
sladkornih bolnikov. 

Na sobotni letni konferenci, ki 
jo je z nastopom olepšal moški 
pevski zbor iz Markovcev, so 
pregledali delo v prejšnjem letu in 
sprejeli program dela za letos, v 
katerem dajajo tako kot doslej ve-
lik poudarek preventivnemu delo-
vanju. Obravnavali in sprejeli so 
tudi nova pravila društva, s kateri-
mi spreminjajo svoje ime. Poslej 
se bodo imenovali Društvo diabe-
tikov Ptuj. Državna zveza je spre-

membo imena že storila in se po 
novem imenuje Zveza društev 
diabetikov Slovenije. Na letni 
konferenci so diabetiki s ptujske-
ga in ormoškega območja pris-
luhnili tudi dvema zdravstvenima 
predavanjema. Dr. Lidija Trop je 
govorila o sladkorni bolezni in 
kapi, ki je med sladkornimi bolni-
ki zelo pogosta, višja medicinska 
sestra Metka Rašl pa o pomemb-
nosti pravočasnega prehoda z 
zdravljenja s tabletami na insulin. 

Tudi za letos načrtujejo bogat 
program aktivnosti. Junija bodo 
organizirali drugo srečanje čla-
nov, posvečeno svetovnemu dne-
vu sladkorne bolezni. Ob tej pri-
ložnosti bodo pripravili zdravst-
veni predavanji. Republiško 
srečanje diabetikov bo novembra. 
Vsaj trikat letno bodo člane sez-
nanjali z dosežki na področju 
zdravljenja sladkorne bolezni. 
Gospodarska komisija društva bo 
redno pregledovala založenost 
trgovin z diabetičnimi živili, soci-

alna komisija bo obiskovala soci-
alno ogrožene člane in jim skušala 
pomagati po najboljših močeh. 
Poleg stalne skrbi za včlanjevanje 
novih članov bodo skrbeli tudi za 
športno aktivnost in _ družabna 
srečanja z izleti. Zavedajo se, da bi 
morali večjo pozornost namenit i 
oblikam športne aktivnosti (več 
hoditi, plavati, kolesariti). Pro-
gram dela društva bodo predstavi-
li vsem novim občinam na Ptuj-
skem, od katerih pričakujejo, da 
jih bodo tudi f inančno podprle, da 
bodo lahko v celoti izvedli predvi-
deni program dela. Kot je poveda-
la predsednica društva MLarija 
Velikonja, pa posebno skrb na-
menjajo sodelovanju s ptujsko 
bolnišnico in z zasebno diabeto-
loško ambulanto na Hajdini . Na 
sobotni letni konferenci so se po-
novno zavzeli, da ptujska bol-
nišnica ohrani status regijske bol-
nišnice. 

MG 
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D O R N A V A / MINI ŽIVALSKI VRT 

l/se vet zunanjih obiskovaltev 
Ob zavodu za varstvo in usposabljanje duševno prizadete 
mladine dr. Marijana Borštnarja v Dornavi so pred časom 
v parku uredili mini živalski vrt, ki je odprt tudi za zunanje 
obiskovalce. V njem je veliko najrazličnejših ptic, papig, 
rac, zajcev, kokoši, pavov, veveric in še veliko zanimivega. 
Vse živali lahko otroci tudi pobožajo in se z njimi igrajo. 

Kot nam je povedala Ida Jur-
gec, ki je pedagoški vodja v za-
vodu, živali zelo dobro vplivajo 
na otroke z duševnimi motnjami 
in jih tudi pomirjajo. Se posebej 
vabljiva in privlačna pa sta kon-
ja, ki sta sicer namenjena za iz-
vajanje hipoterapije - vzgojnega 
in rekreativnega jahanja za varo-
vance doma. Hipoterapija je do-
bra motorična stimulacija in z 
njeno pomočjo lahko vzpostavi-
jo pravilne gibalne vzorce pri tis-
tih osebah, ki imajo težave z mo-
toriko. Konj s svojo hojo zelo 
pozitivno vpliva na to, pove Ida 

Jurgec. Prav tako je blagodejen 
občutek za vse tiste, ki so hipe-
raktivni. 

Želijo pa se približati in odpre-
ti tudi za okolje, zato lahko jaha-
jo - zaenkrat še brezplačno - tudi 
zunanji obiskovalci. 

Veliko malih živali za mini 
živalski vrt so prispevali zaposle-
ni delavci, vaščani in drugi. Za 
živali zdaj skrbijo fantje in dek-
leta iz bivalne skupnosti. 

Mini živalski vrt v Dornavi si 
lahko ogledate vsak dan od jutra 
do večera. Rekreacijsko jahanje 
za zunanje osebe je predvsem ob 

sobotah, vendar na lastno odgo-
vornost. Na tak način želijo pri-
bližati drugačnost tudi drugim, 
še poseben prispevek pa je to za 

integracijo, o kateri v zadnjem 
času tako radi govorimo. 

Tekst in fotografije: 
Marija Slodnjak 

Med izvajanjem terapije s konji, pri kateri dosegajo zelo dobre 
uspehe. 

Ob nedeljah in lepem vremenu je mini živalski vrt postal pri-
jetna izletniška točka. 

Med živalmi so posebej zanimive pekinške račke. 

ORMOŽ / IZLET ZDRAVUENCEV NA 
POHORJE 

Na Roglo in v Zreie 
Terapevti in zdravljenci tretjega oddelka psihiatrične 
bolnice Ormož so se odpeljali na enodnevni izlet na 
Roglo in ogled tovarne Unior v Zrečah. 

Na Rogli jim je čas hitro potekel, saj je skoraj vsakogar zani-
malo, kako deluje vzpenjača, kako se otroci učijo smučanja s 
pomočjo mentorjev. Z razglednega stolpa so se razgledovali po 
vsej Štajerski in skoraj do Celja. Nekaterim je bilo v veselje ko-
panje v zaprtem bazenu, veliko pa se jih je sprehodilo ob 
smučiščih, saj je bil že od jutra prelep sončen dan. Ob vrnitvi so 
se ustavili v tovarni Unior ter si ogledali program dela v delavnicah 
s polizdelki. Po ogledu so se odpeljali štiri kilometre oddaljeno vas 
Gorenje, kjer so imeli prav prijetno in okusno kosilo. 

Na poti domov so se ustavili še v starem Ptuju. V. P. 

O R M O Ž / OBISK V ČEBELARSKEM DRUŠTVU 

Pred novo iebelarsko sezono 
Izjemno lepo vreme, ki smo ga deležni ob koncu te zime, je 
na piano že privabilo prve čebele, prava sezona pa se bo 
pričela šele s cvetenjem sadnega drevja. Čebele letijo tudi 
do 4 kilometre na pašo, toda njihova glavna paša je v oddal-
jenosti do 1 kilometra od panja. V Čebelarskem društvu 
Ormož so se na prihajajočo sezono že začeli pripravljati. 

Društvo je bilo ustanovljeno 
leta 1993 na pobudo Ljuba 
Lešničarja. Po štirih letih delo-
vanja šteje 50 članov, ki so raz-
kropljeni po celotnem področju 
občine Ormož, le v Središču ob 
Dravi deluje samostojno 
društvo, z njim pa dobro sodelu-
jejo. Njihovo delo obsega izo-

braževanje, družabne aktivnosti, 
zdravstveno zaščito in delo z 
mladimi. Na letošnjem občnem 
zboru so izvolili novo vodstvo in 
prilagodili stut. Predsednik je 
postal Boštjan Štefančič, tajnik 
Dean Bezjak in blagajnik Bojan 
Balažič. V poročilu dosedanjega 
predsednika društva Jožeta Po-
lajnka o delovanju v minulem 
letu so bile zajete vse težave, ki 
pestijo naše čebelarje: vse manj 
je prave čebelje paše, zaradi pre-
komernega škropljenja z zaščit-
nimi sredstvi in onesnaženosti je 
nri čebelah vse več zastrupitev, 

zaradi spremenjenih razmer je 
zmanjšana njihova odpornost in 
posledica je večja obolevnost. K 
temu je treba dodati še slabo 
ceno domačega medu zaradi po-
ceni uvoženega medu. 

Večina ormoških čebelarjev 
ima od 10 do 20 panjev čebel, le 
nekaj jih ima nad 40. V enem 

panju se letno nabere 5 do 6 kilo-
gramov medu. 

Zdravstveno varstvo je zelo po-
membna dejavnost društva. Med 
boleznimi čebel je zelo nevarna 
varooza, ki zajeda čebeljo zalego 
in posledica so deformirane 
čebele. Pred leti so zaradi te bo-
lezni propadli celotni panji. 
Lani so s pomočjo občine 
Ormož kupili zdravilo, s katerim 
so zdravili čebele, in da bi bilo 
zdravljenje čim bolj učinkovito, 
so se povezali s čebelarji iz Sre-
dišča in Gorišnice ter akcijo iz-
vedli skupaj. V zadnjih letih so 

se tudi ponovno spopadli s hudo 
gnilobo čebelje zalege. Bolezen 
povzroča bakterija, ki se prenaša 
s hrano, čebele okužijo ličinke in 
s tem povzročijo njihov propad. 
Za zatiranje te bolezni je izdelan 
republiški program, po katerem 
žarišča bolezni takoj, ko jih od-
krijejo, sanirajo. Pri vseh gnilob-
nih čebeljih družinah v občini je 
veterinarska služba opravila 
ustrezne ukrepe in naročila sa-
nacijo, opravljajo pa tudi prei-
skave medu na prisotnost hude 
čebelje gnilobe. Vsem tem priza-
devanjem pa škodijo številni ne-
oskrbovani čebelnjaki, v katerih 
so se naselile najrazličnejše bo-
lezni, in v stiku z zdravimi čebe-
lami se okužijo seveda še te. 

Posebej vznemirja čebelarje 
država s predlogom o ob-
davčenju čebelarjev. Bojijo se, da 
bo z obdavčenjem in drugimi bi-
rokratskimi posegi želja po čebe-
larjenju še bolj zamrla. K temu 
je treba prišteti se nestimulativ-
no ceno medu in dejstvo, da naj-
večji slovenski prodajalec medu 
že 4 leta ne odkupuje cvedičnega 
medu pri domačih proizvajalcih. 
Za čebelarje je kvaliteta medu iz-
jemno pomembna in na to še po-
sebej pazijo. 

Čebelarji se pogosto jezijo, ker 
vrtičkarji in predvsem sadjarji 
škropijo sadno drevje podnevi, 
ko so čebele na paši. S tem jih se-
veda uničijo. Škropiti je potreb-
no proti večeru. Največ škode pa 
so čebelarstvu naredile mono-
kulture - njive brez plevela. V 
društvu razmišljajo o zasaditvi 
mednih rastlin in v občini je na 
voljo kar 30 hektarjev za pogoz-
ditev. Pogosto pozabljamo, da 
čebele poleg proizvodnje medu v 
naravi opravljajo izjemno po-
membno funkcijo kot opraševal-
ke rasdin. 

vk 

Tudi ta čebelnjak je potreben temeljite prenove. 

CIRKOVCE / REGIJSKI KVIZ MLADI IN KMETIJSTVO 

Mladi Cirkoviani -
regijski zmagewal€i 
Ptujska Kmetijska svetovalna služba je že sedmič zapored 
v sodelovanju z Društvom podeželske mladine organizirala 
občinski in regijski kviz Mladi in kmetijstvo. Ob koncu ted-
na je bilo območno regijsko tekmovanje v Cirkovcah in 
med devetimi ekipami so največ znanja o letošnjih temah 
pokazali ravno domačini. Za organizacijski del je poskrbela 
tamkajšnja podeželska mladina. 

Teme s področja kmetijstva se 
na kvizu Mladi in kmetijstvo iz 
leta v leto spreminjajo in letos so 
govorili o problematiki strojnih 
krožkov v Sloveniji, vzreji drob-

nice, pridelavi stročnic in prika-
zali praktično znanje na temo 
"od kožice do pečice". Anton 
Horvat, svetovalec ptujske 
Kmetijske svetovalne službe in 
vodja organizacijskega odbora 
pri kvizu, je med drugim pove-
dal: "Mladi so pokazali največ 
interesa pri pregledovanju lite-
rature o strojnih krožkih, kajti 
združenje za medsosedsko 
pomoč se pri nas že pojavlja in 

naš namen je ravno bil, da mla-
dim posredujemo te ugotovitve 
in znanja. Zelo sem zadovoljen s 
pripravo letošnjega tekmovanja, 
znova se je pokazalo dobro sode-

lovanje s podeželsko mladino, ki 
je priskrbela tudi praktične na-
grade za vse sodelujoče ekipe. V 
Cirkovcah je vlogo glavnega po-
krovitelja prevzela kar domača 
občina Kidričevo." 

MOČI POMERILO 
DEVET EKIP 

Tudi letos so mladi s podeželja 
in dijaki srednjih kmetijskih šol 

- samo ti se namreč lahko ude-
ležujejo tekmovanja - znova po-
kazali veliko zanimanja za sode-
lovanje. Kmetijska svetovalna 
služba Slovenije namreč poskuša 
tudi na tak način združiti mlade, 
jim posredovati več znanja na 
vseh področjih kmetijstva, in 
sodeč po udeležbi na kvizu, jim 
je to v zadnjih letih že uspelo. 

V Cirkovcah se je pomerilo de-
vet ekip: osem jih je zastopalo 
občine Ptuj, Ormož, Lenart in 
Slovenska Bistrica, možnost so-
delovanja na kvizu pa so imeli 
tudi gostitelji. Ravno ti pa so ob 
koncu pokazali največ znanja, 
pravilno odgovorili na vsa 
vprašanja in si tako zagotovili 
nastop na državnem tekmovan-
ju, ki bo to soboto, 22. marca, v 
Vidmu ob Ščavnici. Druga na 
območnem regijskem kvizu je 
bila ekipa Lenart 1 in tudi tretje 
mesto je odšlo v Lenart. 

Sicer pa Anton Horvat dodaja, 
da se zdi, da je med mladimi v 
občinah na levem bregu Drave 
premalo interesa za področje 
kmetijstva; tam naj bi že kmalu 
ustanovili kakšno društvo ali po-
dodbor podeželske mladine. 
Premalo zanimanja pa je mogoče 
za takšna tekmovanja pri odras-
lih; to je namreč pokazal tudi 
obisk sobotnega kviza v Cirkov-
cah, zato pa so se toliko bolj po-
drudili domačini v kulturnem 
programu. Prisrčen nastop so 
pripravili najmlajši cirkovškega 
osnovnošolskega pevskega zbo-
ra, zapele so ljudske pevke in za-
plesali folkloristi domače fol-
klorne skupine Vinka Koržeta. 

Tekst in fotografija: 
Tatjana Mohorko 

V zmagovalni ekipi Cirkovčanov so tekmovali Ivan Korošec, 
Mojca Metličar in Tonček Frangež. 











PREJELI SMO 

ZA ČLOVEKA GRE! 
Bilo je 21. februarja 97, v petek popol-

dan, na hodniku (čakalnica) urgentne 
ambulantne ZD Ptuj, okrog 14. ure. Bil 
sem med čakajočimi pacienti popoldan-
ske urgentne ambulante, ki smo dokaj 
strpno čakali, da pridemo na vrsto pri 
zdravniku dr. Grmcu, ki je pravkar 
pričel svojo popoldansko zdravniško 
službo. 

Toda kmalu sta dr. Grmeč in dežurni 
šofer reševalne službe s kovčkom prve 
pomoči v roki stopala v reševalni avto, 
verjetno na klic nujne zdravniške 
pomoči. 

Hodnik, ki služi za čakalnico urgent-
ne ambulantne, mi je v tem času čakan-
ju nudil zanimive prizore ljudi, za ka-
tere predvidevam, da so predstavljali še 
druge uslužbence reševalne službe, ki 
niso spremljali zdravnika na kraj nes-
reče. Dva mlada človeka v belih plaščih, 
sklepal bi, da sta zdravstvena delavca, 
sta se vse kaj prej kot odgovorno spre-
hajala po hodniku z dokaj neokusnimi 
besedami, ki niso razodevale pravilne 
predanosti svoji službi,v tudi ne etiki 
zdravstvenih delavcev. Človek bi rekel 
"prazno klasje", ki se sprehaja po ZD, 
kar bi pomenilo biti v službi človeka. 
Zlasti še, ko je mlajši šofer z napisom 
"zdravnik" na sprednjem delu avtomo-
bila pripeljal ženico s težavami, ki jih 
kot laik ne bi mogel ocenjevati, vendar 
pa je bilo očitno, da je potrebna zdrav-
niške pomoči. Besede iz ust mladega 
reševalca, ki so se nanašale na pacient-
ko, niso bile preveč umestne, ko ji je od-
piral vrata urgentne ambulante kot še 
eni dodatno čakajočih na zdravnika, ko 
se bo vrnil s kraja nesreče. 

Mislim, da ni pomembno, kdo je člo-
vek, ki potrebuje zdravniško pomoč. 
Človek je. Pomembno pa je, kako pris-
topiš k človeku, ki ti je danes izročen v 
varstvo in oskrbo kot pripadniku 
zdravstvene službe in predvsem tvoji 
odgovornosti, kako poskrbiš za pacien-
ta, ki ti je danes zaupan. Fant, v službi 
človeka si. 

Moj pogled je skozi okno čakalnice 
čez nekaj časa ujel reševalca, ki se je us-
tavil pred kirurgijo Bolnišnice Ptuj in 
človek na nosilih je bil gotovo poškodo-
vanec, ki so mu nudili nujno medicin-
sko pomoč in ga izročili kirurški oskrbi. 
Zaskrbljenost na obrazu in sklonjena 
glava prihajajočega zdravnika, ki se je 
približeval urgentni ambulanti ZD, je 
razodevala predanost zdravnika člove-
ku, predanost svojemu poklicu, saj 
domnevam, da je pravkar reševal živl-
jenje. 

Vse kaj drugega pa mi je med tem nu-
dil pogled med čakanjem na hodniku 
urgentne ambulante - prizore obnašanja 
dveh mladih ljudi reševalne službe, vse 
prej kot odgovornost in zaskrbljenost, 
da o zdravstveni etiki ne bi mogel govo-
riti. Nivo ljudi, ki jih jaz ne bi uvrstil v 
ekipo zdravstvene reševalne službe. 

Utečenost sestre, ki je med tem pri-
pravljala vse za sprejem pacientov, ki se 
nas je med tem že kar precej nabralo, je 
razodevala mir, zbranost, predvsem pa 
ljubezen in predanost do čakajočih. 
Skoraj slabo sem se počutil, da nisem 
našel primerne besede niti zahvale, ko 
sem prišel na vrsto, čeprav bi rad izre-
kel zahvalo takšnim požrtvovalnim me-
dicinskim sestram in zdravstvenim 
tehnikom, ki delajo v urgentni ambu-
lanti. Že večkrat sem jih imel možnost 
opazovati kot čakajoč pacient. Pa naj bo 
to trenutek moje zahvale vam, medicin-
ske sestre in zdravstveni tehniki v ur-
gentni ambulanti Zdravstvenega doma 
Ptuj, ki neutrudno delate v vsej preda-
nosti svoji službi. Vprašam se samo, ali 
vas kdo vidi in vas tudi kdo od odgovor-
nih ljudi vpraša, kako zmorete v bistvu 
v svoji težki in odgovorni službi delati v 
tolikšni harmoniji in ubranosti tudi, ko 
je hodnik zatemnjen od pacientov, 
predvsem pa vaši strokovnosti, ker mis-
lim, da sta strokovnost in zdravstvena 
etika prvi pogoj, ko spregovorimo: "Za 
človeka gre!" 

Vse spoštovanje in globoko hvaležnost 
bi rad izrekel celotnemu timu urgentne 
ambulante Zdravstvenega doma Ptuj, 
predvsem pa odgovorni sestri urgentne 
ambulante sestri Karmen Panikvar -
Žlahtič in zdravniku dr. Grmcu za nje-

govo nesebično zdravniško pomoč in 
delo v službi človeka. 
Hvaležni pacient 
Jože Kolarič 

PUST-ČAS NORCEV, 
ČAS JUNAKOV... 
KOT GA ŠE NI BILO! 

Kar nekaj vode je moralo preteči, da 
smo se odločili napisati ta članek. 
Končno pobudo pa smo dobili po tem, 
ko je to nameraval storiti v našem ime-
nu novinar Tednika Ptuj g. Martin Oz-
mec in mu tudi v tretje ni uspelo zaradi 
vplivnejših ljudi, ki krojijo ptujsko kul-
turo, kot kaže tudi medije. Vračamo se 
nazaj na tradicionalno kurentovanje, ki 
je bilo prikazano na ptujski kabelski te-
leviziji v najlepšem redu in predvsem 
odlični organizaciji ter vidnem zado-
voljstvu organizatorjev. Če so že organi-
zatorji zadovoljni, pa to ne pomeni za 
vse obiskovalce in nastopajoče. Nekaj 
kritik glede gostinske ponudbe smo že 
lahko prečkali v Večeru. 

Kurentovanje je del tradicionalne 
ptujske kulture, ki ji dajemo zadnji čas 
velik poudarek tudi s tržnega vidika, 
kar je prav. Pri tem pa ne smemo poza-
biti na bistvo, kaj daje vzdušje 
takšnemu kurentovanju. To so etno-
grafski liki, brez katerih bi si pustovan-
je lahko predstavljali kot navadno vese-
lico, ta pa verjetno ne bi privabila toliko 
turistov in obiskovalcev, željnih zabave 
z igrivimi in norčavimi maskami. Etno-
grafski liki in njihove spremljajoče sku-
pine so se razvijali stoletja. Današnje 
maske se ozirajo na zgodovinske dogod-
ke, kakor tudi trenutne razmere doma 
in po svetu. Rajanje, kjer posamezniki 
in skupine predstavljajo svojo izvirnost, 
se zgodi že tradicionalno pod organiza-
cijo Gospodarskega interesnega 
združenja za turizem Petovio Vivat 
Ptuj. 

Letos se nas je sedem mladih 
Ptujčanov predstavilo javnosti kot sku-
pina "Zadnji ptujski vitezi". Ker se nas 
nekaj ukvarja z oblikovanjem, 
aranžerstvom ..., se tudi lotevamo izde-
lave mask na nivoju, za katerega meni-

mo, da spada v del ohranjanja etnične 
kulturne izpovednosti. To dokazujemo 
že nekaj let zapored, saj smo z lastno iz-
virnostjo poželi nekaj uspehov na Ptuju 
in širom po Sloveniji (Tržič, Kranj, 
Ljubelj, Bled, Portorož, Ormož, ...). V 
letošnjem letu smo po mnenju komisije 
zaradi svoje izvirnosti, domiselnosti in 
aktualnosti dosegli prvo mesto na os-
rednji sobotni prireditvi v šotoru. 

Ob razglasitvi rezultatov na velikem 
kalnevarskem plesu na pustno soboto v 
šotoru smo prejeli kuverto z glavo GIZ 
Ptuj Petovio Vivat, kjer na listu formata 
A4 pod glavo piše: "1. NAGRADA" in 
pod tem "PIKNIK (CELA SVINJA IN 
PIJAČA)", spodaj pa še "Dober tek!!!". 
Pa kot previ vitezi nismo zamerili, da 
na listu ni bilo nobenega podpisa ali 
celo pečata, tudi tega ne, da nagrade ni-
smo prejeli takoj; zamerimo predvsem 
organizatrju, ki ni poskrbel za celotno 
realizacijo obljubljene nagrade v vred-
nosti 100.000 tolarjev. V soboto zvečer 
nam je namreč pri podelitvi nagrade v 
šotoru župan Mestne občine Ptuj izročil 
nagradno košaro, v kateri so bili: en fro-
tirast kopalni plašč, dve brisači, ena rju-
ha za posteljo, ena srajca, dva litra vina 
Kurent in že prej omenjena kuverta 
(svinja in pijača!). Predstavnik organi-
zatorja nam je povedal, da je vrednost te 
košare okrog 40.000 tolarjev. Ker pa so 
bile še na vseh artiklih cene, smo si 
izrčaunali, da je resnična vrednost dari-
la s košaro vred le približno 25.000 to-
larjev. Pod piknik "cela svinja in pijača" 
pa smatrajo 50 litov piva po gostilniški 
ceni cca. 200 tolarjev za pol litra, kar 
znese 20.000 tolarjev. Tako pričakuje-
mo še vsaj 220 kg svinjo, ker je odkupna 
cena žive teže na zadružnih odkupnih 
mestih po vaseh nižja od 250 tolarjev. 

Dan za tem, na nedeljskem karnevalu 
letošnjega 37. kurentovanja, pa smo 
med skupinami dosegli 3. mesto in s 
tem denarno nagrado v skupni vrednos-
ti 80.000 tolarjev. Po večkratnih tele-
fonskih klicih v TTC Ptuj in osebnem 
obisku dne 10. in 11. februarja (pon., 
tor.) smo prejeli kuverto šele v sredo, 
12. februarja - dan po pustu. Tudi v tem 
primeru smo prejeli kuverto z enako 
glavo, kjer na listu formata A4 piše "3. 

nagrada" in pod tem "Avtobusni prevoz 
do 250 km, 10 obrokov in 10 pijač pri 
šanku Perutnine", spodaj pa še "Želimo 
vam srečno pot!!". Ker se je karnevalski 
šotor na ta dan že pospravljal, predvide-
vamo, da bo možno to nagrado realizi-
rati šele naslednjo leto, ko bo pustovan-
je spet v šotoru!? 

Da pa ne bodo več organizarorji misli-
li (tako se govori!), da jih izsiljujemo v 
zvezi z nekim tako imenovanim vred-
nostnim denarjem, smo se odločili, da 
vse nagrade, razen košare (naj nam osta-
ne v spomin!) podarimo Zavodu za 
varstvo in delovno usposabljanje mladi-
ne dr. Marijana Borštnarja v Dornavi. 
Zahtevamo, da organizator GIZ Petovio 
Vivat naše darilo čimprej preda (organi-
zira izlet in piknik, po njihovi izbiri) 
tem za marsikaj v življenju pri-
krajšanim otrokom. Upamo, da bodo 
otroci dobili namesto 50 litrov piva vsaj 
50 litrov soka! Prav tako pa javno prosi-
mo in pozivamo k sodelovanju novinar-
ja g. Martina Ozmeca, da s svojo prisot-
nostjo na krasju dogajanja ta za otroke 
veseli dan ovekoveči z reportažo v Ted-
niku. 

Mislimo, da si ta največja, sicer pri-
merni pripravljenaa pustna prireditev 
(ptujsko kurentovanje), vsaj kar se na-
grad tiče, zasluži profesionalnejši pris-
top, kot se npr. že vrsto let utečeno in 
korektno odvija v hotelu Super Li na 
Ptuju, saj lahko le na tak način (če je 
pravi?) motiviramo in pričakujemo od-
ziv bodočih rodov v izdelovanju pust-
nih kustumov. Menimo, da si je zraven 
nas in še dveh skupin prislužilo nagra-
de več mask z dobro koreografijo, zato 
predlagamo bodočemu organizatorju 
pustovanja, da razmisli o širitvi karne-
valske ponudbe tudi v tej smeri. 

Le s korektnostjo bomo lahko razvija-
li ohranjanje pustne kulture in etno-
grafskih likov ter krepili turistično po-
nudbo Ptuja - zakladnice tisočletij! 

Viteški pozdrav! 
Zadnji ptujski vitezi: 
Danilo Hrga, Dominik Hlupič, Dino 

Kolarič, Štefan Petek, Denis Kantpl, 
Vasja Rabin in Marko Smigoc-Lang-
tnaide 



PTUJ / S PRVEGA OCENJEVANJA NARAVNIH ŽGANJ 

Otenili 391norcev iz tele Slovenije 
V novi dvorani Obdravskega zavoda za veterinarstvo in živi-
norejo v Ptuju je bilo prejšnjo sredo živahno že od zgodnjih 
jutranjih ur. Zbrani strokovnjaki z Biotehniške fakultete iz 
Ljubljane, predstavniki predelovalne industrije in drugi 
strokovnjaki s področja proizvodnje žganj so ocenili vzorce 
žganj v okviru prvega ocenjevanja naravnih žganj in hkrati 
prve prireditve v okviru letošnje 8. razstave Dobrote sloven-
skih kmetij. 

Predsednik komisije je bil 
prof. dr. Janez Hribar z Bio-
tehniške fakultete v Ljubljani. 
Že na začetku je povedal, da pri-
delovalci pretiravajo z vsebnost-
jo alkohola v žganju in da s tem 

prikrivajo napake v destilaciji. 
Žganje s preveliko stopnjo alko-
hola ni za pitje, pa tudi z medi-
cinskega stališča je nesprejemlji-
vo, saj poškoduje sluznico. 

Pridelovalci so v ocenjevanje 
prijavili 94 vzorcev žganj iz raz-
ličnih vrst sadja, največ slivovih, 
nekaj pa tudi aromatičnih iz ma-
relic, breskev, hrušk in češenj. 
Pri žganju se ocenjujejo vonj, 
aroma, bistrost in čistost. Že na 

začetku ocenjevanja so izločili 
57 vzorcev zaradi prevelike volu-
menske stopnje alkohola; ta je 
bila večja od petdeset odstotkov. 
Zato so ocenili le 39 vzorcev, ne-
kaj vzorcev, ki presegajo volu-

mensko stopnjo alkohola po pra-
vilniku, pa so kljub temu degus-
tirali. 

Andrej Rebernišek iz sveto-
valne službe Obdravskega zavo-
da za veterinarstvo in živinorejo 
Ptuj je ob prvem ocenjevanju 
naravnih žganj povedal, da so 
zadovoljni z odzivom, nekoliko 
jih je motilo le preveliko število 
žganj z visoko vsebnostjo alko-
hola, ki jih komisija ni niti oce-

nila. Prireditev bo postala tradi-
cionalna v okviru Dobrot slo-
venskih kmetij in je odsev priza-
devanj, da bi pridelovalci pride-
lovali kvalitetna žganja; vsako 
ocenjevanje je namreč hkrati 
tudi izobraževanje. 

Med 39 ocenjenimi vzorci jih 
je šest prejelo zlato priznanje, 15 
srebrno in pet bronasto. Vsem 
kmetijam, ki so sodelovale v 
ocenjevanju, bodo poslali kopijo 
ocenjevalnega zapisnika. Nagra-
de jim bodo podelili v nedeljo, 6. 
aprila, na dvorišču minoritskega 
samostana v Ptuju, ko bodo po-
delili tudi zlata, srebrna in bro-
nasta priznanja za razstavljene 
krušne, mlečne in mesne izdelke 
v okviru letošnje osme razstave 
Dobrote slovenskih kmetij. 

Včeraj so v Ljubljani ocenjeva-
li olja in kise. Slovenske kmetije 
so prijavile v ocenjevanje 44 
vzorcev kisov in 15 olj. 

Organizatorji osme razstave 
Dobrote slovenskih kmetij se 
zelo trudijo, da bi bil tudi pro-
gram spremljajočih prireditev 
bogat. Ocenjevanju žganja, ki v 
bistvu predstavlja začetek prire-
ditev ob letošnji razstavi, bodo 
24. marca dodali razstavo "Od 
zrna do kruha", ki jo bodo odprli 
v razstavišču Mestne hiše. Poleg 
starega orodja, s katerim so 
nekoč opravljali dela na polju, 
bodo na ogled tudi nekatere 
krušne dobrote. Po odprtju raz-
stave bodo na posebni tiskovni 
konferenci predstavili program 
osme razstave Dobrote sloven-
skih kmetij, na kateri se bo s 
krušnimi, mesnimi in mlečnimi 
dobrotami predstavilo okrog 450 
kmetij iz cele Slovenije. 

MG 

Ocenjevalec med delom. Foto: M. Ozmec 

PTUJ / SEDMIČ OCENJEVALI VZORCE VINA 

Vzorti iz vseh vinorodnih rajonov 
V torek in sredo je Društvo 
vinogradnikov in sadjaijev 
Haloze že sedmič zapored 
pripravilo v sodelovanju s 
Kmetijsko svetovalno 
službo ocenjevanje vzorcev 
vina. V minoritski samos-
tan so vinogradniki prinesli 
227 vzrocev iz domala vseh 
slovenskih vinorodnih oko-
lišev - od Lendavskih in 
Ljutomersko-ormoških go-
ric, mariborskega okoliša 
do primorskih, dolenjskih 
in seveda tudi domačih 
haloških vinogradov. Naju-
spešnejše kletarje za leto 
1996 bodo razglasili na pri-
reditvi Dobrote slovenskih 
kmetij v soboto, 5. aprila. 

Sedemčlanski strokovni ko-
misiji enologov letos predsedu-
je enologinja Lidija Ruška in 
komisija je do danes že opravila 
svoje delo, tako da organizator-
jem ostaja le še podelitev priz-

nanj in razglasitev najboljših. 
Kletarjem bodo podelili za do-
bro pridelano kakovostno 
kapljico posebna priznanja in 
kipec Bakhosa kot najvišje 
priznanje ptujskega ocenjevan-
ja, podeljen za vino, ki bo dobi-

lo najvišje ocene za normalno 
trgatev in bo imelo še posebne 
kakovosti. Na prireditvi Vino -
Ptuj '97 bodo razglasili tudi 
prvake poameznih sort. 

T. Mohorko 

V minoritskem samostanu so letos zbrali 227 vzorcev žlaht-
ne kapljice. Foto: M. Ozmec 

DESTRNIK - TRNOVSKA VAS 

Nova gasilska zveza 
Tudi v občini Destrnik - Trnovska vas so se predstavniki 
vseh štirih prostovoljnih gasilskih društev (Biš, Destrnik, 
Desenci in Vitomarci) zbrali na ustanovnem občnem zbo-
ru Gasilske zveze Destrnik - Trnovska vas. Občni zbor je 
bil 14. marca v domu krajanov Trnovska vas. 

Vsa štiri gasilska društva so 
podpisala pogodbo o ustanovit-
vi gasilske zveze. Njen sedež 
zveze je v Trnovski vasi 42. Iz-
volili so še vodstvo zveze. Za 
predsednika zveze so izvoli 
Danila Muršca iz PGD Biš, 
podpredsednik je postal Franc 

Simeonov iz PGD Destrnik, 
poveljnik zveze je Marjan Irgl 
(PGD Destrnik), podpoveljnik 
pa Alojz Fekonja (PGD Biš). 
Blagajniške posle bo opravljala 
Danica Kramberger (PGD 
Biš), tajniške pa Anton 
Kovačec iz PGD Desenci. 

Sprejeli so tudi smernice de-
lovanja gasilske zveze. Ob tej 
priložnosti sta predsednik sve-
ta KS Destrnik Branko Sirec 
in podpredsednik sveta KS 
Trnovska vas gasilcem slove-
sno izročila ključe dveh vo-
dohranov, ki sta zgrajena na 
trasi vodovoda Trnovska vas -
Jiršovci. Slovesnosti se je ude-
ležil tudi podpredsednik Gasil-
ske zveze Slovenije Tone Ko-
ren. 

Zmago Šalamun 

JURSINCI / OCENILI VINSKE VZORCE LETNIKA 1 996 

Najvei odliiij za vina 
iz Druzoviieve kleti 
Društvo vinogradnikov in sadjarjev Ptuj je priredilo v Juršin-
cih v sodelovanju s Kmetijsko svetovalno službo iz Ptuja tra-
dicionalno ocenjevanje vinskih vzorcev lanskega letnika. 
Skupaj 103 vzorce je ocenila strokovna komisija v sestavi 
mag. Tone Vodovnik v vlogi predsednika, člani pa so bili 
mag. Tone Skaza, inž. Jani Gonc, inž. Franjo Jager in inž. 
Milivoj Trstenjak. Doseženi so bili naslednji rezultati: 

- mešano belo: 1. Martin Žaj-
dela, Juršinci (17,72), 2. Vinko 
Matjašič, Sakušak, (17,58), 3. 
Franc Vojsk, Zagojiči (17,46)... 

- laški rizling: 1. Štefan 
Gačnik, Bodkovci, (18,12), 2. 
Ivan Šuen, Sakušak, (17,94), 3. 
Milan Gačnik, Bodkovci (17,90) 

- renski rizling: 1. Janko Mat-
jašič, Zagorci (18,28), 2. Janez 

Druzovič, Drbetinci (18,22), 3. 
Milan Gačnik, Bodkovci (18,18) 

- rumeni muškat: 1. Ivan 
Šuen, Sakušek (18,40), 2. Alojz 
Kaučič, Juršinci (18,26), 3. Mi-
lan Gačnik, Bodkovci (18,20)... 

- šipon: 1. Ludvik Kokol, Ku-
kava (17,20), 2. Jože Hamler, 
Orehov vrh (17,14), 3. Franc 

frajnkovič, Severova ulica 
(15,30). 

- sauvignon: 1. Rajh - Gabro-
vec, Remčeva ulica (18,48), 2. 
Ivan Ceh, Sakušak (18,46), 3. 
Roman Bec, Zagorci (18,10)... 

- chardonnay: 1. Janez Druzo-
vič, Drbetinci (18,04), 2. Zdrav-
ko Cverlin, Ulica heroja Šlandrs 
(17,72), 3. Ivan Rakuša, Gabrnik 
(16,42)... 

- sivi pinot: 1. Edi Kupčič, Vi-
tomarci (18,36), 2. Alojz Herga, 
Gabrnik (18,16), 3. Janez Druzo-
vič, Drbetinci (18,06)... 

- beli pinot: 1. Simon Toplak, 
Juršinci (17,86), 2. Janez Druzo-
vič, Drbetinci (17,80), 3. Alojz 
Herga, Gabernik (16,58)... 

- zeleni silvanec: 1. Janez 
Druzovič, Drbetinci (18,78), 2. 
Bogdan Rečnik, Polana (16,10) 

- traminec: 1. Janez Druzovič, 
Drbetinci (18,12) 

- kerner: 1. Janez Druzovič, 
Drbetinci (18,28) 

- rose: 1. Anton Urek, Mestni 
Vrh (16,60) 

- pozna trgatev - sauvignon: 1. 
Metka in Jože Mlinarič, Dorna-
va (18,46) 

- pozna trgatev - laški rizling: 
Janez Druzovič, Drbetinci 
(18,10). 

Lastniki najbolje ocenjenih 
vzorcev vina bodo prejeli priz-
nanja in odličja na bližujočem se 
društvenem občnem zboru. 

Gos) 

Strokovna komisija (od leve) inž. Jani Gonc, inž. Milivoj 
Trstenjak, mag. Tone Vodovnik, inž. Franjo Jager in mag. Tone 
Skaza med ocenjevanjem vina v lovsekm domu v Juršinci h. 

CIRKULANE, ZAVRČ / O PROJEKTU HALOŠKE VINSKE TURISTIČNE CESTE 

Simbol haloške vinske teste izdelan 
Začelo se je s strategijo raz-
voja Haloz pred nekaj leti, 
potem je prišla pred dvema 
letoma na plan ideja o ure-
ditvi haloške vinske turis-
tične ceste 11, projektu so 
sledili študijski krožki in le-
tos je družinsko podjetje 
Halo iz Pristave pri Cirkula-
nah s timom strokovnjakov 
pripravilo obsežen program 
za razvoj turizma v Halozah 
do leta 2000. Projektni svet 
haloške VTC se je pred ted-
nom ponovno sestal v završki 
občini, takrat pa so že bili 
predstavljeni prvi osnutki 
simbola VTC, ki bodo širši 
javnosti na ogled med prvo-
majskimi prazniki. 

Že lani so se haloške občine 
Zavrč, Gorišnica, Videm in 
Majšperk odločile dati v izdela-
vo celostno podobo haloške 
VTC ljubljanskemu podjetju In-
forma echo in že kmalu lahko 
pričakujemo zaključek prve faze 
realizacije projektne naloge. Ta-
krat bodo vinsko cesto, ki je se-
daj trasirana samo na papirju, 
označili tudi v naravi s tablami 
in kažipoti. Občine so nekaj 
sredstev za naloge pridobile iz 
državne blagajne, preostali del 
pa so sofinacirale iz svojih pro-
računskih vreč. 

Mag. Stanislav Gole, vodja 
projektnega sveta, je pred dnevi 
povedal, da bodo prve table in 
kažipote postavile že čez dober 
mesec in pol, takrat pa bo gotova 
tudi mini zloženka. V njej bo na-
tančen zemljevid haloške VTC z 
vsemi kulturnimi in sakralnimi 
spomeniki, dodana pa bo tudi 
domača turistično-gostinska po-
nudba na tej poti. Občine bodo v 
kratkem morale pridobiti loka-

tabel, kajti osnutek simbola zan-
je je že na papirju. 

Znak haloške VTC bo najver-
jetneje v rjavi barvi z značilnim 
haloškim klopotcem v sredini in 
s preprosto vsebino z enim sa-
mim namenom, da bi si nakl-
jučni obiskovalci in turisti lažje 
zapomnili te kraje. Rajko Do-
linšek iz Informe echo je pove-
dal, da je znak nastajal po ogledu 
VTC. Skupaj so poskušali 

združiti vse, tudi nekaj tradicije, 
ostati pri preprostosti in vendar 
vsemu dodati še malo sodobne 
note. Povedal je, da so kot barv-
no osnovo vzeli rjavo bravo, ki jo 
nosi klopotec, in poudaril, da si 
bodo ljudje znak hitro zapomni-
li, ker je preprost in ga bodo 
lahko domačini uporabili še na 
vinskih etiketah, plakatih in pri-
ložnostnih pisemskih povabilih. 

T. Mohorko 

Zemljevid haloške vinske turističen ceste v štirih haloških 
občinah 

PTUJ / RAZGLASITEV VINA MESECA MARCA 

Tokrat ljutomerski 
sauvignon 1995 

Ocenjevanje vin za Veritasov vinski nakupovalni vodnik je bilo to-
krat v prenovljeni degustacijski sobi Kmetijskega zavoda Maribor. 
Komisija pod vodstvom priznanega enologa dr. Dušana Terčelja je 
ocenila 20 vinskih vzorcev, po pravilu Veritasovega vinskega naku-
povalnega vodnika vzetih iz prodajne mreže. Z najboljšim razmer-
jem med kakovostjo in ceno se trenutno ponaša sauvignon, letnik 
1995, iz kleti Ljutomerčan Ljutomer. Sauvignon 1995 se ponaša z iz-
jemno prijetno cvetico, ki spominja na bezeg, ima prijetno kiselkasto 
svežino in deluje prijetno skladno. To je že druga letošnja polnitev iz 
ljutomerske kleti, razglašena za vino meseca. Pred njim je namreč to 
bil že laški rizling, letnik 1994. 

JB 



R O K O M E T / 1 .B MOŠKA LIGA 

Drava - Šešir 26:24 (14:10) 
Športna dvorana Center, gledalcev 200, sodn ika Tomič (Celje) in Skubic 
(Ivančna Gorica), delegat Turin (Ormož). 

DRA V A: Krauthaker, Meši 1, Pucko 3, Seruga 1, 
Belšak 8, Potočnjak 2, Pisar 2, Hrnjadovič 6, Osterc 3, 
Kac, Mlakar in Valenko. 

Rokometaši Drave, ki so praktično brez vodst-
va, so izjemno pomembno tekmo za obstanek v 
prvi B ligi z gosti iz Škofje Loke odigrali brez tre-
nerja Ivana Hrupiča. Ta ne dela, ker mu klub dol-
guje osebni dohodek za dva meseca. Ker je profe-
sionalec in od tega preživlja sebe in družino, mu 
po tej plati nimamo kaj očitati. Očitamo lahko 
vodstvu, kdorkoli že to je, da se tako brezbrižno 
obnaša do športa, ki kljub velikim dosedanjim 
uspehom in še vedno perspektivi nezadržno tone. 
Predvsem tone organizacijsko in finančno, ker je 
tudi sobotna tekma z drugouvrščeno ekipo lige 
pokazala, da je v Ptuju ekipa šolanihrokometašev 
(zato je tako kakovosten in uspešen Renato Vu-
grinec v Pivovarni Laško!), ki potrebuje samo 
osnovne pogoje, da se lahko dokaže, tudi z uvr-
stitvijo v prvo ligo! To niso sanje, temveč dosegl-
jiva možnost, pa čeprav sedanje stanje tega ne 
potrjuje. Razsulo v vodstvu se odraža tudi v tem, 
da ni pravega dela z mladimi, kar je lahko kata-
strofa za ptujski rokomet. Sicer pa je najlažje 
dvigniti roke od vsega in se umaknit i , čez leta bo 
tako in tako vse pozabljeno! Ne, gospodje, ne bo! 
Pozabljate, da je šport tudi posel, lahko tudi iz-
jemno donosen, če že v življenju ne želite doseči 
kaj več kot samo svojo - pa čeprav lokalno - pos-

lovnouspesnost! 
Sicer pa je bila sobotna tekma najboljša doslej v 

športni dvorani Center, odkar je Drava v prvi B 
ligi. Oboji so igrali izjemno borbeno in agresivno, 
kar je potrdila tudi publika s stalnim spodbujan-
jem domače ekipe, ki je po dolgem času zaigrala v 
postavi, v kateri so manjkali le poškodovani igralci 
(predvsem Kotar in Kozel), žal pa zaradi znanih 
razmer in službenih obveznosti vsi igralci niso do-
volj pripravljeni. To pomanjkljivost so nadoknadi-
li z na trenutke fanatično borbenostjo, saj so želeli 
dokazati sebi in drugim, da sodijo v to ligo. Tako 
so po začetnem vodstvu gostov prevzeli pobudo v 
svoje roke in do zaključka vodili tudi s petimi za-
detki prednosti. Normalno je bilo, da bodo takšen 
tempo proti tako močni ekipi, kot je Šešir, težko 
zdržali. Zato je gostom uspelo izenačenje na 21:21. 
Kazalo je na poraz, vendar je odgovornost v napa-
du prevzel Aleš Belšak in s tremi zadetki odločil 
tekmo, po enega sta dodala Pučko in Potočnjak, 
posebno pohvalo pa zasluži tudi vratar Krautha-
ker. Skratka, čestitke Dravi za uspeh, ki jih je sko-
raj zagotovo obdržal v ligi. 

V naslednjem krogu se bo Drava, ki je trenutno s 
17 točkami sedma, v Murski Soboti pomerila s Po-
murko iz Bakovcev. 

I. kotar 

S T R E L S T V O / I DRŽAVNA LIGA 

SD Ptuj - SD Moriš Kočevska Reka 1638:1650 
Ptujski strelci so kot gostitelji prišli do novih točk brez borbe, saj so 

strelci Morisa prišli brez usteznih dokumentov (članskih izkaznic) in je 
sodnik Zemljič iz Maribora dosodil tri točke za Ptujčane. Po razglasitvi 
rezultatov je bilo prijateljsko srečanje in gostje so bili za dvanajst krogov 
boljši. Posamezno je zmagal Janez Štuhec iz Ptuja 567 kr., drugi je bil Ja-
nez Mrkun - Moriš 5598 in tretja Majda Raušl iz Ptuja 549. 

Z novimi točkami so se Ptujčani uvrstili v zgornji del tabele. 
SI 

II. LIGA # SD Ptuj - SD Heroj Maroh Sevnica 
1551:1626 

Gostje iz Sevnice so z lahkoto premagali ekipo Petlje (Slavko Ivanovič 
530, Robert Šimenko 527 in Alenka Peteršič 427) in imajo v naslednji se-
zoni velike možnosti tekmovanja v prvi državni ligi. Posamezno je zma-
gal Anton Ajsterb, 551 kr., pred Ivanaom Tomšetom, 542, oba Sevnica. 

Ptujčani so bili res že pred to tekmo slabše uvrščeni od ekipe Sevnice, 
obenem pa to res ni bil njihov dan. Po porazu so na petem mestu v drugi 
ligi. 

SI 
PRVENSTVO PODRAVSKE REGIJE 

V Rušah je bilo prvenstvo podravske regije v streljanju. Gostiteljica 
tekmovanja je bila Strelska družina I. pohorski bataljon Ruše. Največ 
ekipnih zmag so si priborili strelci Strelske družine Ptuj. Bili so zmago-
valci v vseh kategorijah in izpolnili normo za nastop na državnem 
prvenstvu. 

V streljanju z zračno standard pištolo je pri članih ekipno zmagala SD 
Ptuj s 1660 krogi v sestavi: Bedrač, Ivanovič, Štuhec. Posamezno je zlato 
medaljo prejel Janez Štuhec s 568 kr., srebro si je priboril Franc Bedrač s 
549 kr. (SD Ptuj), bron je pripadal Ludviku Pšajdu ml. s 547 kr. (SD 
MIP)', četrto mesto Slavku Ivanoviču, sedmo pa Brunu Sinčku s 516 kr. 
iz SD Dornava. 

Tudi članice Ptuja so bile najboljše. Posamezno je zmagala Majda 
Raušl s 364 krogi, srebrno medaljo pa si je priborila Alenka Roškar. 

Ekipno so zmagali tudi mladinci SD Ptuj in si s tem priborili normo 
za državno prvenstvo. Posamezno je slavil Pavel Fabrici s 509 kr., srebro 
si je priboril Sašo Porok, bron pa David Valič. 

Ptujske mladinke (Ivanuša, Šimenko, Peteršič) so si prav tako pribori-
le pokal zmagovalca. Posamezno je zmagala državna reprezentanka Alen-
ka Peteršič, srebrna je bila Saška Šimenko, bronasta pa Maja Ivanuša. 

Zmagovalno ekipo mlajših mladincev so sestavljali Potočnik, Gril in 
Šimenko. Posamezno j e zmagal drugi z družinskega prvenstva in državni 
reprezentant Robert Šimenko s 346 kr., drugi je bil Matija Potočnik in 
tretji Marjan Gril, vsi SD Ptuj. 

Mlajše mladinke so prvič nastopile na tekmovanju izven Ptuja in nas-
top kronale z ekipno zmago. Posamezno je zmagala Sabina Zampa z 298 
kr., srebrno medaljo pa si je pridobila Tanja Roškar. 

Ptujski strelci so pridobili petnajst medalj, od tega vse zlate in srebrne, 
ter šest pokalov ekipnega zmagovalca. Pravico nastopa na državnem 
prvenstvu si je priborilo sedemnajst strelcev in strelk. 

Pričakovanja vodstva SD Ptuj so se uresničila, bili so najboljši. 
SI 

FINALNE DRŽAVNE DOPISNE LIGE V 
POSTOJNI 

V soboto, 22. marca, bo finale državne dopisne lige v streljanju z 
zračno standard pištolo v Postojni. Ptujčani gredo v Postojno branit nas-
lov državnega prvaka in trikratnega zmagovalca, zmagovalca dopisne 
lige za leto 96/97 ter zmagovalca polfinala dopisne lige. Strelska družina 
Ptuj bo nastopila v sestavi Slavko Ivanovič, Milan Stražišar in Franc Be-
drač. Favoriti so zraven Ptuja še strelci Kranja, Kamnika in ptujske 
Petlje, za katero bodo nastopali državni reprezentanti Majda Raušl, 
Alenka Peteršič in Robert Šimenko. Posamezno bo Ptuj zagotovo zmagal 
v mladinski konkurenci, pa tudi v članski konkurenci bi morale biti me-
dalje. 

ŠESTI POKAL PRIJATELJSTVA 
V Murski Soboti je bil šesti pokal prijateljstva v streljanju z zračnim 

orožjem. Pionirji so nastopili v soboto. SD Ptuj so zastopali Smiljan Vi-
dovič, Sebastijan Molnar in Simon Fras. Uvrstili so se v sredino ekipne 
konkurence. 

Mlajši mladinci v sestavi Šimenko, Valič, Potočnik so bili ekipno prvi. 
Posamezno je bil Matija Potočnik drugi s 357 krogi, Robi Šimenko tretji 
s 350 kr., David Valič pa peti s 322 kr. 

Mlajše mladinke so bile prvič na pokalu prijateljstva. Sabina Žampa je 
bila odlična peta (289 kr.), Tanja Roškar pa deveta. 

SI 

KOŠARKA /TURNIR 
Po aktivnem štiriletnem delo-

vanju košarkaške sekcije Taluma 
so v četrtek, 13_. marca, v prostorih 
telovadnice OŠ v Kidričevem or-
ganizirali turnir v košarki, ki naj 
bi postal tradicionalen. . Udeležile 
so se ga ekipe AZ Gumama Ptuj, 
ŠD Kidričevo in Talum. Zmagal je 
Talum pred Gumarno in Ki-
dričevim. Vsaka ekipa je prejela za 
udeležbo pokal. Najboljši strelec 
turnirja je bil Zdenko Maher iz 
ekipe ŠD Kidričevo. 

Radko Hojak 

O R M O Ž / MALI N O G O M E T 

Koniano prvenstvo 
v malem nogometu 

Po odigranih 14 krogih in play offu se je končala liga malega nogo-
meta, v kateri je bilo doseženih skupno 832 zadetkov, kar je v pov-
prečju 7,5 zadetka po tekmi. Največ so jih dosegli nogometaši ekipe 
Sv. Tomaž, kar 92, in s 46 točkami postali prvaki ormoške lige malega 
nogometa. V Ormožu so tako že drugo leto zapored organizirano igrali 
prvenstvo malega nogometa, vse pa se je začelo pred tremi leti s tur-
nirskim načinom tekmovanja. 

Lani je v prvenstu nastopalo 11 ekip, letos pa jih je bilo že 15. Opaziti 
je bilo tudi boljšo kvaliteto tekem, kar dokazuje število gledalcev, ki se 
jih je na pomembnejših tekmah v športni dvorani na Hardeku zbralo 
tudi do 250. Med ekipami je velika razlika v kvaliteti in za prihodnjo se-
zono razmišljajo celo o dveh kvalitetnih skupinah. Morda pa se bodo raje 
odločili za prvenstvo članov in prvenstvo veteranov, saj so tudi razlike v 
starosti posameznih igralcev in celotnih ekip očitne. Organizatorji so bili 
zadovoljni tudi s fair playem, saj resnejših poškodb ni bilo. Najmanj ru-
menih in rdečih kartonov pa so sodniki pokazali nogometašem NK 
Frankovci, ki so prejeli priznanje za fair play. Najboljši strelec prvenstva 
je ostal Miran Tušek iz ekipe Pušincev s 26 zadetki. Končna lestvica po 
odigrani končnici prvenstva izgleda takole: 
1. SV. TOMAŽ 17 15 1 1 92:26 46 
2. SREDIŠČE 17 14 1 2 91:27 43 
3. SMOKI 17 10 4 3 70:37 34 
4. MLADOST 17 10 4 3 68:38 34 
5. FORTUNA 14 9 2 3 58:23 29 
6. MESTNA GRABA 1 14 8 0 6 82:47 24 
7. PUŠENCI 14 7 2 5 72:41 23 
8. TSO 14 7 1 6 55:44 22 
9. HUM 14 6 1 7 59:38 19 
10. VVS JERUZALEM 14 6 1 7 42:47 19 
11. IVANJKOVCI 14 4 0 10 28:54 12 
12. FRANKOVCI 14 2 0 12 36:82 6 
13. BOREC 14 2 0 12 28:108 6 
14. MEHANIČNE DEL. 14 1 1 12 29:96 4 
15. MESTNA GRABA 2 14 1 0 13 22:124 3 

Najbolje uvrščene ekipe so prejele pokale in žoge, ki jih je prispeval 
sponzor - krajevna skupnost Ormož. 

vk 

Leon Štukelj med učenci 
V petek, 14. marca, je 
dcstrniško osnovno šolo obi-
skal naš najstarejši olimpio-
nik Leon Štukelj. Pozdravila 
sta ga ravnatelj OŠ Destrnik 
Drago Skurjeni in župan 
občine Destrnik - Trnovska 
vas Franc Pukšič. 

Štukljev obisk je naletel na velik 
odziv. Učenci so ga radovedno 
spraševali, saj se ne zgodi pogosto, 
da bi jim prišel v goste človek 
takšnega kova, kot je 98-letni do-
bitnik olimpijskih zlatih medalj. 
Predvem jih je zanimalo, kako 
postati tako dober športnik. Pri-
pravili so mu tudi krajši kulturni 
program. Z veseljem so mu razka-
zali šolo, še posebej ponosno pa 
gradbišče prizidka in nove telo-
vadnice. Učenci so gostu podarili 
sliko Destrnika in knjigo Dobrote 

črne kuhinje, ki so jo izdali v 
letošnjem letu. Vpisal pa se tudi v 
spominsko knjigo. 

Kasneje se je Leon Štukelj 
srečal še z delavci šole in gosti. Za 

konec je pokazal še nekaj telovad-
nih elementov in dokazal, da je še 
vedno v dobri formi. 

Tekst in foto: 
Zmago Šalamun 

N A M I Z N I T E N I S / O B Č N I ZBOR NTK PETOVIO 

Uspešno delo v preteklem obdobju 
Na obenem zboru so se zbral i člani Namiznoteniškega kluba Petovio Ptuj ter 
pregledali svoje delo v preteklem obdobju. Seveda je bilo vzdušje zelo veselo, 
razlog pa čisto enostaven: uvrstitev moške ekipe v 1. SNTL. 

Največjo pozornost so vzbudila poročila, ki so 
bila zelo optimistična in predvsem realna. Pred-
sednik N T K Petovio Stanislav Toplak je v krat-
kih besedah orisal delo v preteklem obdobju. Ob 
prevzemu kluba razmere niso bile najbolj rožnate. 
Ustvariti je bilo potrebno materialno osnovo, ure-
diti kadrovske zadeve in ustvariti medsebojno 
zaupanje. V tem so uspeli in seveda rezultati niso 
mogli izostati. Posamezniki so naredili celo več, 
kot so pričakovali. Seveda pa predsednik ni poza-
bil omeniti staršev tekmovalcev, ki so tudi prispe-
vali levji delež. Že ob prevzemu kluba so se dogo-
vorili, da mora biti težišče dela predvsem vzgoja 
lastnega kadra. Prav tako pa mora biti uravno-
vešena skrb za moške in ženske. Normalno je, da 
treningi, tekmovanje in seveda s tem povezani 
uspehi veliko stanejo. Finančni temelji niso 
trdni. Vodstvo kluba in posamezniki so se zelo 
angažirali, saj so v klub preko sponzorjev pripelja-
li več denarja, kot je znašala njihova letna dotaci-
ja. Obseg dela so v N T K Petovio povečali za 60 
odstotkov, denarja pa dobili za 10 odstotkov 
manj. Vsekakor bo potrebno z odgovornimi poi-
skati skupni jezik in najti pravo rešitev za uspešni 
klub. 

Poroč i lo s t rokovne komis i j e je b i lo prav 
tako o p t i m i s t i č n o , oba rvano z u s p e š n i m i nas-
topi igralcev na vseh r avneh - od m e d n a r o d -

n i h d o n a j n i ž j i h . V s v o j i h v r s t a h s o i m e l i e v r o p s k o 
k a d e t s k o p r v a k i n j o , ž e n s k a e k i p a je dosegla c i l j , 
ki j u b t e m u d a t e k m o v a n jeseni k o n č a n o , m o š k i p a 
so vse to op lemen i t i l i s p rv im mes tom v d r u g i 
N T L , k a r j i m d a j e p r a v i c o n a s t o p a v n a j e l i t n e j š e m 
s lovenskemtekmovanju .Zadoseženerezu l t a teso 
zas lužni vsi, ki so na kakršenko l i način pomaga l i 
k lubu.Vel i kozas luggre t rener ju in ig ra lcuMar in-
ku G r b i č u in t r e n e r j u D a m j a n u S a m o l j e n -
ku . Prav tako so v l anskem letu uspešno orga-
niz i ra l i Memor i a l U r h a Straška, k je r so nas-
topi l i na jbo l j š i s lovenski igralci n a m i z n e g a 
tenisa , i td . Prav tako je bi lo sl išat i z a n i m i v o 
misel od p reka l j enega n a m i z n o t e n i š k e g a 
s t rokovn jaka T o m a Džank iča , da je žel ja na-
red i t i Pe tovio , kot je to že bi la . 

Razrešili so stari upravni odbor ter izvolili nove-
ga, ki je z eno izjemo v enaki zasedbi. Kdo bi pa 
menjal vodstvo, ki je uspešno delovalo! V N T K Pe-
tovio so na dobri poti, da svoje delo dvignejo na 
višji nivo. O njihovem delu v preteklem obdobju 
govorijo rezultati, ki tudi v prihodnje ne morejo 
biti slabši, saj o tem nihče ne razmišlja. Le več pod-
pore bi moralo dobiti. Na njihove tekme se vračajo 
gledalci, tako da namizni tenis na Ptuju dobiva 
nove razsežnosti. 

Danilo Klajnšek 

LJUTOMER / KASASKA SEZONA JE PRED VRATI 

letos v ospredju 
domači konji 
S prihajajočo pomladjo so oživeli slovenski hipodromi, na 
katerih vozniki kasaških konj po zimskih kondicijskih tre-
ningih preizkušajo sposobnosti živali. Nova tekmovalna sezo-
na je tako rekoč pred vrati, začela se bo namreč na veliko-
nočni ponedeljek, 31. marca, v zibelki slovenskega kasaštva, 
v Ljutomeru. Tam bo letos kar 9 dirk, med njimi tudi elitni 
slovenski kasaški derbi, ki pomeni največjo preizkušnjo za 
domače konje. Poleg derbija bo v Ljutomeru tudi državno 
prvenstvo triletnih kasačev, najbrž pa tudi pokal Slovenije. 

Upravni odbor Kasaške zveze Slovenije je že potrdil koledar letošnjih 
tekmovanj in prireditev, ki bodo trajale vse do konca oktobra. Sezona bo 
torej dolga in tudi naporna, zato vozniki zdaj skrivajo taktiko. Upravni 
odbor je na eni izmed sej v Križevcih pri Ljutomeru sklenil, da je treba 
letos uveljaviti novi pravilnik o organizaciji in izvedbi kasaških tekmo-
vanj. Ta prinaša več reda, organizatorjem pa nalaga nove obveznosti in 
večjo odgovornost. Člani Upravnega odbora so posebej poudaril, da bodo 
letos pritegnili k sodelovanju tudi TV hiše, zelo resno pa se pogovarjajo 
z ministrstvom za kmetijstvo in gozdarstvo, ki naj bi sofinanciralo str -
kovnega sodelavca. S tem bi kasaški šport dobil večje možnosti za stro-
kovno delo in za uveljavljanje evropskih načel. Izdelali so celovit pro-
gram razvoja kasaškega športa, ki ga morajo še ovrednotiti in določiti no-
silce nalog. O tem bodo razpravljali na skupščini Kasaške zveze Sloveni-
je, ki bo 5. aprila v Ljutomeru. Poleg tega bodo na njej potrjevali še spre-
membe pravilnika in se dogovorili o izvedbi tekmovanj, za kar bodo od-
govorni klubi oz. konjeniška društva. V teh dneh iščejo kandidate za 
usposabljanje na tečajih za sodnike. Zavzemajo se za optimalno zasede-
nost vseh letošnjih dirk. Organizatorji so dolžni zagotoviti udeležbo na 
osmih dirkah, nagradni sklad pa mora znašati najmanj 15-tisoč DEM. 

Čeprav so si mnenja rahlo deljena, je prevladalo spoznanje, da je treba 
letos dati večjo pozornost konjem domače reje. To pa seveda ne pomeni, 
da na hipodromih ne bomo videli tujih zvezdnikov. Tekmovali bodo, 
vendar bodo imeli dodatke, saj gre za višji kakovostni razred. Tuj i kasači 
bodo lahko nastopili tudi na rejskih dirkah, državnih prvenstvih in na 
derbiju, vendar bo moral biti nagradni sklad za osrednje domače dirke 
bistveno večji. Po napovedih iz posameznih klubov so se vozniki na 
letošnjo sezono dobro pripravili. Konji so imeli zahtevne kondicijske 
treninge, nekateri so zacelili lanske poškodbe, tako da se gledalcem obne-
tajo razburljivi nedeljski popoldnevi. Ne smemo pozabiti, da so kasaške 
dirke vse bolj obiskane in da je slovenski kasaški šport cenjen in spošto-
van tudi v Evropi. Morda bomo letos spet dočakali kakšen rekord? 

Marjan Toš 



Športne novice 
ODBOJKA # 
Marsel - HIT Nova 
Gorica 3:0 

MARSEL: Vindiševa, Zenu-
novičeva, Habjaničeva, Maste-
nova, Lipovčeva, Godčeva, Go-
sakova, Gojkoškova, Prauhar-
tova, Merharjeva, Intiharjeva. 

Le 43 minut so gostiteljice 
rabbile, da so premagale mlade, 
borbene Goričanke in s tem 
dosegke 20. zmago. V prvih 
dveh nizih je gostjam uspelo 
doseči le 2 točki, domačinke so 
prikazale kvalitetno igro, v ka-
teri se je odlično uveljavila In-
tiharjeva in upravičila svoj 
debi v ekipi. Gostjam je uspelo 
šele v 3. nizu vzpostaviti ravno-
vesje, a tudi trikratno ize-
načenje ni zadostovalo. Rezul-
tati nizov: 15:0,15:2,17:16. 

Preostaja še zadnje kolo proti 
Zgornji Savinjski v soboto in 
marselke bodo s prepričljivim 
naskokom v točkah devete v 
Sloveniji. 

-anc 

ROKOMET -
ŽENSKE • Ptuj -
Bella Viola Branik 
17:28 (9:11) 

ŽRK PTUJ: A. Potočnik, 
Bojeva, N. Potočnik 1, 
Šijančeva 9, Pučkova 1, Maje-
ričeva, Mlakarjeva 1, Petkova 
1, Maračičeva Srebrenjakova 
2, Mundova, Campova, Pod-
hostnikova, Peterčičeva, Gre-
gorečeva, Vrhovškova 

V prijateljskem rokometnem 
srečanju med domačo ekipo in 
igralkami Branika iz Maribora 
so zmagale gostje. Te so na 
začetku srečanja povedle s tre-

mi zadetki razlike in vodile 
prvi polčas, vendar so jih mla-
de Ptujšanke skorajda dohitele. 
V drugem počasu so prišle do 
izraza izkušnje in kvaliteta ma-
riborskih igralk, ki so izkoris-
tile napake mladih domačih 
igralk in slavile visoko zmago. 
Ta je nekoliko previsoka glede 
na igro domačih igralk, ki 
lahko kot vodeča ekipa z opti-
mizmom pričakujejo start v 
drugoligaškem tekmovanju. 

Danilo Klajnšek 

KOŠARKA # Ptuj -
Črnomelj 44:62 

Po izenačenem prvem 
polčasu 20:19 za Ptujčane so si 
gostje pet minut pred koncem 
tekme priigrali občutnejšo 
prednost (49:37). Z zavzeto 
igro so igralci Črnomlja do 
konca tekme razliko samo še 
povečevali. 

Koše za domače so dosegli: 
Damiš 16, Roj ko 9, Arnuš 6, 
Bojnec 6, Kostanjevec 5, Indjič 
2. 

MG 

MALI NOGOMET 
# Assaloni Cosmos 
- Poetovio Mila 4:3 
(2:1) 

STRELCI: 1:0 Sirko (10), 
2:0 Tesko (15), 2:lArlič (21), 
3:1 Tesko (32), 4:1 Tesko (38), 
4:2 Ramšak (43), 4:3 Klinger 
(55) 

POETOVIO MILA: Kornik, 
Plaskan, Presečnik, Ramšak, 
Arlič, Huzjak, Vidmar, Mili-
dragovič, Hrastnik, Klinger, 
Leben. 

Nogometaši ptujske Poetovio 
Mile so gostovali pri vodečem 
moštvu 1. SLMN- v Litiji in 
srečanje tesno izgubili. Gostje 
so domače presenetili z izredno 

dobro igro. V predzadnjem 
krogu 1. SLMN bodo nogome-
taši Poetovio Mile gostovali v 
Sevnici pri drugouvrščeni eki-
pi Mizarstvo Krošelj. 

Danilo Klajnšek 

NAMIZNI TENIS # 
Najboljša J. Ludvik 
z Jesenic 

Namiznoteniški klub Petovio 
Ptuj je organiziral drugi odprti 
turnir Slovenije za mlajše pio-
nirke. V predtekmovanju je 
nastopilo 50 tekmovalk in 
samo zmagovalke predtekmo-
valnih skupin so se uvrstile v 
naslednji krog, kjer so se jim 
pridružile še štiri postavljene 
nosilke. Mlade igralke so pri-
kazale kvaliteten, predvsem pa 
borben namizni tenis, tako da 
lahko rečemo, da se za prihod-
nost slovenskega namiznega te-
nisa ni potrebno bati. Zal se 
nobeni ptujski igralki ni uspe-
lo uvrstiti v nadaljnje tekmo-
vanje. 

Prvo mesto je prepričljivo 
osvojila igralka Arrigonija z Je-
senic Jana Ludvik. 

Rezultati četrtfinals: Jana 
Ludvik (Arrigoni) - Katarina 
Levičar (Preserje) 2:0, Taja 
Oblak (Logatec) - Jana Toma-
zini (Semedela) 1:2, Mateja Re-
par (Preserje) - Natalija Lužar 
(Edigs Mengeš) 2:0, Petra 
Skrabar (Semedela) - Manja 
Klinger (Maribor) 2:0; polfi-
nale: Jana Ludvik - Jana To-
mazini 2:0, Mateja Repar- Pe-
tra Skrabar 2:0; finale: Jana 
Ludvik - Mateja Repar 2:0. 

Danilo Klajnšek 

KOLESARSTVO # 
Mladinci KK 
Perutnina uspešni v 
Italiji 

Starejši mladinci Kolesarske-
ga kluba Perutnina Ptuj so se v 
italijanskem mestu Ramuscel-
lo udeležili kolesarske dirke. 
Na 99 kilometrov dolgi progi 
(9 krogov po 11 kilometrov) je 
nastopilo 133 kolesarjev iz 22 
ekip, in sicer italijanskih in 
vseh vodečih kolesarskih klu-
bov iz Slovenije. Tekma je bila 
ravninska, zelo hitra, saj je bila 
povprečna hitrost 43,5 km na 
uro. Ptujski mladinci so pobra-
li vse leteče cilje. Trikrat je bil 
uspešen Matej Marin, enkrat 
pa Rado Rogina. Če ne bi bili 
posvetili toliko pozornosti 
osvojitvi letečih ciljev, bi ver-
jetno Matej Marin bil zelo vi-
soko uvrščen. Glavni cilj ude-
ležbe na tej dirki pa je bil, poti-
pati pripravljenost slovenskih 
kolesarjev. 

Uvrstitve ptujskih kolesar-
jev: 11. Rado Rogina, 12. Dani-
el Perša, 14. Matej Marin, 18. 
Jernej Finšgar. 

Naslednji konec tedna se 
bodo starejši mladinci v ude-
ležili cestne dirke v Švici. 
Članska ekipa pa se vneto pri-
pravlja na etapno dirko Kralja 
Nikole, ki bo potekala po Črni 
gori in Južni Italiji od 3. do 10. 
aprila. 

Danilo Klajnšek 

MALI NOGOMET 
# 2. liga MNZ Ptuj 

Rezultati tekem play offa: 
Juršinci - Gastro Zetale 6:2, 
Raj h Draženci - Majšperk 1:1, 
Gastro Zetale - Majšperk 2:7, 
Juršinci - Raj h Draženci 5:2, 
Raj h Draženci - Gastro Zetale 
0:3, Majšperk - Juršinci 5:2. 
1. JURŠINCI 6 4 0 2 27:2412 

2. MAJŠPERK 6 3 21 28:1811 

3. GASTRO ŽETA. 6 2 1 3 16:20 7 

4. RAJH DRAŽEN. 6 1 14 10:21 4 

B. Lešnik 

NOGOMET 
2. SNL 

Rezultati 17. kroga: Goriške 
opekarne - Šentjur 1:2, Tri-
glav Naklo - BST Tehnik 1:0, 
Rudar Trbovlje - Zagorje 2:2, 
Era Šmartno - Drava 3:1, Naf-
ta - Dravograd 0:0, Železničar 
- Piran 2:0, Mavrica Črnuče -
SET Vevče 1:1, Ljubljana -
Jadran Šepič 0:3. 
1. DRAVOGRAD 17 103 4 21:15 33 
2. SET VEVČE 17 9 5 3 26:12 32 
3. DRAVA 17 9 5 3 26:15 32 
4. ŠENTJUR 17 9 3 5 25:20 30 
5. NAFTA 17 8 6 3 24:19 30 
6. RUDAR TRB. 17 8 4 5 23:16 28 
7. MAVRICA 17 7 5 5 17:18 28 
8. GORIŠKE 0PE. 17 7 5 5 22:16 25 
9. ŽELEZNIČAR 17 7 3 7 23:18 24 
10. ZAGORJE 17 6 3 5 20:17 24 
11. ERAŠMART. 17 6 3 8 26:23 21 
12. BS TEHNIK 17 5 4 8 17:19 19 
13. TRIG. NAKLO 17 3 7 7 15:19 16 
14. JADR. ŠEPIČ 17 4 3 1016:30 15 
15. PIRAN 17 3 2 1210:34 11 
16. LJUBLJANA 17 1 5 1111:31 8 

Pari 18. kroga: SET Vevče -
Triglav Naklo, Dravograd -
Rudar Trbovlje, Zagorje -
Železničar, Šentjur ^Ljublja-
na, BS Tehnik - ERA Šmartno, 
Piran v- Goriške opekarne, Ja-
dran Šepič - Mavrica Črnuče, 
Drava - Nafta. 

ERA ŠMARTNO -
DRAVA 3:1 (1:1) 

STRELCI: 0:1 Plošnik (5), 
1:1 Grobelšek (28. - iz 11 m), 
2:1 Grobelšek (47.- iz 11 m), 
3:1 Spasojevič (65) 

DRAVA: Sraga, Pučko (Ko-
ren), Fanedl (Hotko), A. 
Vršič, Križanič, T. Vršič, 
Bloudek, Zec, Lučič, Vogri-
nec, Plošnik( Gojkošek). 

Nogometaši ptujske Drave so 
vedeli, da jih v Šmartnem čaka 
izredno težko gostovanje. Zara-
di raznih razlogov niso nasto-
pili Mlakar, Volk, Milan 
Emeršič in Vesenjak. Začetek 
je pripadel nogometašem Dra-
ve. Že v 5. minuti so povedli. V 
17. minuti bi Drava Lahko po-
vedla z 2:0, vendar je bil v ne-
posredni bližini domačih vrat 
nespreten Ingmar Bloudek. 
Nekaj minut zatem se je pri-
ložnost ponudila še Silvu 

Plošniku, vendar je ostalo pri 
minimalnem vodstvu ptujskih 
nogometašev. Igralci Era 
Šmartna so se polagoma pričeli 
prebujati in prevzemati pobu-
do. V 28. minuti je sodnik 
domačim podaril enajstme-
trovko in Grobelšek je uspel re-
zultat izenačiti. 

Takoj na začetku drugega 
polčasa so domači zopet imeli 
najstrožjo kazen in povedli. S 
tem vodstvom so dobili domači 
krila in prevzeli pobudo na 
igrišču. V 65. minuti pa je 
domači igralec Spasojevič do-
končno zapečatil usodo ptuj-
skih nogometašev, ki so drugi 
del tega srečanja igrali zelo sla-
bo. 

V naslednjem krogu bodo no-
gometaši Drave na Mestnem 
stadionu na Ptuju gostili ekipo 
lendavske Nafte, sicer peto-
uvrščeno ekipo v 2. SNL. 

Danilo Klajnšek 

SREDIŠČE - ALU-
MINIJ 0:5 (0:3) 

Vodeče moštvo v 3. SNL -
vzhod, Aluminij iz Kidričeve-
ga, je v prijateljskem srečanju 
brez težav ugnal ekipo Sre-
dišča, sicer četrtoligaša. Kvali-
tetnejši, predvsem pa bolje pri-
pravljeni igralci Aluminija so v 
prvem polčasu z nekoliko hi-
trejšo igro v polju prišli do vi-
sokega vodstva. V drugem 
polčasu sta oba trenerja naredi-
la številne menjave in ritem 
igre je padel. Kljub vsemu pa 
so od številnih priložnosti za 
zadetek igralci Aluminija izko-
ristili samo dve in zasluženo 
slavili. Zadetek za Aluminij sta 
dosegla: R Hojnik ( 14., 48., 
72. minuta) in Rozman (23., 
30. minuta). Pred 100 gledalci 
je srečanje zelo dobro vodil 
sodnik Kodrič iz Ptuja. 

Danilo Klajnšek 

7. LIGA MNZ 
PTUJ 

Razpored za v soboto, 22. 
marca -13. krog: 15.00 Bistrica 
- Gorišnica; v nedeljo, 23. mar-
ca, ob 10.30: Gerečja vas - Dor-
nava, Stojnci - Slovenja vas, 
Središče - Videm, Pragersko -
Hajdina; ob 15.00 Boč - Skorba 

Branko Lešnik 

SODINCI / PREDSTAVLJAMO PTUJSKO ŠPORTNICO LETA 

Maja Ozmec - borilka 
Letošnja ptujska športnica leta je postala Maja Ozmec iz 
Sodincev, članica ptujskega kluba borilnih veščin in stalna 
članica slovenske kikboks reprezentance. Ta laskavi naziv 
je osvojila z veliko prednostjo pred drugimi ptujskimi šport-
nicami. Stara je skoraj 17 let in obiskuje srednjo ekonomsko 
šolo v Mariboru. V veliko oporo pri njenem napornem 
urniku sta ji oče Franc in mama Majda, ki jo pri ukvarjanju 
s kikboksom od vsega začetka podpirata. 

Ko sem Ozmečeve obiskala na 
nj ihovem domu v Sodincih, me je 
že od daleč z balkona pozdravljal 
majhen srebrn koder, po krajšem 
klepetu pa smo vsi skupaj zavili v 
garažo, kjer ima Maja urejen 
krasen vadbeni prostor. Stene so 
polne priznanj in medalj, ki jih je 
osvojila, regali pa pokalov. S 
stropa visi vreča za vadbo, pred 
n jo pa je velikansko ogledalo, v 
katerem lahko kontrolira svoje 
gibanje. 

Vaditi je Maja pričela kot osem-
letno dekletce in počasi je osvojila 
celotno mavrično paleto pasov vse 
do črnega, ki si ga je priborila 
pred tremi leti. Pravi, da se je za 
t rening kikboksa odločila zaradi 
rekreacije in ker pred leti v 
Ormožu ni bilo posebne izbire 
športov, s katerimi bi se lahko 
dekleta ukvarjala. Pričela je vaditi 
v ormoškem klubu pod vodstvom 
sedanjega selektorja slovenske 
reprezentance Vladimirja Sitarja. 
Ko je ta prenehal trenirati v 
ormoškem klubu, se je s trenerjem 
preselila na Ptuj . Starši niso nik-
oli nasprotovali n jenemu ukvar-
janju s tem športom in so jo od 
vsega začetka spodbujali. Mama 
Majda pa še doda, da so vedno 
poskrbeli, da je imela kompletno 
in zares kvalitetno opremo. 
Trenirala je različne zvrsti boril-
n ih športov, na koncu pa se je 
odločila za semi kontakt in kik-
boks. 

V garaži visi čez 80 diplom in 
oče Franc se šali, da bo počasi 
zmanjkalo lesa za okvirje. Kot 
pionirka je Maja lep čas tek-
movala s fanti, ker prave ženske 
konkurence ni bilo. Pravi, da so 
moški agrasivnejši, močnejši in da 

je že zmanjkovalo volje in časa za 
treninge, potem pa so prihajali vse 
boljši rezultati in jo ponovno pre-
pričali, da je nadaljevala. Pomem-
bna ovira na njeni uspešni športni 
poti je bila Majina mladost. Pred 

leti je sicer lahko sodelovala na 
vseh pripravah, treningih, prava 
tekmovanja pa so zanjo ostajala 
zaprta. Sedaj pa se ji je odprla pot 
v reprezentanco in na tekmovanja 
v tujino, končno je dovolj stara. 
Na tekmovanjih je še vedno med 
najmlajšimi, a je srečna, da sploh 
lahko sodeluje. 

Majin delovni dan je precej 
naporen. Zjutraj se odpravi v šolo 
v Maribor in domov se vrne sredi 
popoldneva, nato napiše naloge in 
se uči. Štirikrat tedensko se od-
pravi na P tu j na trening, ki je traja 
„A -tri ->-> vr« —; 

vsa leta redno vozi mama. Pravi, 
da ji zaenkrat s časom še nekako 
znese, le zjutraj vstaja malo težje. 
Razlika med osnovno in srednjo 
šolo je velika in Maja je pravi 
"vozač", saj dnevno prevozi čez 
140 kilometrov. Ko je vreme lepo, 
se z veseljem zavihti še na kolo in 
doda še par kilometrov. Za pri-
jateljice in prijatelje ostane zelo 
malo časa. Najstniško življenje 
uživa predvsem v času počitnic, 
ko ima dovolj časa za vse tisto, kar 
njeni vrstniki počenjajo čez vse 
leto. Zanimajo jo seveda enake 
reči kot njene vrstnice, zelo všeč ji 

je tehno glasba, n jenim staršem pa 
nekoliko manj. 

Maja pravi, da kikboksa ne bi 
zamenjala za noben drugi šport. 
Na treningih pridobi veliko kon-
dicije, razgiba celotno telo in vse 
sklepe, pa tudi vzdušje v klubu je 
zelo dobro, zato ima občutek, da 
so kot velika družina. Na začetku 
treniranja je bila kot dekle nekaj 
časa v klubu bolj osamljena, sedaj 
pa trenira že veliko deklic, ki tudi 
dosegajo lepe rezultate. Maja trdi, 
da dekleta v klubu nimajo nobe-
nih posebnih olajšav in da jim 

:: j: — i 

nič ne pogledajo skozi prste. Njen 
najljubši pri jem je udarec z nogo v 
glavo, ki ji prinese dve točki. Pri 
udarcih enako uspešno uporablja 
obe nogi. 

Največji Majini uspehi v 
minulem letu so bili naslov mlad-
inske svtovne prvakinje, ki si ga je 
priborila na Madžarskem, bro-
nasta medalja na evropskem 
prvenstvu v Gradcu in 9. mesto na 
evropskem prvenstvu v Italiji, 2. 
mesto z mednarodnega prvenstva 
Bavarske, 5. mesto na odprtem 
prvenstvu Dunaja , številna prva 
mesta na slovenskem državnem 
prvenstvu in seveda je Maja tudi 
državna prvakinja v kikboksu. To 
so le najbolj zveneči rezultati, vse 
zapise o svojih uspehih in uspehih 
kluba pa Maja zbira v posebnem 
albumu. Na tekmovanjih je po 
njenem mnenju poleg dobre 
pripravljenosti potrebna tudi 
velika mera sreče, da ne naletiš na 
prehude nasprotnice že v prvem 
krogu tekmovanja. Na velikih 
tekmovanjih se zbere tudi do 500 
tekmovalcev iz več deset držav in 
takrat je potrebna precejšnja mera 
samozavesti. Kl jub zavidljivim 
rezultatom Maja ne pozabi 
povedati, da so ji na njeni športni 
poti veliko pomagali tudi pri-
jatelji v klubu in trener Vladimir 
Sitar. 

Maja je osvojila veliko število različnih priznanj, medalj in 
pokalov, eden najljubših pa je ta, ki ga je dobila kot ptujska 
športnica leta 

Maja v svojem elementu, 
pripravljena na obrambo ali 
napad 

ROKOMET / 2. SRL- VZHOD 

Velika Nedelja -
Ormož 2 1 : 2 0 ( 1 0 : 8 ) 

VELIKA NEDELJA: 
Kovačec, R. Mesarec 2, 
Trofenik, Gregurič 3, Sok, 
Kumer 5, Bezjak 9, Planine 
1, Kokol, Belec, Lah 1, A. 
Mesarec, 

ORMOŽ: Gaberc, Šulek, 
Žunec 1, Antolič 2, Jovano-
vič, Fridrih 1, B. Džarmati, 
Praprotnik 5, Grabovac 1, 
Kirič 10, A. Džarmati, 
Miličič. 

V sosedskem obračunu in 
derbi srečanju med dru-
govrščeno Veliko Nedeljo in 
prvouvrščenim Ormožom so 
gledalci lahko videli zanimiv 
in kvaliteten rokomet. 
Začetek srečanja je pripadel 
Ormožancem, ki so povedli z 
2:0. Tedaj pa se jim je ustavi-
lo. Domači so zaigrali zelo 
dobro v obrambi in učinkovi-
to v napadu ter ves čas kon-

trolirali rezultat v prvem 
polčasu in ta del na koncu 
zasluženo dobili z dvema za-
detkoma prednosti. 

Začetek drugega polčasa je 
pripadel igralcem Velike Ne-
delje, ki so povedli s petimi 
zadetki prednosti. Kazalo je 
že, kot da je zmagovalec 
znan, vendar so se igralci 
Ormoža le uspeli približati 
domačim. Samo šest sekund 
pred koncem so prišli na za-
detek razlike (21:20), vendar 
so domači obdržali žogo* do 
konca in slavili zasluženo 
zmago. Tokrat je ključ zmage 
potrebno poiskati v dobri 
taktični igri domačih, ki so z 
izhodi na zunanje igralce 
Ormoža upočasnili njihovo 
drugače hitro igro. 

Danilo Klajnšek 

PTUJ 

Državno prvenstvo v karate ju 
Karate-do klub Ptuj in Karate zveza Slovenije organizirata v 

soboto, 22. marca, v športni dvorani "Center" na Ptuju državno 
prvenstvo za članice in člane 1997. 

Otvoritev prvenstva bo ob 10. uri, nato od 10.15 do 12. ure tek-
movanje v katah ter popoldne od 12. do 18.30 tekmovanje v šport-
nih borbah. Diplome in medalje bodo podelili ob 18.30. 
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ORMOŽ / NA OBISKU PRI ROKOMETASIH 

Za podmladek se ni treba bati 
Rokomet ima v Ormožu že lep čas domovinsko pravico in 
v zadnjih letih se tudi vse več otrok v prostem času or-
ganizirano ukvarja z rokometom. Letos že okrog 100 otrok 
redno trenira rokomet. Počasi prihajajo tudi vse boljši 
rezultati in članski ekipi se ni treba bati za podmladek. 

Trener kadetov Vlado Hebar 
je dejal, da so bili temelji 
mladih selekcij postavljeni z 
gradnjo telovadnice, naslednja 
ideja pa je bil rokometni tabor. 
Ta oblika športnega druženja 
je bila otrokom tako všeč, da se 
je lani 3. tabora pri Miklavžu 

udeležilo že nad 50 otrok. Prav 
na poletnih rokometnih 
taborih se oblikujejo selekcije 
za naslednjo tekmovalno se-
zono. Med šolskim letom 
aktivno delujejo selekcije 
mlajših dečkov, mlajših 
dečkov A, starejših dečkov, 
kadetov in mladincev. Redno 
so pričele trenirati tudi dek-
lice, ki so razvrščene v dve 
skupini. Vsaka skupina ima 
svoje treninge štirikrat teden-
sko, k temu pa je treba prišteti 
tudi tekmovanja. Z rokome-
tom se ukvarjajo tudi mlajši 
otroci, ki sodelujejo v šport-
nem krožku (letniki 1986, 
1987, 1988). Lani so prvič nas-
topili tudi na turnirju v mini 
rokometu v Celju. Osvojili so 
eno prvo in dve drugi mesti -
mlajši dečki (1986 in 1985) so 

postali prvaki v svojem tek-
movalnem razredu, B ekipa 
(1986) pa so bili drugi med B 
ekipami. Tudi deklice (1885) 
so se v mini rokometu dobro 
odrezale, saj so v svoji skupini 
zasedle drugo mesto. Letniki 
1987 in 1988 se pripravljajo na 

prihodnjo sezono, ko bodo zai-
grali z močnejšimi 
nasprotniki. . 

Na državnem prvenstvu -
tekmovanju mladih so se vse 
selekcije uvrstile v polfinale; 
dečki (1985) so med na-
jboljšimi 12 ekipami v državi, 
kadeti pa so postali prvaki v 
severovzhodni Sloveniji, kjer 
se je prvenstvo že končalo. Se-
daj se borijo v svoji skupini za 
četrto pozicijo, ki bi jim 
prinesla borbo za 5. do 8. 
mesto v državi. To je gotovo 
zelo lep uspeh, saj je treba 
upoštevati tudi, da dva kadeta 
obiskujeta gimnazijo v 
Ljubljani in štirje v Mariboru, 
zato je težko uskladiti tren-
inge. Nekateri kadeti se bodo 
kmalu priključili članski 

ekipi. Dve ormoški ekipi 
mladih rokometašev imata 
možnost za finale tekmovanja 
mladih: letnikom 1982 in 1985 
se nasmiha uvrstitev med tri 
najboljše v državi. Deklice let-
nik 1984 pa so se na državnem 
prvenstu uvrstile v polfinale in 
si delijo 4. do 8. mesto v 
Sloveniji. Zanimivo je, da so se 
uvrstile pred ekipe, ki imajo 
članske prvoligaške ekipe -
pred Dravo, Velenjem, Bra-
nikom - in trenerji so 
prepričani, da je to zelo per-
spektivna generacija. Tudi 
deklice 1985 so menda zelo do-
bre in morda bo Ormož čez 
kakšno leto dobil tudi člansko 
žensko ekipo. Prihodnje leto 
bodo tekmovale že tri kate-
gorije deklic. Toliko 
pomembneje je, da občina z 
dotacijo podpre tudi razvoj 
športa za žensko populacijo v 
Ormožu. Doslej so se pristojni 
izgovarjali, češ da je denar že 
razdeljen. Ob upoštevanju de-
jstva, da je proračun denar 
davkoplačevalcev in da je vsaj 
polovica davkoplačevalcev 
žensk, bi se menda spodobilo, 
da dotacijo dobi edini ženski 
ekipni šport v občini. 

Selekcije malih rokometašev 
in rokometašic uspešno vodijo 
trenerji Mladen Grabovac, 
Sašo Praprotnik, Silvo KiriČ in 
Vlado Hebar. 

vk 
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LUJZEK 
Dober den vsoki detil Drgoč je 

nedela. Lepa, sunčna in topla. 
Skoro pretoplo za toti letni cajt. 
Pa kaj si čemo, prek krez naro-
vo nemremo iti in lulati proti je-
nim zakonitostim. To bi glih tak 
bilo, kak če bi proti močnemi 
vetri lulal. O podobnem pihaji 
proti vetri mi piše tudi Hanza z 
Drovskega polja, kije tak črno 
na belem napisa: 

"Lepo te pozdrovla Hanza z 
Dr. polja. Ker vsokemi pametno 
odgovoriš, te prosim, da to na-
rediš tudi meni. V vasi Pleterje 
ma županstvo Kidričevo prob-
lem s kovačijo, kije stara 120 
let in ji jaz osebno nisem boter. 
Iz iupe Ptuj je priša gospod in 
zadevo geodetsko izmera (na os-
lovo senco). Sosedi se s tem ne 
strinjamo in ponovlamo stori 
rek, da tujega nočemo, svojega 
pa ne damo. S kovači so pač 
stalno nekšni problemi. Prosim 
za tvoj odgovor." 

Zdravo, Hanza! Zadeve z vašo 
kovačijo ne poznam dobro pa 

tudi son si mi jo premalo 
natačno opisa. Lepo pa si napi-
sa tisto o oslovi senci, ki je v 
naši politiki in gospodarstvi 
stalna spremljevalka. Ne ve pa 
še se zagvišno, kdo je osel in kdo 
je senca. Ce bote to hteli ugoto-
viti tudi v vašem primeri, si mo-
rete izbrati en lepo sunčen den, 
drgačik pač nete vidli sence. Po 
tvojem pismi sklepam, da v pri-
meri vaše kovačije neje nekaj 
vredik z mejami. Tudi to se do 
rešiti, če ne na lepi, pa malo boj 
na ojšter način. Veš, Hanza, 
tudi mi j a z mojim sosedom 
Južom smo se nekaj okoli meje 
cotala. Pa srna se na kunci zedi-
nila za plot, ga složno postavla 
in zaj eden k drugemi prek krez 
plot skočema. Un včosik k moji 
Mici skoči, jaz pa te pač kjegovi 
ta bojši polovici. Zaenkrat še se 
nesmo prehujdo skregali. 
Upam, da bote v Pleterah tudi 
kaj tak pametnega spletli v obo-
jestronsko zadovoljstvo. Bodite 
radi, ke še mote kovačijo in 
najbrž tudi kokšnega kovoča. V 
naši vesi se je kovačija že dovno 
podrla, zodji kovoč pa nam je že 
pred 15 leti v nebeško kovačijo 
odiša. Vena zaj tam same pek-
lenščake podkovle in poleg še 
keremi engelčki nohte ošpiči. 

Hanza, vem, ke z mojim odgo-
vorom neboš zadovolen, kaj boj 
pametnega pa ti ne ven svetova-
ti. 

Pa srečno vsem Vaš LUJZEK 



Info - glasbene novice! 
Info - kviz 
Gotovo veste, kdo je pevec na 
sliki. Izrežite glasovnico, vpišite 
odgovor, in če vam bo sreča na-
klonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika E m o n e . Merkur ja Ptuj 
podarili zgoščenko. 
D a j e bila pred štirinajstimi dnevi 
na fotografiji Celine Dion, je ugo-
tovila tudi Darja Dornik, Krčevi-
na pri Vurberku 48, Ptuj. 

Česti tamo! 
Odgovore na današnje vprašanje 
pošljite (ali prinesite) na: Ured-
ništvo Tednika, p.p. 95,2250 Ptuj. 
Rok: četrtek, 27. marca. 

Glasbeni oddaji radija Ptuj 
ABCD in lestvica Popularnih 
10 vam ponujata tudi predsta-
vitve opisanih skladb in v njih 
boste izvedeli novice iz sveta 
glasbe ter tudi kakšno zanimi-
vost iz zgodovine glasbe! 

Film in glasba sta bila in bosta še 
naprej zelo povezana, saj se sko-
raj v vsakem filmu pojavi kakšna 
odlična pesem. Film Jerry Ma-
guire je no mi ni ran za pet Oskar-
jev in filmski kritiki so si enotni, 
da je to najbolje odigrana vloga 
Toma Cruisa. Film je s svojo 
glasbo podprl BRUCE 
SPRINGSTEEN, ki je na novo 
posnel svojo izvrstno akustično 
balado SECRET GARDEN 

to najdete tudi na 
njegovem Greatest Hits albumu. 

William Shakespeare je napisal 
tragedijo o Romeu in Juliji, to pa 
so sedaj priredili za film. Neka-
teri kritizirajo, drugi hvalijo 
film o Romeu in Juliji, vendar se 
s tem filmom po dolgi pavzi 
vrača na glasbeno sceno KYM 
MAZELLE s skladbo YOUNG 
HEARTS RUN FREE ( * * * ) . 

Ameriška skupina BLACK-
STREET je osvojila ZDA in Ev-
ropo s komadom No Diggity. 
Fantje so priskočili na pomoč 
pevki FOXY BROWN v koma-
du GET ME HOME ( * * ) , 
sami pa so pod producentstvom 
Teddyja Rileya izdali komad 

DON'T LEAVE ME NOW 

GINA G. je pretresla lanski ev-
rovizijski festival s t ipičnim 
"štanc" plesnim komadom Ooh 
Aah... Just a Little Bit. Mlada in 
lepa GINA G. vztraja v znanem 
ritmu v novem komadu FRESH 

Britanski duet ANT&DEC je bil 
dobra tri leta zelo uspešen pod 
prvotnim imenom PJ & DUN-
CAN. Fanta se torej po novem 
imenujeta ANT & DEC ter sta 
pripravila popevko z naslovom 
SHOUT ( * * * ) . 

ftlkik 
Pet mladih fantov je ustanovilo 
skupino DAMAGE, ki prepeva 
pop glasbo z prizvoki RN'B-ja, 
soula in gospela. DAMAGE so 
doma v Angliji pripravili komad 
LOVE GUARANTEED 
(jfc^Jt), v Nemčiji pa so sedaj 
izdali njihov prvi hit Love II 
Love. 

3 T so Taryll Adren, Tito Joe in 
Tariano Adaryll Jackson. Trio 
pa je s svojega debitantskega al-
buma Brotherhood pripravil že 
te hite: Anything, 24/7, Tease 
me, Why in I Need you. 3T sne-
majo novi album, vendar še s 
prvega prihaja pesem GOTTA 
BEYOU ( * * * ) . 

ftSCi 
Britanska pevka YAZZ je višek 
svoje popularnosti dosegla s ko-

madom The Only Way is up. 
Dve leti je YAZZ pod produ-
centstvom pevca skupine UB40 
Alija Campbella pripravljala 
novi material, njena prva nova 
ali stara pesem je priredba pesmi 
NEVER CAN SAY GOODBYE 

ki jo je dosti boljše v 
originalu prepevala Glorja Gay-
nor. 

Skupina JAMIROQUAI je svoj 
zadnji album Travelling Witho-
ut Moving prodala že v več kot 4 
milijonih kopijah. Z omenjene-
ga albuma je skupina pripravila 
dve odlični skladbi: Virtual In-
sanity in Cosmic Girl, kot tretja 
mala plošča pa prihaja skladba 
ALLRIGHT ( * * * ) . 

i 
NICK CAVE je s svojo spremlje-
valno zasedbo THE BAD SE-
EDS posnel čustveno izpovedni 
album The Boatman's Call. 
NICK je razvadil evropskega ra-
dijske postaje z odlično balado 
Into my Arms, ki ji sledi naslov-
na pesem novega albuma THE 
BOATMANFS CALL ( * * * ) . 

David Breznik 

POPULARNIH 10 
1. Mama 
- SPICE GIRLS 

2. Fell in Love with an 
Alien 
- KELLY FAMILY 

3. Don't Speak 
- NO DOUBT 

4. Clementine 
- MARK OWEN 

5. Alone 
- BEE GEES 

6. Anywhere for you 
- BACKSTREET BOYS 

7.1 Shot hte Sheriff 
- VVARREN G. 

8. Discotheque 
- U2 

9. Don't Cry for me Ar-
gentina 
-MADONNA 

10. Your Woman 
- VVHITE TOWN 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsako 

soboto v večernem sporedu 
radia Ptuj. 

c^Mladi dopisniki 
MAMI 

Ta pesem je zate, 
draga mamica. 
Nimam darila, 
katerega naj ti 
podarim za tvoj praunik. 
Nimam ničesar, 
s čimer bi zadovoljna ti bila. 
A vedi: nekaj pa le imam 
Imam ljubezen, 
ki daješ mi jo ti. 
Zato ti podarjam to pesem, 
ki iz srca mi kipi. 
Pesem zate, draga mama, 
ki sedaj jo bereš ti, 
je ljubezen moja prava, 
ki naj v srcu ti živi. 
Lilijana Medved, 7. r. 
OŠ Leskovec 

ROŽE 
Sli smo na travnik. Tam je bilo 

veliko rož. Tekmovali smo, kdo 
jih bo več nabral. Očka in mami-
ca sta imela že polne roke, jaz pa 
sem komaj začela. Očka in ma-
mica sta rekla, da je dovolj in da 
sta zmagala. Nato sta srečala pri-
jatelje in sta se zaklepetala. Jaz 
pa sem izkoristila teh pet minut 
in zmagala. 
Fekonja Eva, 1. b, 
OŠOlgeMeglič 
az sem majhna riba in me 

kličejo Potepinka, saj se zelo 
rada potepam. Najraje sem pri 
raku Maku. Skupaj hodiva še k 
drugim ribam Sem pisanih barv 
in imam velike plavuti. Zato 
sem tudi dobra plavalka. 

Živim v zelo širokem in veli-
kem potoku. Otroci se zelo radi 
kopajo v njem, ker je voda čista 
in topla. V njem iščejo tudi raz-
lične školjke. 

Nekega dne sva z rakom Ma-
kom odplavala daleč od doma. 
Ampak potok se je zlil v neko ve-
likansko vodo. Od neke ribe sem 
slišala, da je to morje. Toda tu ni 
bilo nič prijetno. Jaz sem bila va-
jena mirnega živlenja. Tu pa je 
bilo toliko ljudi, da me je bilo že 
kar strah. Neki poreden otrok 
me je ujel v mrežo in me dal v 
posodico z vodo. Odnesel me je 
k sebi domov in me redno hra-
nil. Saj mi je bilo prijetno, a ni-
sem imela prijateljev. Leto ali 
dve za tem me je odnesel zopet v 
nek potok in tam sem si naredila 

nov dom. Tudi prijatelje sem do-
bila in nehali so me klicati Pote-
pinka, saj se nisem več toliko po-
tepala. 

Maša Krajnc, 3. b, 
OS Kidričevo 

RDEČA KAPICA 
MALO 
DRUGAČE 

Otroci se včasih sprašujejo, za-
kaj nastopajo v pravljicah ravno 
princese in kralji, zakaj ima zmaj 
sedem glav, zakaj se ni iz Aladi-
nove svetilke namesto dobrega 
duha prikazal slon, zakaj se reče 
levjemu kralju ravno levji kralj 
in še veliko vprašanj bi se našlo. 
Majhno deklico Ano iz sosednje 
hiše pa je zelo zanimala Rdeča 
kapica. Toda stara pravljica ji je 
postala dolgočasna, zato si je iz-
mislila novo in jo tudi zapisala. 

Nekoč je v Kaliforniji živela 
deklica z imenom Zelena kapica. 
Nekega dne ji je rekla mama: 
"Naša babica je zbolela, odpelji 
se z bratovim motorjem k njej in 
ji nesi nekaj čokolade in viskija." 

Zelena kapica je prikimala, in 
ker je bil bratov motor pokvar-
jen, se je odpravila peš. Ko je 
prišla v 34. ulico, je prišel volk, 
ki je pobegnil iz živalskega vrta, 
in jo vprašal: "Kam pa kam, de-
klica?" 

Zelena kapica mu je odgovori-
la: "Babica na koncu ulice je zbo-
lela, zato ji nesem nekaj čokola-
de in viskija." 

"Kje pa stanuje tvoja babica?" 
"V tretji stolpnici pri cesti ob 
morju," mu je odgovorila. 

Volk se je odpravil naprej, Ze-
lena kapica pa je stopila še v 
trgovino, da bi babici kupila 
kakšno obleko. Ko je nato le 
prišla k babici, je videla, da ji je 
volk požrl babico. (Zelena kapi-
ca je seveda poznala Rdečo kapi-
co in zato je poznala celo njeno 
zgodbo.) Volk je mirno ležal v 
postelji, Zelena kapica pa ga je 
vprašala: "Babica, zakaj pa imaš 
tako velika usta?" Se preden ji je 
volk uspel odgovoriti, mu je na 
gobec zavezala vrvico. Hitro je 
poklicala v bolnico in kot bi 
mignil je pripeljal rešilec. Volka 
so odpeljali v operacijsko sobo, 
mu dali narkozo in ga operirali. 
Čez pol ure je bila babica rešena. 

Medtem je Zelena kapica pokli-
cala mamo, da je prišla tudi ona 
v bolnišnico. Skupaj sta odšli na 
veliko porcijo sladoleda, volka 
pa so vrnili v živalski vrt. 

Tako je Ana končala pravljico 
in jo pokazala svojim sošolcem 
in učiteljici. Vsi so trdili, da je 
dobra, zato je Ana napisala še ve-
liko takšnih zgodb. 

Tanja Hauptman 6.r., 
OS Destrnik 

PIRO-
TEHNIČNA 
SREDSTVA 

Pirotehničnih sredstev je več 
vrst. To so petarde, bombice, ra-
kete, in razni bruhalci ognja, 
barv in še bi lahko našteval. Naj-
prej se vprašam, zakaj sploh to 
izdelujejo. In zakaj to prodajajo? 
Saj ne rečem, da je tu pa tam 
kakšna trgovina. Zdaj pa na vsa-
kem metru vidiš preprodajalce, 
ki ti ponujajo in te celo silijo, da 
kupiš petarde, rakete in podob-
no. 

Pa še nekaj: zakaj to prodajajo 
otrokom, starim pod 16 let? Ob 
novem letu in božiču so bol-
nišnice polne poškodovanih lju-
di. Eden tarna zaradi poškodo-
vanega očesa, drugi ima raztrga-
no roko ali obraz. Vas ni groza, 
ko pomislite na to, kaj se lahko 
zgodi? 

Enkrat, ko sem bil pri zdravni-
ku, je v bolnišnico prihitela 
mama z otrokom. Otrok je bil 
ves krvav po obrazu. Mami je 
dopovedoval, da nikoli več ne bo 
kupil petard, raket in tako dalje. 

Jaz mislim, da bi to morali pre-
povedati. 

Marko Krajnc, 7. č, 
OŠ Mladika 

ZIMSKI 
ŠPORTNI DAN 

V četrtek smo se zbrali pred 
šolo, oblečeni v topla oblačila. 
Manjši učenci smo imeli vreče 
in sani, večji učenci pa smuči. 
Odpeljali smo se do vlečnice. 
Ves dopoldan smo se smučali in 

sankali. 
Najraje sem se vozila z vrečo. 

Zazeblo me je v roke. Ogreli smo 
se s čajem in okrepčali z dobro 
malico. 

Patricija Mohorko, 2. r., 
OŠ Sela 

AU, BOLI 
Tik pred koncem šole mi je 

moja botra Tina po telefonu spo-
ročila, da me naslednje dni 
pričakuje. Tega klica sem se zelo 
razveselila, zato sem še isti dan 
začela pripravljati v kovček ne-
kaj garderobe, tudi na mini krilo 
nisem pozabila. Nenadoma sem 
se domislila, da bi mi lepo pris-
tajala tudi mamina svilena blu-
za. Mami mi jo je za dobro 
spričevalo tako ali tako obljubi-
la. Stekla sem do spalnice 
staršev, da si prilastim ta modni 
kos oblačila. 

Pomerila sem si jo in ugotovi-
la, da mi še zmeraj sega do kolen. 
Domislila sem se, da bi bilo do-
bro dodati tudi lep pas. Mami je 
takšne dodatne reči garderobe 
imela v zgornjem delu omare. 
Nisem dosegla zgornjega dela 
omare, zato sem pristavila stol. 
Ko sem vsa nestrpna začela iska-
ti, se mi je podrl stol, da sem z 
vso močjo padla na tla. Zlomila 
sem si roko in doživela lažji pre-
tres možganov. Bolela me je tudi 
misel na to, da so se moje počit-
nice začele tako ponesrečeno. 

Končno so mi odstranili ma-
vec. Nekega sončnega jutra je 
mami dejala: "Pripravi sedaj tisti 
kovček in odpeljali te bomo na 
tvoje obljubljene počitnice." 

Na Primorskem sem uživala 
celih štirinajst dni. In moje 
bolečine so bile v hipu pozablje-
ne. 

Melita Trstenjak 6. b, 
OS Kidričevo 

JUTRO 
Zjutraj me zbudi budilka ob 7. 

uri in 15 minut. Odprem oči in 
ugasnem glasno igranje budilke. 

Nato vstanem in pohitim v ku-
hinjo. Pojem zajtrk in se odpra-
vim v kopalnico. Temeljito si 

umijem zobe in obraz. Nato se 
oblečem in počakam, da je ura 
pol osmih. Pripravljeno torbico 
dam na ramena in se veselo od-
pravim v šolo. 

Nina Sluga 2. b, 
OŠ Breg 

NAJHUJŠI 
DAN MOJEGA 
ŽIVLJENJA 

SOBOTA, 13.12. 
Danes sem se zjutraj zbudila 

zelo dobre volje. Služkinja mi je 
prinesla zajtrk in takoj sem se 
razjezila, ker je na pladnju bil 
madež soka. 

Ko sem se po novem zajtrku 
končno najedla, sem oblekla 
obleko iz diamantov in koščkov 
zlata. Frizerka mi je naredila 
zelo elegantno frizuro in kozme-
tičarka mi je odlično obarvala 
obraz. Z dvigalom sem se odpel-
jala v drugo nadstropje gradu in 
tam sta me že čakala cesar in naš 
služabnik z vabilom. Pisemce je 
bilo zelo lepo pozlačeno in z zla-
timi črkami je pisalo: "Vljudno 
vabljena na večerjo v grad cesar-
ja Jamesa. Lep pozdrav!" 

Dan sem lepo preživela: bila 
sem v operi, po nakupih, na ko-
silu v najboljši restavraciji in pri 
stari prijateljici v Londonu. 
Zvečerilo se je in z možem sva se 
s kočijo odpeljala k Jamesu na 
večerjo. Ko sva prišla, naju je 
lepo spejel, v gradu smo si ogle-
dali živalski vrt, razstavo zlatni-
ne in pokalov; dobila sem tudi 
zelo lepo obleko. Napočil je čas 
večerje. Na izbiro je bila točno 
tisoč jedi z raznimi napitki. In 
zgodilo se je nekaj najhujšega v 
mojem življenju. Kuhar je pri-
nesel skodelico s kitajsko hrano 
in mi jo položil na roko. Zlomil 
se mi je najlepši noht. Takoj so 
me odpeljali v bolnico, a ni bilo 
pomoči; še zdaj ne morem poza-
biti. In zato nimam več strežni-
kov v mojem gradu, ker me bodo 
še pokončali. 

Urška Vidovič, 6. b, 
OS Kidričevo 

ODRASLI SO 
STAROMODNI 

Ko pomislim na odrasle, po-
mislim na drug, čisto drugačen 
svet. Oni so kot iz 10. stoletja in 

v 10. stoletje bi radi spravili tudi 
nas mlade. Takšen primer je 
moja mama. Ona misli, da sem 
jaz še vedno stara okrog 7 let. Pa 
preberite, če mislite, da to ni res. 

Z mamo sva šli po nakupih. 
Namerovali sva kupiti čevlje za 
mene. Prideva v trgovino in 
mama stoji kot kup nesreče na 
sredi trgovine. Jaz pa kot pona-
vadi takoj najdem kaj lepega. 
"Mami, poglej!" Pokažem ji 
meni zelo lepe čevlje. "Maja, a si 
znorela! Saj nisi stara 16 let." 
Žalostno sem odnesla čevlje in 
nekaj časa kot kisla kumara ho-
dila po trgovini. "Maja, pridi 
sem! Našla setn ene prav luštka-
ne čeveljevv." Sla sem tja in si 
točno predstavljala, kakšni bodo 
ti neumni otroški "šuhi". Ampak 
si nisem prav predstavljala. Se 
trikrat bolj grozni so bili. Prvo, 
kar me je motilo, bili so vijo-
lične, roza in svetlo modre bar-
ve. Od jeze bi kar prijela čevlje 
in jih "pahnila" skozi okno. In ne 
samo tiste, vse, ki so bili takšni 
kot tile. Se najraje bi mami pove-
dala svoje, vendar se to v trgovi-
ni ne spodobi. Rekla pa sem: 
"Mami, kaj se ti meša, menda ne 
misliš, da bom s takšnimi čevlji 
šla v šolo! Se za po blatu niso." 
Mama je postala kar vijolična v 
obraz od besa Vsa barva ji je iz-
ginila, prav lepo je odložila čevl-
je na stojalo, se nasmehnila in 
prijazno rekla: "Maja, ko boš 
imela svohj denar, si zaradi 
mene lahko kupiš tudi tiste," po-
kazala je s prstom na najbolj 
grozne, vendar moderne čevlje. 
Potem je nadaljevala: "Dokler pa 
služim jaz za tebe denar, pa ti 
bom kupila, kar se spodobi." 
Osupnila sem. Od jeze sem odšla 
iz trgovine in naravnost domov. 
Tudi ona je šla za mano. 

Vendar brez skrbi, čevlje sem 
vseeno dobila po svoji izbiri. 
Vendar ne z mano. Kupil mi jih 
je oče. Mama o njih nikoli nič ne 
reče. Ni se zgodilo tako samo s 
čevlji, ampak še z mnogimi dru-
gimi stvarmi, o katerih hočejo 
odločati starši. 

Odrasli nas ne razumejo! Zato 
bom jaz poskušala razumeti 
njih. Včasih so prav staromodni, 
kot da so iz 10. stoletja. 

Maja Belčič, 8. d, 
OŠ Olge Meglič, Ptuj 







O spornem portalu 
Pred kratk im je v javnost prišel dopis občinskega urada Majšperk, k i ga je 
podpisa l tajnik te občine Marjan Gorčenko, nanaša pa se na postavitev 
vhodnega porta la na Ptujski Gori. Z njim se je znova obudi la zgodba o črni 
gradnj i na Ptujski Gori iz lanskega poletja. 
Iz dopisa izhaja, da h gradnji vhodnega portala na 
trškem prostoru na delu parcele št. 272/1, k. o. Ptujska 
Gora, ki posega tudi na zemljišče javnega dobra, občina 
Majšperk ni dala in ne daje soglasja. Gradnja se tudi ni 
izvajala skladno s soglasjem Zavoda za varstvo naravne 
in kulturne dediščine, ker ta ni dal soglasja za gradnjo 
na delu parcele, ki je javno dobro. 

Lani poleti, ko je zaradi gradbe-
nih posegov na trškem prostoru 
prišlo do sporov med ljubiteljsko 
slikarko Veroniko Rakuš in du-
hovniki na Ptujski Gori, je bilo 
ugotovljeno, da gre za črno 
gradnjo, zato je prišlo do ustavitve 
gradnje. Objekt je bil namreč zgra-
jen v nasprotju z gradbenim dovol-
jenjem, zgradili so ga na drugi par-
celi (ta je javno dobro) in ne tam, 
kjer so imeli dovoljenje. 

ZARADI GRADNJE 
DO SOSEDSKIH 
SPOROV 

Po obnovitvi župnišča so se v 
župnijskem uradu na Ptujski Gori 
odločili, da bodo prestavili nek-
danji portalni vhod na dvorišče. S 
tem, ko so ga prestavili za pri-
bližno deset metrov, so se približali 
galeriji Veronike Rakuš in deloma 
zaprli dostop do njenega dvorišča, 
prav tako pa tudi nekoliko 
zmanjšali trg in razpoložljivi pros-
tor ob njeni hiši. Sporna gradnja je 
bila razlog, da je Veronika Rakuš 
udarila duhovnika Jožeta Petka, a 
ta za javnost takrat dogodka ni 
želel komentirati. Rakuševa pa je 
napisala izjavo za javnost, občino 
in državne organe. Med drugim je 
zahtevala, da se prepreči nadaljnja 
samovoljna gradnja portala na 
zdajšnji lokaciji in doseže 
porušitev doslej zgrajenega ter pre-
preči odtujitev zemljišča, ki je jav-
no dobro. Napovedala je tudi, da 
če portal ne bo umaknjen, da bo 
sama na svojem zemljišču prirno-
rana zgraditi tri metre visok zid, s 
katerim bo preprečila dostop v 
kletne prostore bližnje občinske 
stavbe. 

Ker portal še stoji, od spornih 
dogodkov pa je minilo že več kot 
pol leta, smo se obrnili na Uprav-
no enoto Ptuj, kjer v oddelku za 
okolje in prostor vodijo prostorske 
in gradbene zadeve. Načelnik 
Upravne enote Ptuj Metod Grah 
je povedal, da je urbanistični 
inšpektor ministrstva za okolje in 
prostor Zvonko Furman 29. av-
gusta lani izdal odločbo, da mora 
investitor (Rimokatoliška župnija) 
gradnjo ustaviti, dokler za omenje-
no gradnjo ne pridobi spremenje-
ne odločbe o priglasitvi del, za ka-
tero pa mora zaprositi najpozneje v 
mesecu dni po prejemu odločbe o 
ustavitvi gradnje, ker gradi na par-

celi 272/1, ki ni njihova lastnina, 
ampak javno dobro. Zatem so od 
Rimokatoliške župnije prejeli 
novo prošnjo, da se gradnja dovoli 
na parceli številka 272/1. Tudi 
občini Majšperk so predlagali, da 
sprejme tak sklep in temu naj bi 

tudi ne nasprotoval Zavod za 
varstvo naravne in kulturne 
dediščine Maribor, čeprav pisnega 
dokumenta o tem v Upravni enoti 
Ptuj nimajo. 

Direktor Zavoda za varstvo na-
ravne in kulturne dediščine Mari-
bor Janez Mikuž nam je v zvezi s 
tem povedal, da tipologija portala 
ustreza, da pa se zavod ne spušča v 
ugotavljanje lastništva parcele, ker 
to ni v njegovi pristojnosti. 

PRITOŽBA 
ŽUPNIJSKEGA 
URADA 

Po sprejemu dopisa občine 
Majšperk, da ne dajejo soglasja k 
taki gradnji, je Upravna enota Ptuj 
izdala odločbo, da se zahteva žup-
nijskega urada za spremembo 
prejšnje odločbe zavrne. Odločba 
še ni pravnomočna, nanjo pa se je 
župnijski urad pritožil, ker z njo 
ne soglašajo iz več razlogov: ker je 
prizadeta stran pri gradnji vhod-
nega portala občina Majšperk in 
ker na novo postavljen portal del-
no sega na parcelo javnega dobra, 
zato bi tudi občina lahko upra-
vičeno zahtevala rešitev sporne 
gradnje, tudi odgovor občine 

Majšperk z janaurja letos ni do-
končen, ker o tem glede na statut 
občine Majšperk odloča občinski 
svet, podpiše pa župan, tajnik 
občine teh pooblastil nima, in ker 
čakajo na sklepe sveta občine 
Majšperk (le-ti bodo merodajni in 
jih bodo upoštevali), ki naj bi v 
kratkem razpravljal in tudi sprejel 
sklepe o sporni gradnji portala v 
trškem prostoru Ptujske Gore. 
Načelnik Upravne enote Ptuj Me-
tod Grah je po vsem tem povedal, 
da če bodo mnenje oziroma sklepi 
majšperških svetnikov pozitivni 
(naposled je odločanje o javnem 

dobru v pristojnosti občine), ga 
bodo upoštevali, kar pa tudi pome-
ni, da bo lahko prišlo do legalizaci-
je gradnje, to pa je tudi namen pos-
topka. 

ZEMLJIŠČE MORA 
BITI NAJPREJ 
ODMERJENO 

Ker se je medtem majšperški 
svet že sestal in o tem ni imel točke 
dnevnega reda, smo za kratek ko-
mentar zaprosili župana občine 
Majšperk Franca Bezjaka. 
"Zemljišče mora biti najprej od-
merjeno. Občinski svet bi o tem že 
lani razpravljal, če bi bili mejniki 
postavljeni. Odmera pa, kot vem, 
ni bila izvedena, ker je to ena od 
stranka onemogočila. Jasno pa je, 
da bo o uporabi javnega dobra 
občina odločala, ker je to v njeni 
pristojnosti. Odmera bo tudi osno-
va za bodoče urejanje trškega pros-
tora, za kar pa se v občini tudi že 
pogovarjamo." 

Odmera, kot smo slišali od ptuj-
skih geodetov, naj bi bila kmalu 
opravljena. Naročnik je občina 
Majšperk. 
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Č r n a g r a d n j a - vhodni por ta l - pri cerkv i na Ptujski Gori 
š e napre j r a z b u r j a . Foto: Kosi 

ORMOŽ / ORGANIZIRANI ILEGALNI PRESTOPI MEJE 

"Vsaj en dan kot ilovek..." 
Na policijski postaji Ormož so minuli te-
den pripravili zelo zanimivo tiskovno kon-
ferenco o zatiranju in odkrivanju organizi-
ranih oblik prepovedanega spravljanja 
drugih čez državno mejo. Razmere so 
ocenili Mirko Ploj, načelnik inšpektorata 
UNZ Maribor, Stanko Vekoslav, referent za 
mejne zadeve, in Darko Najvirt, komandir 
policijske postaje v Ormožu. V Ormožu so 
se zbrali zato, ker je prav območje pri 
Središču poleg območij mejnih prehodov 
Gruškovje, Šentilj in Jurij napogostejša 
tarča organiziranih ilegalnih prestopov 
državne meje. Samo v letošnjem letu so 
na območju ormoške postaje obravnavali 
že šest primerov tovrstnega tihotapljenja 
ljudi. Najbolj izstopajoča primera so za-
beležili januarja, ko so v kombiniranem 
avtomobilu policisti odkrili enkrat 19, dru-
gič pa 21 državljanov Turčije. V obeh pri-
merih so bili organizatorji kriminalnih po-
tovanj slovenski državljani. 
V minulem letu je bilo na območju UNZ 
Maribor odkritih 748 ilegalnih prestopov 
meje. Pri varovanju državne meje so poli-
cisti odkrili 34 primerov organiziranih 
oblik spravljanja drugih čez državno 
mejo. V tej zvezi je bilo zaradi storjenega 
kaznivega dejanja kaznivega prehoda čez 
državno mejo državnemu tožilstvu v Ma-
riboru in Ptuju predanih 18 kazenskih 
ovadb zoper 43 naših in tujih državljanov. 
Zoper 160 oseb, ki so bili na ta način 

spravljeni čez mejo, pa so policisti podali 
predlog sodniku za prekrške, kasneje pa 
so jih odstranili iz države. 
Večina organiziranih ilegalnih poti vodi iz 
Hrvaške preko Slovenije v Avstrijo in Itali-
jo ter nato naprej v druge države zahodne 
Evrope. Med osebami, ki so bile obravna-
vane zaradi ilegalnega prestopa meje, je 
bilo največ državljanov Turčije, Bolgarije, 
Romunije, Egipta, ZRJ in Makedonije ter 
Bosne in Hecegovine. Vodniki so bili v 
večini primerov državljani Slovenije in 
Hrvaške. Poleg uradnih mejnih prehodov 
uporabljajo organizatorji tudi druge cest-
ne komunikacije in kraje, kjer lahko z vo-
zili ali peš neovirano prestopijo državno 
mejo. Takšnih krajev pa je predvsem na 
območju Središča ob Dravi zelo veliko in 
jih policija ne more vseh nadzorovati. 
Vodniki uporabljajo sodobne prijeme: v 
koloni vozi več spremstvenih vozil, in če 
opazijo policijske kontrole, po mobitelu 
obvestijo vozilo, ki prevaža begunce, da 
naglo spremenijo smer potovanja. Poli-
cisti opažajo, da narašča število presto-
pov državne meje tako potnikov kot tudi 
vozil. Mejo kontrolirajo izven mejnih pre-
hodov policisti tudi peš, na konjih, vodniki 
službenih psov, včasih pa tudi s helikop-
terjem. Dobro sodelujejo z varnostnimi 
organi Hrvaške in Avstrije, vse bolj pa se 
pri njihovem delu kot nepogrešljivo kaže 
sodelovanje z ljudmi, ki živijo ob meji. Za-

nimivo je, da več ilegalcev odkrijejo na 
svojem območju z globinskim nadzoro-
vanjem meje kot pa na samem mejnem 
prehodu. 
Organiziran ilegalen prestop meje stane 
od 100 do 4000 in več nemških mark. Ile-
galci pogosto v domovini prodajo vse 
svoje imetje, da lahko plačajo pot v 
"obljubljeno deželo". Ta pa se vse pogos-
teje konča že v Sloveniji, nato se prične 
pot domov in tam jih čakajo kdove 
kakšne sankcije. Med tistimi, ki bežijo iz 
svojih držav, so celotne družine, moški, 
ženske, majhni otroci, starci. Da bi lažje 
razumeli, kaj ljudi pripelje tako daleč, da 
se podajo v svet brez vsega, je ilustrati-
ven primer 103-letne ženice, ki so jo v 
skupini ilegalnih prestopnikov meje zajeli 
pri Šentilju decembra 1995. Na vprašanje 
začudenih policistov, zakaj se vendar 
ženska v tako visoki starosti odloči pro-
dati svoje imetje in zapustiti svoje ogn-
jišče, je odgovorila, da bi rada vsaj en dan 
v svojem življenju živela kot človek.... 
Poleg organiziranega spravljanja ljudi čez 
mejo je policija na območju UNZ Maribor 
v minulem letu na meji zavrnila tudi 5370 
tujcev, ker niso izpolnjevali pogojev za 
vstop v državo. Najpogostejši razlog za 
zavrnitev tujcev je bilo neposedovanje vi-
zuma za tretjo državo, v katero so bili na-
menjeni. 
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PTUJ • Danes bo v ptu j -
s k e m gledal išču za osnov-
nošolce iz L judskega vr ta 
in Mladike otroški balet Pe-
ter Klepec Ma lega p lesne-
g a g ledal išča Mar ibor . 

VELIKA NEDELJA * V pe-
tek, 21. marca , bo o b 18. 
uri v dvorcu v Veliki Nedelj i 
odpr ta razstava o de lu Pro-
svetnega društva S imona 
Gregorč iča od ustanovi tve 
1893 do lani. Razstavo sta 
pripravili kustodinj i Pokraj-
inskega muze ja Ptuj Ne-
venka Korpič in Irena M a -
vrič. 

PTUJ • V petek, 21. m a r -
ca, bo ob 19. uri Viktor inov 
večer , na ka te rem bo 
umetnostn i zgodov inar iz 
Narodne galeri je Ljubl jana 
Ferdinand Šerbelj p reds ta-
vil sl ikarko Ivano Kobil ico. 
Na f lavto bosta zaigrala 
Mo jca in Tomaž Sok, d i jaka 
Srednje g lasbene šole Ma -
ribor. 

V I T O M A R C I • V petek, 
21. marca , in v soboto, 22. 
marca , bo v V i tomarc ih 
srečanje mladinsk ih in 
odrasl ih gledal iških skupin. 
V petek ob 15. uri bo pred-
stava gledal iške skupine 
Kul turnega društva Skorba 
Trojčki, o b 17.30 predstava 
Mlad inskega ku l turnega 
društva Podlehnik z nas-
lovom Klobčič, ob 20. uri 
pa bo gledal iška skup ina iz 
Kungote uprizori la 
Partl j ičevo komedi jo Šta-
jerc v Ljubljani. V sobo to bo 
o b 14. uri Vaška Venera 
d ramske skupine iz Graje-
ne, ob 16.30 bo Gleda-
l iško-l i terarno društvo 
Ormož uprizori lo M a č k a v 
žaklju, o b 19.30 pa bodo 
domač in i uprizoril i 
Part l j ičevega Šta jerca v 
Ljubljani. 

PTUJ # V Atel jeju Mira na 
Minor i tskem t rgu 2 pri-
pravljajo v soboto, 22. m a r -
ca, o b 16. uri tečaj r isanja 
vel ikonočnih pisanic z vo-
skom. 

PTUJ # V soboto, 22. m a r -
ca, bo o b 11. uri ob iskala 
papirn ico Alf pravl j ičarka iz 
Ljubl jane Ani ta Šefer, av to-
rica avd iokasete z naslov-
o m Pravljice tete Ane. 
Pravlj ičarka bo obiskala 
tudi o t roke na o t roškem 
oddelku ptujske bolnišnice 
in go jence d o m a v Dornavi. 

PTUJ • V torek, 25. m a r -
ca, organiz i ra Gledal išče 
Ptuj ob 20. uri koncer t so-
pranistke Zor ice Fatur in 
bar i tonista Emila Baronika. 
Sodeloval i bodo še Timi, 
Beautifull Music Orchester 
z d i r igen tom Rena tom 
Ribičem, pianist Sergej Ja-
sinski in otroški zbor 
Stražun. 

PTUJ • ZKO vabi na kon-
cer t V lada Kreslina in Mal ih 
bogov v petek, 28. marca , 
ob 20. uri v veliki dvorani 
Narodnega d o m a . Pred-
prodaja vstopnic od 24. 
dal je od 14. do 16. ure na 
ZKO v Na rodnem d o m u . 

KINO PTUJ • Ta teden 
bodo ob 18. uri in o b 20.30 
vrteli f i lm Lepe vasi lepo 
gorijo, prihodnji teden pa 
ob 18. in 20. uri s lovenski 
f i lm Outsider Andre ja 
Košaka, ki je dobi l na f i lm-
s k e m festivalu s lovenske-
g a f i lma v Portorožu nagra-
d o občinstva. 

Z AVTOM V OBCESTNI 
JAREK 

Po lokalni cesti v Podgorcih 
je v ponedeljek, 10. marca, 
okoli 8.30 vozil osebni avto 21-
letni Boris B. s Turškega Vrha, 
občina Zavrč. V blagem levem 
ovinku je zapeljal na desno 
bankino in nato zavil na levo. 
Pri tem je avto zaneslo čez ces-
tišče v obcestni jarek, kjer je 
trčil v ograjo. V nezgodi se je 
hudo poškodoval sopotnik, 17-
letni R K. iz Jiršovcev, občina 
Destrnik-Trnovska vas, in pre-
peljali so ga v ptujsko bol-
nišnico. 

Z JUGOM TRČIL V 
PEŠCA IN ODPELJAL 

V soboto, 15. marca, ob 
20.30 je po regionalni cesti od 
Stoperc proti Majšperku vozil 
osebni avto Zastava jugo dos-
lej še neznani voznik. V naselju 
Zgornja Sveča pri Majšperku je 
trčil v 37-letnega Borisa K. iz 
Rogaške Slatine, ki je pešačil 
ob desnem robu cestišča. 
Pešca je odbilo s cestišča v 
grmičevje, kjer je obležal hudo 
ranjen, voznik osebnega avto-
mobila pa je odpeljal naprej. 
Zaradi tega policisti prosijo 
neznanega voznika in morebit-
ne očividce nesreče, da se 
oglasijo na Policijski postaji v 
Ptuju. Jugo je bil višnjevo 
rdeče barve in je odpeljal proti 
Majšperku. 

ZGOREL OSEBNI AVTO 
Po lokalni cesti Janški Vrh -

Dolena je v petek, 14. marca, 
ob 14. uri vozil osebni avto 72-
letni Jože H. iz Vidma pri Ptuju. 
Med vožnjo je opazil, da se iz-
pod motorja avtomobila 
močno kadi, zato je ustavil in 
ugasnil motor. Tedaj je iz-
bruhnil plamen in zajel ves 
prednji del avtomobila. Voznik 
je poskušal požar pogasiti, na 
pomoč mu je priskočil še Bog-
dan Š., vendar nista uspela. 
Prihiteli so gasilci iz Majšperka 
in ogenj pogasili, avto pa je bil 
v celoti uničen. 

GORELO JE V VELIKI 
VARNICI 

V torek, 11. marca, zvečer ob 
22.30 je izbruhnil požar v nena-
seljeni stanovanjski hiši v Veliki 
Varnici, občina Videm pri Ptuju. 
Ugotovili so, da je ogenj iz-
bruhnil na dotrajani električni 
napeljavi. Zgorelo je ostrejše, 
strop, vrata in notranja opre-
ma, ožgani pa so tudi zunanji 
in notranji leseni deli zgradbe. 
Po oceni je lastnik Franc C. utr-
pel za okoli milijon tolarjev 
škode. 

NESREČA PRI DELU 
V soboto, 15. marca, okoli 

poldneva se je v žagarskem 
obratu Ljutomerčan v Ljutome-
ru pri delu ponesreči 28-letni 
Andrej B. Tračna žaga mu je 
odrezala desno roko. 

FOTOGRAFIRAL JE TATU 
V čakalnici otroškega oddel-

ka bolnišnice v Ptuju je v sre-
do, 12. marca, predrzen tat 
začel krasti predmete, ki so jih 
ljudje odložili v čakalnici. To sta 
opazila B.V. in H.J., ki sta bila 
med čakajočimi. Tat je začel 
bežati in pri tem izgubil ukra-
den fotoaparat. Iznajdljivi H.J. 
je brž pobral fotoaparat in z 
njim fotografiral bežečega. Na 
policijski postaji so posnetek 
razvili in ugotovili, da je na po-
snetku 39-letni G. M. iz Ptuja. 
Brž so se napotili k njemu in 
tam našli vse ukradeno iz 
čakalnice. 

PRIJELI PRODAJALCA 
RAZSTRELIVA 

Policisti v Slovenski Bistrici 
so prijeli 24-letnega Boštjana 
Z. iz Oplotnice in 19-letnega 
Aleša R. iz Lačne Gore, ko naj 
bi bila poskušala prodati 10 kg 
razstreliva amonal, 6 detona-
torskih vrvic z detonatorji in več 
navadnih zažigalnih vrvic. Po-
klicali so kriminaliste UNZ Mari-

bor, ki so se z njima pogovoril i 
in ju v nedeljo, 16. marca, pri-
vedli k preiskovalnemu sodni-
ku z utemeljenim sumom ne-
dovoljene proizvodnje orožja 
in razstreliva ter trgovine z 
njim. Policisti še ugotavljajo, 
kdo naj bi bili domnevni kupci 
razstreliva, ki ga uporabljajo 
predvsem v gospodarstvu. 

ZGOREJLA SOBA IN 
0STRESJE 

V nedeljo, 16. marca, ob 
1.40 je začelo goreti v sobi sta-
novanjske hiše Marije K. na 
Spodnji Hajdini. Domnevajo, 
da je ogenj nastal zaradi ciga-
retnega ogorka ali dogorele 
sveče, saj je začelo goreti pri 
postelji, na kateri je počival 
Franc K. Poskušal je ogenj po-
gasiti, vendar mu to ni uspelo, 
pri tem je dobil lažje opekline. 
Iz sobe se je požar razširil še 
na podstrešje. Omejili in poga-
sili so ga gasilci. Po oceni je 
škode za pol milijona tolarjev. 

FF 

RODILE SO - ČESTITA-
MO: Klavdija Horvat , Ul. 
Milana Majcna 8, Ljubl jana 
Šiška - Mi t jo ; Bojana Do-
manjko , Veliki Brebrovnik 
21, Miklavž - Primoža; Bri-
gita Vidovič, Velika Varnica 
101, Zg. Leskovec - deklico; 
Simona Habjanič , Ul. 1. 
maja 13, P tu j - deklico; Leo-
nida Zlatnik, Pušenci 13/a, 
Ormož - Rebeko; Slavica 
Veršič, Moškanjci 55 
Urško; Marta Meško, Senik 
9, Tomaž - Tamaro; Sonja 
Janžekovič, Spuhlja 32/a, 
P tu j - Luka ; Barbara Šic, 
Slatina 63, Cirkulane -
dečka; Daml janca Belci, 
Prešernova 9, L j u t o m e r -
deklico; Kris t ina Majstoro-
vič, Hajdoše 78/b - Rahelo; 
Brigita Gole, Mezgovci ob 
Pesnici 50, Dornava - Jan jo ; 
Tanja Lovrenčič, Kicar 7/c, 
P tu j - dečka. 
U M R L I SO: Gjevalin Mati-
qi, Podvinci 102/b, * 1967, 
t 8. marca 1997; Rozalija 
Veit, roj. Soštarko, Apače 
135, * 1926, t 5. marca 
1997; Janez Vnuk , Zg. Le-
skovec 16, • 1925, t 5. mar-
ca 1997; Mari ja Godec, roj. 
Žumer , Preša 14, * 1919, t 
6. marca 1997; Jakob Topo-
lovec, Velika Varnica 11, * 
1915, t 6. marca 1997; 
Franc Dolenc, Lovrenc na 
Dr. polju 122/a, * 1912, t 7. 
marca 1997; Franc Štumber-
ger, Zg. Ha jd ina 157, * 
1926, t 8. marca 1997, Roza-
lija Petek, roj. Muršič , For-
min 33, * 1929, t 8. marca 
1997; Rozalija Krivec, roj. 
Cernezel, Ul. 25. maja 6, 
P tu j , * 1933, t 9. marca 
1997; Ana H u m e k , roj. Ko-
tulenko, Dobrava 15/a, -i' 
1916, t 8. marca 1997; Neža 
Kukec, roj. Pukšič , 
Gorišnica 99, * 1901, t 11. 
marca 1997; Erna Macun , 
roj. Pukšič, Svetinci 8, 
1 9 4 2 , 1 6 . marca 1997; Jakob 
Kudel jn jak, Nova vas pr i 
Markovcih 2 9 , * 1920, t 11. 
marca 1997; Mari ja Jakomi-
ni, Sp. Hajd ina 54, * 1912, 
t 11. marca 1997; Srečko 
Šamperl , Ul. Lackove čete 
25, P tu j , * 1933 ,1 12. marca 
1997; Kari Leopold Jurko-
vič, Ob železnici 13, P tu j , 

1917, t 13. marca 1997; 
Alojzija Zdolšek, roj. Vouk, 
Studenška ul. 84, Maribor , 
* 1921, t 13. marca 1997; 
Marija Adžič, roj. Weisba-
cher, Ul. 25. maja 10, P tu j , * 
1907, t 13. marca 1997. 


